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Премиера Трагедия Развръзка

Стр. 17

Представят двутомник с пиеси
и стихове на Петър Анастасов

Стр. 2

Четворно убийство
в Пловдив

Стр. 23

ТВ7 и ББТ ще дават по
3 мача от „А” група, БНТ - 1

Стр. 11

Ангел Найденов за НСО
и покушението над Доган

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Избори

Социалистите биха
Меркел в Долна Саксония

Стр. 8

Плевнелиев:

Няма доклад, че „Хизбула” стои
зад атентата край Бургас

Стр. 3
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Няколко
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Велиана
ХРИСТОВА

Лъжата върви по-на-
пред, истината - след нея,
казва народът. А ако
лъжата е държавна поли-
тика, ако лъжата е начин
на съществуване на едно
правителство, кога идва
истината? Късно. Ето на
това се надяват от ГЕРБ,
докато тъпчат ден след
ден българите по-надълбо-
ко в кашона на своите
мръсни замисли. Цялата
държавна машина са впрег-
нали да обслужва лъжата.

От месеци властта
реди лъжа до лъжа за АЕЦ
“Белене”. От седмици ре-
ват, че централата щяла
да струва 10 милиарда,
вчера измислиха, че така
бил казал консултантът,
банка HSBC. А доклада на
банката го крият в миша
дупка. Що? За да не цъфне
лъжата, опашатата. За-
що не дадоха на Росатом
централата, като я иска-
ше за 4 млрд. по-малко?
До завчера тръбяха, че
ще строят нов блок в
“Козлодуй” - от Европа
разбиха тази лъжа на пух
и прах. Пет дни преди ре-
ферендума измислиха
“таен кашон с докумен-
ти” - къде го държаха 4
години! Тогава Бойко Бо-
рисов лъжеше, че ще
строи “Белене” и викаше,
че “без централата Бъл-
гария е загубена”?! Днес
вика обратното. Затова
има нужда да лъже. Абе,
хора, щом RWE се била от-
казала от “Белене” още
2008 г., как през 2009 г. е
преговаряла с ГЕРБ? По
времето на ГЕРБ фирма-
та е казала, че България
уж ще плати 5,4 млрд.,
обаче.. .  Станишев бил
скрил това! Поне да по-
мнят какво лъжат!

Няма такава държава.
Премиерът като ти
каже, че грее слънце, виж
къде е луната. Министри-
те - в гъша редичка по-
дир него се надпреварват
кой по-дълбоко ще ни уда-
ви в лъжата. Накрая оба-
че и най-лековерният
проглежда. И вижда една-
та истина.

Лъжата

ВЕЛИСЛАВА ДЪРЕВА: ПОВЕЛИТЕЛЯТ
НА ЧАЛГАТА ИЛИ ДУЙ-ДУЙ-ДУЙ!

Стр. 16

С възстановка на обичаите, характерни за Тракия и поречието
на река Марица, отпразнуваха вчера деня на родилната помощ -
Бабинден, в хасковското село Узунджово

Пет дни преди първия рефе-
рендум в най-новата ни история
властта изненадващо намери
“таен” кашон с нови документи
за “Белене”. Това съобщи Бойко
Борисов, а откривателят на ка-
шона бил министър Делян Доб-
рев. Премиерът каза, че новите
“разкрития” доказвали, че цена-
та на “Белене” щяла да бъде 22

Откриха „таен”
кашон за „Белене”
Всеки ден ни сервират поредната си лъжа
и ще продължават да лъжат, заяви Сергей Станишев

милиарда лева, а фирмата RWE
искала да се изтегли от проекта
още през 2008 година, по вре-
мето на Тройната коалиция.
Борисов намери и обяснение на
това защо чак сега тези инфор-
мации излизат на бял свят -
документът бил в кашони, мар-
кирани с гриф “конфиденциал-
но”. “Предишните управляващи

вероятно са се надявали, че
никой няма да рови в тях”, обяви
министър-председателят и запо-
вяда на икономическия ми-
нистър да обяви пред парламен-
та какво пише в документите.

Лидерът на БСП Сергей
Станишев в съобщение до ме-
диите заяви, че: “Ще вадят
една дума, отделни изречения Стр. 4

и ще се опитват да ни натрап-
ват тази манипулация за исти-
на”. Според него, ако наисти-
на тези информации са били
истина, ГЕРБ отдавна са щели
да ги извадят. Всеки ден ни
сервират поредната си лъжа и
ще продължават да лъжат, за-
яви Сергей Станишев.

Стр. 6

œ‡ËÚÂ Ò‡ ·ËÎË Á‡ Á‡ÔÎ‡ÚË
Ì‡ ‡·ÓÚÌËˆËÚÂ, ËÏ‡ ÔÓ‰Ó-
ÁÂÌËÂ, ˜Â ÌÂ Ò‡ ÓÚË¯ÎË ÔÓ
ÔÂ‰Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌËÂ.

ПЕТ ДНИ ПРЕДИ РЕФЕРЕНДУМА
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Снимка Пресфото/БТА
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МИЛОСТ ЗА НАС, ЖИВИТЕ
Мария Мирчева, сама - без близки и

роднини, от години води тежка битка с рака.
От декември миналата година Мария е без
никакви финансови средства.

Единственото, което е останало на тази
ерудирана и мила жена,
са болката, страха,
сълзите и надеждата, че
ще се намерят добри
хора, които да й помог-
нат да оцелее.

Аз вярвам в ми-
лосърдието, в човешки
протегнатата ръка!

Банкова сметка:
Уникредит булбанк

BIC UNCRBGSF
IBAN

BG54UNCR
966 000 893 205 09

Мария Мирчева,
Благоевград

бщинският съветник
от БСП в Гоце Дел-
чев Димитър Бояджи-
ев е бил заплашен с
“полицейска тесла” от

Общинар от БСП заплашен
с „полицейска тесла”

Четиричленно семей-
ство с две малки
деца бе открито
разстреляно в апарта-
мента им в Пловдив,
съобщиха от пре-
сцентъра на МВР
вчера. Сигналът за
трагедията бил пода-
ден в 11,25 ч. от брата
на мъжа, който отклю-
чил вратата на апарта-
мента, тъй като от
няколко дни не можел
да се свърже със
семейството на родни-
ните си. В жилището,
намиращо се на бул.
“Македония” в кв.
“Кючук Париж”,
криминалистите отрили
четирите безжизнени
тела на мъж на 32
години, жена на 28
години и две момчен-
ца - на 8 години и 3
години. Разследващи-
те полицаи са намери-

Кметицата на Добрич
Детелина Николова пред-
лага бюджетът на програ-
мата, финансираща граж-
дански инициативи в пол-
за на местната общност,
за 2013 г. да е само
10 000 лв., след като годи-
ни наред е бил двойно по-
голям. Аргументите на об-
щината са, че организаци-

Ако някой смята, че може да взе-
ме някой лев от някого, продавайки
името на партията си, да го направи.
Така Иван Костов обобщи разгово-
рите за общи действия между раз-
личните субекти в Синята коалиция
и даде да се разбере, че в политиче-
ската формация “Единство” - ДСБ
всеки застава с името и свършената

ито един служител на МЗ
не е получавал бонуси
или допълнително мате-
риално стимулиране, от-

Ако тормозът продължи, ще сезираме компетентните български
и европейски институции, предупредиха младите социалисти

Ерол ЕМИЛОВ на областния съвет на МО на
БСП в Благоевград. Димитър Бо-
яджиев разказа за ДУМА, че не
искал да влиза в конфронтации с
колегите си и затова не е пред-
приел и конкретни действия. По-
рано той изказа несъгласието си
за провеждането на допитване-
то дали да бъде построен втори
молитвен дом за мюсюлманите в
Гоце Делчев.

Според Бояджиев референ-
думът би бил незаконосъобра-
зен. Част от общинарите откриха
и дискриминационен елемент в
предложението на ГЕРБ и отка-

заха да гласуват. Случилото се в
ОбС предизвика бърза реакция
на МО на БСП в Благоевград.
Младите социалисти огласиха
протестна декларация, в която
посочват, че са категорично про-
тив опитите на управляващите да
сеят религиозно и етническо на-
прежение в региона с предиз-
борна цел. Те са категорични, че
проект за строеж на втора джа-
мия в Гоце Делчев не е внасян.
Но дори и да има такъв, то той
трябва да мине първо на обще-
ствено обсъждане, след това на
експертен съвет и чак тогава да

бъде внесен в ОбС. Младите хора
определиха искането за местен
референдум като популистки ход
за отклоняване на вниманието на
жителите на Гоце Делчев от еже-
дневните им проблеми вследст-
вие на лошото и некомпетентно
управление на ГЕРБ. Областният
съвет на МО на левицата остро
осъжда поведението на Чурков
и нападките му срещу Бояджиев.
“Общинарят от ГЕРБ явно не
осъзнава, че не живеем в едно-
лична диктатура на Бойко Бори-
сов и управляващата партия, а в
правова демократична  държа-

ва, членка на ЕС и подлежаща
на неговите директиви и разпо-
редби. Настояваме политическо-
то ръководство на ГЕРБ в общи-
ната да се разграничи от думите
на своя представител и да му
бъдат поискани обяснения за от-
правените заплахи”, пише в дек-
ларацията на младите социали-
сти. Ако Чурков продължи със
заплахите, ще сезираме компе-
тентните български и европей-
ски институции и ще поискаме
той да бъде подведен под съдеб-
на отговорност, допълват от МО
в Благоевград.

С едноминутно мълчание политици и граждани почетоха паметта на
17 партизани от отряд “Георги Бенковски”, убити през януари 1944 г. край село

Макреш. На събитието присъстваха зам.-председателят на ПГ на Коалиция за
България Михаил Миков, председателят на областния съвет на БСП-Видин Филип

Попов, кметът на село Макреш Иван Вълчев, председателят на МО на БСП
област Видин Димитър Велков, социалисти от Белоградчик, Димово и др.

Намериха убити военен,
жена му и 2-те им деца

ли до трупа на мъжа
законно притежаван
от него пистолет.
Убитите мъж и жена
са Георги и Николина
Тепавичарови. Мъжът
е военен пилот от
авиобаза “Граф Игна-
тиево”, съобщи гово-
рителят на Окръжната
прокуратура в Плов-
див Галя Минчева.
Съпругата му работе-
ла в магазина за
кухненски принадлеж-
ности под блока, в
който е извършено
убийството. По думите
на съседи Георги бил
кротък човек. На
мравката път правеше,
разказаха те.
Образувано е досъ-
дебно производство
срещу неизвестен
извършител за квали-
фицирано убийство,
тъй като убитите са

повече от едно лице,
съобщи Минчева.
Експертизи ще дока-
жат дали сред жерт-
вите е извършителят
на четворното убийст-
во, заяви говорителка-
та.
ДУМА припомня, че в
началото на месеца
петима души от едно
семейство бяха откри-
ти мъртви в апартамен-
та им в София. Първо-
началната версия
сочеше като вероятен
извършител психично
болния син Владимир,
но по-късно от МВР
съобщиха, че резулта-
тите от назначените
експертизи са показа-
ли наличие на барутни
частици по ръцете на
бащата Васил, който е
бивш служител на
Министерството на
отбраната.

вавайки се на информация от
партията, ръководена от Мегле-
на Кунева. Според нея това са
МРРБ, МЗХ, МЗ и МТСП.

Не са давани бонуси, вклю-
чително и на служителите, ра-
ботещи във второстепенните
разпоредители с бюджетни
средства, увери Атанасова. От
“България на гражданите” са
поискали от МЗ справка по За-

кона за достъп до обществена
информация и от нашия отговор
е видно, че до 30 септември
2012 г., а гарантирам, че и след
тази дата, никой не е получавал
бонус или допълнително мате-
риално стимулиране, заяви Ата-
насова. По думите й всички
средства, които допълнително
са постъпили в бюджета на МЗ
през октомври 2012 г., са били

за увеличаване на заплатите на
работещите в държавните пси-
хиатрични болници и в центро-
вете за трансфузионна хемато-
логия, като техният размер е бил
342 хил. лв.

От МТСП също отрекоха да
са раздавали бонуси. Пре-
сцентърът на ведомството на
Тотю Младенов  припомни, че с
ПМС от 29 юни 2012 г. е

извършена промяна в бюджета,
като са увеличени с 4.272 млн.
лв. разходите за заплати, други
възнаграждения и осигуровки за
сметка на други разходи на слу-
жителите от системата на МТСП.
Средствата са насочени за уве-
личение на трудовите възнаг-
раждения на социалните работ-
ници в АСП до 20% от 1 юли
2012 г.

Н
както съм министър, заяви Де-
сислава Атанасова на спешно
свикания брифинг вчера следо-
бед. По-рано бе разпростране-
на информация, че 4 министер-
ства, сред които и МЗ, са си по-
делили 17 млн. лв. бонуси, позо-

ДОБРИЧ НАМАЛИ НАПОЛОВИНА ФИНАНСИРАНЕТО
НА ПРОЕКТИ НА МЕСТНИ ОБЩНОСТИ

Дана РУСЕВА ите ползвали все по-ус-
пешно европари, а основ-
ното извинение, че пари-
те от бюджета на община
Добрич ще бъдат основно
насочени към съфинанси-
ране на инфраструктурни
проекти. Извън списъка
остават инициативи за
хора с увреждания, със за-
болявания, за подобрява-
нето на средата в детски-
те градини и пр.

През 2012 г. община
Добрич е финансирала
граждански иницативи в
полза на местната общ-
ност в размер на 15 778
лв. Това са дребни проек-
ти на НПО, училищни на-
стоятелства и пр. В отчета
си кметството сочи, че
чрез финансираните про-
екти е създадена възмож-
ност “за пълноценно раз-
витие на децата от 6 дет-

ски градини посредством
превенция на агресивно-
то поведение на 1006
деца, като в дейностите са
включени 1890 родители
и 150 души персонал”. От
общината признават, че
тези проекти са полезни,
защото малки общности с
малкото пари, които се
отпускат - в размер от
1000 до 2500 лв., реали-
зират важни свои нужди.

ДЕСНИТЕ АГИТИРАТ ЗА
ОТРИЦАТЕЛЕН ВОТ НА ДОПИТВАНЕТО

Веселка ВЕНКОВА работа в управлението на държава-
та в периода 1997-2001 г. Повод за
коментара му стана въпрос на ДУМА
как тълкува общата изява на СДС,
Обединените земеделци и РДП, ко-
ито призовават да не се гласува на
предстоящия референдум за разви-
тието на българската ядрена енер-
гетика. ДСБ също са против разви-
ването на ядрената енергетика, но
Костов призова най-настоятелно за

активно участие в допитването и гла-
суване с “не”, защото всяко друго гла-
суване било в услуга за злоупотре-
бите с АЕЦ “Белене”. Гражданите да
не се поддават на внушения, че нищо
не зависи от тях, поръча той. За бой-
кот на референдума останалата част
от десницата извади “железния” ар-
гумент, че щели да гласуват хора,
които не знаят какво е един мегават,
но знаят как се краде ток.

В МЗ и МТСП не били си разпределяли бонусиВ МЗ и МТСП не били си разпределяли бонусиВ МЗ и МТСП не били си разпределяли бонусиВ МЗ и МТСП не били си разпределяли бонусиВ МЗ и МТСП не били си разпределяли бонуси

О
колегата си Атанас Чурков от
ГЕРБ. Предупреждението е от-
правено след дълъг и  разгоре-
щен дебат в ОбС дали да има
или да няма  местен референ-
дум за втора джамия в града. То-
гава общинарят Чурков решил да
поиска сметка за острото изказ-
ване на социалист, който е член
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‘ЗА КОАЛИЦИОННИТЕ ТЕРЗАНИЯ НА МАЛКИТЕ ДЕСНИ ПАРТИИ ГОВОРИ ИВАН КОСТОВ
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Павлета ДАВИДОВА

Президентът Росен
Плевнелиев категорично
отрече да е получавал
доклад от службите, в кой-
то да се признава участи-
ето на “Хизбула” в атен-
тата, който стана на лети-
ще Сарафово преди ня-
колко месеца. “Доклад за
“Хизбула” нямам. Не съм
виждал такъв. Не съм по-
лучавал такъв”, заяви
държавният глава.

ДУМА припомня, че
израелска телевизия пус-
на информация, че
българският външен ми-
нистър Николай Младе-
нов е представил доклад
за атентата на летище
Сарафово на премиера
на Израел, в който се по-
сочва, че “Хизбула” стои
зад атентата. От минис-

Прокуратурата решава днес
дали да остави в ареста 25-го-
дишния Октай Енимехмедов,
който нападна Ахмед Доган по
време на Националната конфе-
ренция на ДПС в събота, заяви
зам. главният прокурор Бори-
слав Сарафов. Прокуратурата
ще поиска постоянно задържа-
не на Енимехмедов с оглед на
обстоятелството да не се укрие
и да извърши друго престъпле-
ние, така и за негова лична
сигурност, коментира Сарафов.

Има основание да се търси

Плевнeлиев:

Няма доклад, че „Хизбула”
стои зад атентата в Бургас
Присъствие по обектите, а не по трубуните
поиска от министрите президентът, докато
отчиташе първата година от мандата си

Докато Плевнелиев изтъкна задоволството си от
процедурите по избор на членове на Конституци-
онния съд и главния прокурор, визцепрезидентът
Маргарита Попова намекна, че има нещо, което я
смущава. На въпрос дали е удоволетворена от
избора на главен прокурор, Попова отбеляза, че
не е важно дали тя е видяла, каквото е очаква-
ла, а е важна оценката на обществото.
“Важното е обществото да направи оценката
след време и тя да бъде, че тези институции
работят в обществен интерес и работят по-добре
от това, което сме свикнали да наблюдаваме до
момента”, коментира Попова.
Тя обаче добави, че отговорът й е коректен за
позицията, която заема в момента като вицепре-
зидент. “Ако бях другаде, щях да говоря още и
щях да ви кажа и други неща”, допълни Попова.

За висока активност при референ-
дума призова вчера държавният
глава. “Всеки от нас може да
допринесе за една по-добра
България. Демокрацията е свобода
и всеки един от нас трябва да има
гражданска позиция”, категоричен

Плевнелиев призна, че
според него Национал-
ната служба за охрана
е допуснала пропуски
при охраната на Ахмед
Доган в събота. Прези-
дентът подчерта, че в
момента НСО е обект
на сериозен анализ,
на заседанието на
КСНС ще се вземе
решение по въпроса.
Доклади по случая ще

терството отрекоха, но
версията предизвика
скандал. На следващото
заседание на КСНС
външният и вътрешният
министър ще излязат с
доклад по случая.

Вчера Плевнелиев на-
прави отчет на първата
година от мандата си.
Според него България
има 3 основни проблема
- дефицит на справедли-
вост в обществото, недо-
статъчната приемственост
и демографските пробле-
ми. Разрешаването на де-
мографските проблеми
той вижда в реформи в
здравеопазването, обра-
зованието и социалната
система. Президентът из-
рази задоволство от ра-
ботата си с управляващи-
те и дори похвали бюд-
жета. Според него Бълга-

рия е постигнала фискал-
ни параметри, с които
може да се гордее, но е
необходим и растеж.
Няма да има вето върху
бюджет 2013, защото
като цяло е добре балан-
сиран. На въпрос защо го
е приел, въпреки че се
орязват много от социал-
ните придобивки на май-
ките, Плевнелиев подчер-
та, че има 2 варианта - да
се раздават пари предиз-
борно или да се влага в
нови по-хубави градини и
училища, за да оставят
майките децата си на гри-
жите на държавата и да
бъдат стимулирани да ра-
ботят. Държавният глава
обеща да работи за за-
силване на европейската
интеграция в ЕС, за рязко
подобряване на бизнес
средата, за намаляване
на корупцията и за набе-
лязване на мерки за по-
вече заетост. “Вето по те-
лефона - не, вето по
поръчка - не, вето с аргу-
менти - да”, добави Плев-
нелиев.

Той призова министри-
те да работят повече, а не
да участват в предизбор-
ни кампании. Президентът
поиска от тях “повече да
са на обектите и по-малко
по трибуните”. Поиска при-
емственост и надгражда-
не, а не “партизанския
подход”. Плевнелиев при-
зова партиите да не обе-
щават всичко, за да спе-
челят повече гласове. Той
обеща да се постарае по-
литиците да не вземат от-
ношение и при избиране-
то на нов патриарх.

Веселка ВЕНКОВА

Политическа провокация, това е вярната де-
финиция и мисля, че вие ще отдадете нужното на
нас, като най-прозорливите наблюдатели отстра-
ни на случилото се на конференцията на ДПС.
Това не без ирония заяви лидерът на ДСБ Иван
Костов. “Това не е покушение, не е опит за убий-
ство, не е атака, не е всичко, което измислиха
журналистите, това е политическа провокация
срещу референдума.” Нападението над Ахмед
Доган засмукало в себе си най-важното събитие
от последните 50 години - допитването за разви-
тието на ядрената енергетика и “саботира едно
изключително важно усилие на българското об-
щество”, категоричен е Иван Костов.

Причинителите на политическата провокация
трябва да изяснят управляващите. Начинът, по

ките партии трябва да си на-
правят своите изводи и да
предприемат мерки за засил-
ване на сигурността на всички
нива. Това каза в интервю за
БНТ министърът на външните

ПОПОВА НАМЕКНА
ЗА НЕДОВОЛСТВО
ОТНОСНО ИЗБОРА
НА ГЛАВЕН ПРОКУРОР

ПРИЗОВА ЗА АКТИВНОСТ
НА РЕФЕРЕНДУМА

ПРИЗНА ЗА ПРОПУСКИ НА СЛУЖБИТЕ

бе Плевнелиев.
Според него дори и да не се по-
стигне активността на изборите от
2009 г., вотът е важен и ще е успех
за демокрацията и гражданското
обшество. Въпросът е логичен, има
смисъл, допълни президентът.

изнесат директорът на
службата Тодор Код-
жейков, вътрешният
министър и главният
прокурор. Без да
посочва какви, Плев-
нелиев добави, че са
взети организационни
и технически мерки за
координация между
институциите в сфера-
та на сигурността.
Плевнелиев призова

политиците да не
използват случилото
се за предизборни
цели, защото това ще
бъде безотговорно и
опасно. Той определи
нападанието срещу
лидера на ДПС като
недопустим акт на
посегателство срещу
демократичните устои
на държавата и обще-
ството.

Една година от началото на мандата си отчетоха вчера президентът Росен
Плевнелиев и вицепрезидентът Маргарита Попова

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Прокуратурата решава дали
да остави Октай в ареста

 МВР разпространи поредната си информация за инцидента
в събота. “Трима от служителите на СДВР, с цивилно облек-
ло били достигнали бързо до залата. След като си пропра-
вили път до трибуната, са оказали съдействие за недопус-
кане разрастване на инцидента”, твърдят от МВР. Други от
пристигналите полицаи са ограничили достъпа на външни
лица до залата. В 12.30 ч. на място били пристигнали и
екипи на Специализираните полицейски сили, които запази-
ли местопроизшествието до идването на разследващ
полицай. Огледът започнал, след като делегатите напуснали
залата. ДУМА припомня, че вчера от ДПС обявиха, че близо
час и петнайсет минути в НДК не се е появил полицай.

наказателна отговорност на
хората, нанасяли телесни ув-
реждания на Октай Енимехме-
дов, след като той е бил обез-
вреден, каза Сарафов. Той
уточни, че проверката на про-
куратурата по случая за това
кой точно е нанасял ударите и
е участвал в побоя продължа-
ва. Никой не е имунизиран от
наказателно преследване и
когато е извършил нарушение,
трябва да бъде санкциониран,
категоричен бе заместник-про-
курорът.

Нямало нужда от международно
разследване на инцидента с Доган

работи Николай Младенов. Той
не се съгласи с тезата, че е
необходимо международно
разследване на инцидента и
допълни, че има доверие в
българските институции и пра-
восъдната система.

Младенов подчерта, че при
посещението си в Израел не е
давал никакви изявления във

връзка с атентата на летището
в Сарафово. Той нарече инфор-
мацията, лансирана в местните
медии, спекулация. Външният
министър изтъкна, че повод за
срещата с израелските власти
била предстоящата 70-годиш-
нина от спасяването на българ-
ската еврейска общност и под-
готовката за отбелязването й.

ДСБ: ТОВА Е ПОЛИТИЧЕСКА
ПРОВОКАЦИЯ СРЕЩУ РЕФЕРЕНДУМА

който на тръгнали да го правят обаче - да затво-
рят всичко в един човек, който има маниакални
желания за величие, на нас ни изглежда крайно
неубедителен, посочи лидерът на ДСБ. Върху тази
политическа провокация ДПС ще прави предиз-
борна кампания и те съвършено ясно го заявяват.

Изказванията на специалистите от Института
по психология на МВР, които изцяло изпълняват
поръчките на Цветанов, в което аз съм се убедил
абсолютно, разследвайки случая с убийството на
Стойчо Стоев в Перник, са последните хора, ко-
ито трябва да бъдат изкарвани по телевизията.
Това са хора, чиято единствена роля е да заблуж-
дават и да пускат неверни тези в българското
общество, заключи Костов. Председателят на СДС
Емил Кабаиванов пък смята, че “един от изчерпа-
ните лидери на прехода се оттегли” и било добре
и други да го последват.

ССССССС
лед опита за покуше-
ние срещу Ахмед Доган
българските служби за
сигурност и политичес-

МВР СЕ ОПРАВДАВА
ЗА БАВНАТА СИ РЕАКЦИЯ
МВР СЕ ОПРАВДАВА
ЗА БАВНАТА СИ РЕАКЦИЯ
МВР СЕ ОПРАВДАВА
ЗА БАВНАТА СИ РЕАКЦИЯ
МВР СЕ ОПРАВДАВА
ЗА БАВНАТА СИ РЕАКЦИЯ
МВР СЕ ОПРАВДАВА
ЗА БАВНАТА СИ РЕАКЦИЯ
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“В референдума не може да има ляво
и дясно. Една такава система само може
да навреди, защото темата е свързана с
национална кауза. Развитието на ядре-
ната енергетика е тема, от която зависи
излизането от кризата и как ще се раз-
вива икономиката след това”. Това заяви
Георги Първанов по време на кръгла
маса на тема “Необходимостта от разви-
тието на ядрена енергетика в България”.
На нея присъстваха експерти, интелек-
туалци и политически лидери, сред ко-

Георги Първанов:

При референдума няма ляво, няма
дясно, това е национална кауза
Защо премиерът Борисов не попита БАН за
мнението им по темата „Белене”, както го
стори за Македония, учуди се експрезидентът

ито бившият ректор на УНСС Борислав
Борисов, поетът Любомир Левчев и
Кръстьо Петков, който от началото на
тази година е председател на Съюза на
икономистите в България.

Първанов изтъкна, че кризата е вре-
мето, в което сериозните държави са
предприели стъпки за преструктурира-
не на своята икономика. “Ние работим
повече от 20 г. по един наследен от
преди това модел на икономика”, посо-
чи той. Според него в същото време

настоящото правителство проявява по-
литика на инат, целяща стопирането на
ядрената енергетика.

Бившият държавен глава изрази
учудването си защо премиерът Борисов
не попита БАН за мнението им по тема-
та “Белене”, както е сторил за Македо-
ния. “Странна е тази избирателност”, от-
беляза той.

Относно високия праг на избирател-
на активност Първанов заяви, че е труд-
но достижим. “Когато този закон беше
писан, ние искахме да свалим граница-
та. Избрахме един такъв подвижен кри-
терий с очакването, че гласуването на
всеки следващ парламентарен вот ще е
по-ниско и по-ниско”, коментира той и

бе категоричен, че законът ще трябва
да се промени. Според него обаче не
трябва да се допуска възможността от
риска при по-нисък праг да се стигне до
положението на Словения, където ня-
кои спорни закони непрекъснато са се
атакували, което е довело до блокаж на
държавата.

За цената на “Белене” бившият
държавен глава каза, че има едно на-
чално споразумение с руската страна за
цена от 3.397 млрд. евро, като заедно с
допълнителните споразумения по отно-
шение цената на оборудването цената
става малко под 6 млрд. евро. За какви
10-20 млрд. говорят сегашните управля-
ващи, отбеляза риторично Първанов.

ет дни преди първия
референдум след 1989
година властта изненад-
ващо намери “таен” ка-

 Господин Димитров,
премиерът Бойко Борисов
заяви вчера, че неговото
правителство неоснова-
телно се обвинява за от-
теглянето на RWE от про-
екта “Белене”, като се ар-
гументира с намерени в
МИЕТ кашони с документи,
от които ставало ясно
защо си тръгва енергийни-
ят гигант и кой е виновен
за това.

- Всеки нормален човек
разбира, че министерството
не е пощенска станция в
някое село и че там има вхо-
дяща кореспонденция, и все-
ки документ, който влезе в
него, има входящ номер и се
съхранява по надлежния
ред. Така че да се коментира
някакъв си намерен кашон с
документи е напълно излиш-
но. Колкото до това кой е
виновен за напускането на
RWE... Веднага след парла-
ментарните избори през
2009 година RWE праща две
важни писма на НЕК - едно-
то е от 8 юли 2009-а, а дру-
гото от 13 юли 2009 година.
Тогава Дянков вече правеше
изявленията, че той няма да
даде държавни гаранции по
проекта “Белене”, че държа-
вата по никакъв начин няма
да подкрепя проекта. В ед-
ното писмо RWE уведомява

Пет дни преди
референдума:

ППППП

„Намериха” таен
кашон за „Белене”

шон с нови документи за “Бе-
лене”. Новината бе разпростра-
нена лично от премиера Бойко
Борисов, който съобщи, че ка-
шонът бил намерен от иконо-
мическия министър Делян Доб-
рев. Той съобщи, че новите
“разкрития” доказвали, че це-
ната на “Белене” щяла да бъде
22 милиарда лева, а фирмата
RWE искала да се изтегли от
проекта още през 2008 година,
по времето на Тройната коали-
ция. Борисов намери и обясне-
ние на това, защо чак сега тези
информации излизат на бял свят
-  документът бил в кашони,
маркирани с гриф “конфиденци-
ално”. “Предишните управлява-
щи вероятно са се надявали, че
никой няма да рови в тях”, обя-
ви Борисов.

Той показа пред журналис-
ти писмо от германската ком-
пания RWE, изпратено до На-
ционалната електрическа ком-
пания (НЕК) през 2008 г., от
което ставало ясно, че цената
на АЕЦ “Белене” е 10 млрд.
евро. Германската компания
беше стратегически инвеститор
в проекта, но се отказа през
есента на 2009 г. В писмото
пишело, че RWE подсеща НЕК,
че “все още не е демонстрира-
ла как ще финансира своята
част на проекта на стойност 5
млрд. евро”. Още тогава тя съоб-
щила, че е против подписване-
то на петото споразумение с
Русия за проекта и се ангажи-
рала да участва с до 10 млн.
евро в него през 2009 г.

Това изречение според Бо-
рисов развенчавало три лъжи
на БСП - че цената за “Белене”
е само 3.5 млрд. евро, че ГЕРБ
е тази, която е изгонила гер-
манския инвеститор и че сегаш-
ните управляващи са довели
НЕК до фалит.

По-късно икономическият
министър Делян Добрев повто-
ри едно към едно думите на Бо-
рисов.

Лидерът на БСП Сергей
Станишев в съобщение до ме-
диите заяви, че управляващите:
“Ще вадят една дума, отделни
изречения, и ще се опитват да
ни натрапват тази манипулация
за истина”, категоричен бе той.
Според него ако наистина тези
информации са били истина,
ГЕРБ отдавна са щели да ги
извадят. Борисов постоянно се
опитва да пробута истината за
лъжа, категоричен бе Стани-
шев.

“Те и “Белене” обещаха, че

ще строят, и че няма да лъжат
и крадат обещаваха. Всеки ден
ни сервират поредната си лъжа.
И ще продължат да лъжат - това
е ясно. По-лошото е, че се опит-
ват да заблуждават цялото об-
щество. Изумително е как така
четири години документи стоят
в кашони”, изтъкна Станишев.
Според него на всички е ясно,
че ако имаше нещо, дори и
трохичка, ГЕРБ от това досега
планина щяха да направят. “По-
добни действия в последния
момент, когато нито хората мо-
гат нещо да разберат, нито да
стигне до тях истината, показ-
ват - в действие е целият арсе-
нал от манипулации”, каза ли-
дерът на БСП. Той подчерта, че
ГЕРБ ги е страх, Бойко Борисов
лично го е страх от гласа на
българите на 27 януари. “Не ги
успокояват дори прогнозите за
лошо време - впрегната е цяла-
та държава, всички средства, за
да се опорочи референдумът”,
отбеляза Станишев.

Лидерът на БСП попита и с
кого работеха управляващите
през 2009 г., ако според лъжи-
те на Бойко Борисов RWE са се
оттеглили още през 2008 г. Ис-
тината е, че RWE се оттеглиха
по време на управлението на
Бойко Борисов, категоричен
беше Станишев. Той отбеляза,
че е много лесно от една дълга
кореспонденция да извадиш
нещо и да скриеш по-голямата
част. “ГЕРБ непрекъснато се
опитват да манипулират хората
с откъслечни извадки, както
направиха и с доклада на HSBC
- скриха част от него и досега
отказват достъп до засекрете-
ните части, просто защото не
им е изгодно и не искат истина-
та да излезе наяве”, напомни
лидерът на БСП.

Петър Димитров:

Да покажат писмата
на НЕК до RWE
След изборите през юли 2009 година германците
питат как ще осигурим нашата част от финансирането,
обяви бившият министър на икономиката

Интервю на Мая
ЙОВАНОВСКА

НЕК, че удължава срока на
подписването на финансово-
то споразумение с НЕК с два
месеца. Ако са се готвели да
напускат, щяха ли да удължа-
ват срока? А другото - RWE
пише, че проектът може да
надхвърли 10 млрд. евро. И
пита как ще осигурим наша-
та част от проекта. RWE пита,
ако нашият дял от 51% до-
стигне размер 5,4 млрд. евро,
как ще се осигури финанси-
рането. Гарантът на НЕК би
могъл да бъде само един.
Ясно е, че без подкрепата
на държавата НЕК не може
да финансира своето участие
в проекта. В резултат на ко-
ето RWE напускат. Както и
да се гъне Борисов, RWE

дойдоха по времето на Ста-
нишев, влязоха в проекта по
времето на Станишев, а на-
пуснаха по време на негово-
то управление.

 Тогава това е те-
атър преди референдума
тази седмица?

- Този театър се разигра-
ва още от времето на т.нар.
закрито заседание. За което
ние попитахме защо не се
прави открито. На това закри-
то заседание е представена
кореспонденцията на RWE
до НЕК и няма кореспонден-
цията на НЕК до RWE. И сега
с данните, които са минали
на закритото заседание, се
спекулира. Да изкарат отго-
ворите на НЕК, за да видим
каква кореспонденция се е
водела в действителност в
този период между НЕК и
RWE. Това е важното, не
какво са си мислели от RWE,
а какво са му отговорили и
какво се е получило след
това.

 Борисов казва: “По
безспорен начин в доклади-
те на RWE е описано защо
си тръгват още 2008 г.”

- В края на 2008 година е
подписано и споразумение-
то за създаване на съвмест-
но предприятие между RWE
и НЕК. Как си отива някой,
който подписва такова спо-
разумение? Говорят се глу-
пости, базирани на това, че
документите не са изкарани.
Лансират се извадки от пис-
мата на RWE, за да се ко-
ментират тенденциозно.

ОБЩИНАРИ ДАРЯВАТ ЗАПЛАТИ ЗА АПАРАТУРА НА РОДИЛЕН ДОМ
Общинските съветници от групата

на БСП във Варна се включват в бла-
готворителната акция за набиране на
средства за родилното отделение на
МБАЛ “Св. Анна”. До момента са
събрани 6 хил. лв., необходимата сума
е 7 хил. лв. за закупуване на фетални
монитори. Те са важни за ранна диа-
гностика на евентуални малформации
или заболявания. Дарените от запла-
тите на съветниците средства ще по-
служат и като начален капитал на
друга благотворителна акция - за
закупуване на 3D ехограф.

500 000 лв. ще бъдат инвестира-
ни за Детско интензивно отделение
на “Майчин дом” в София. С ремонта
на отделението ще се затвори цели-
ят цикъл на грижите за майката и
детето, коментира директорът на
болницата проф. Виктор Златков на

До лятото на т.г. в Първа АГ болница
“Св. София” в столицата ще се изгради отделение

по неонатология, съобщи навръх Бабинден
д-р Иван Костов, директор на болницата

празника на родилната помощ - Ба-
бинден, когато бе открита и ренови-
рана централна реанимация в опера-
тивен блок. През 2012 г. в “Майчин
дом” са се родили 4131 бебета, което
е с близо 600 повече от 2011 г. На
откриването присъства и здравната
министърка Десислава Атанасова.
Пред журналисти тя потвърди наме-
рението си избор на лекуващ лекар
да бъде осъществяван чрез здравно-
осигурителните фондове.

Празникът на родилната помощ бе
отбелязан в цялата страна. Две мом-
ченца се родиха на Бабинден в
МБАЛ-Ботевград, едно момиченце и
едно момченце проплакаха на праз-
ника в Хасково, 40-годишна жена от
пазарджишкото село Исперихово
роди шестото си дете в АГ отделени-
ето на МБАЛ-Пазарджик.
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П

ежисьорът Алексан-
дър Морфов въстана
срещу кабинета и
чалгата, като ги поз-
драви с ретро чалга-

Морфов въстана срещу
кабинета и чалгата

Р

Режисьорът поздрави управляващите и „Пайнер” с песента
„Ах, банана” и вдигна на крака публиката в Народния театър

та “Ах, банана” от голямата сце-
на на Народния театър “Иван
Вазов”. В неделя, късно вечер-
та, след края на спектакъла
“Животът е прекрасен”, публи-
ката дълго аплодира актьори-
те, а актрисата Светлана Янче-
ва получи наградата на Обще-
ството на независимите теат-
рални критици. Тогава режись-
орът се качи на сцената и бла-
годари на публиката в залата,
на екипа си, на Министерство-
то на културата, на правителст-
вото, и на “нашия първи” ми-

нистър-председател, които под-
крепят развитието на култура-
та.

В първия момент, след като
режисьорът изрази благодар-
носта си, в публиката имаше
кратко недоумение. Поздравът
на Морфов към управляващите
бе “Ах, банана” и “И ловец съм,
и рибар съм”. Откъсите, които
Морфов пусна на сцената в На-
родния театър, бяха достатъчно
красноречиви и допълнителен
коментар не е нужен по повод
“Пайнер”, който прибира субси-
дия от почти 2 млн. лв. за попу-
ляризиране на чалгата у нас и
в чужбина. Решението на ре-
жисьора да покаже какъв “про-
дукт” се финансира бе посрещ-

нато с аплодисменти от изпра-
вената на крака зала.

Преди дни, когато стана
ясно за финансирането на поп-
фолка, Морфов заяви, че това е
чудовищно. “Не знам кой чудо-
вищен мозък е родил подобно
нещо. В идиотската ни държава
това е културата, която можем
да покажем на света. Някой ще
вземе много пари от това, но
по-ужасно и нищожно нещо не
мога да си представя”, комен-
тира актьорът.

ДУМА припомня, че Морфов
бе един от първите, който за-
стана срещу премиера Бойко
Борисов. През 2010 година в
интервю той го нарече “ниско-
интелигентен охранител, който

по стечение на обстоятелства-
та стана премиер на България”.
На въпрос тогава дали не се е
поласкал от признанието на
Бойко Борисов, аплодирайки
“Хъшове” и обещавайки зад
кулисите 10 млн. лв. повече за
културата. Той отговори, че това
е бил обикновен популистки
ход. “Какви пари, това са праз-
ни думи, хвърлени на вятъра -
нито ги отпусна, нито ще ги от-
пусне. Чудя се, не му ли привик-
на вече народът, не разбра ли,
че тук става дума за оперетен
артист, който обича да се по-
казва по телевизиите, да гово-
ри сърдито, но нищо не върши”.
Така Морфов коменира празни-
те обещания на Борисов.

Х иляди недоволни
в интернет прост-
ранството искат да
линчуват циганин

УЧЕНИК
ПОКАЗВА
СРЕДЕН
ПРЪСТ НА
АПОСТОЛА

от Шумен, който се е
снимал до бюст на Васил
Левски, сочейки среден
пръст. Младежът е 9-и
клас в СОУ “Васил Лев-
ски” в града, разкрива
директорката на школо-
то Юлия Христова. Сним-
ката е направена във
фоайето на училището.
Деветокласникът ще бъ-
де предложен за наказа-
ние. При всички случаи
мисля, че той няма да
продължи обучението си
при нас, заяви тя. Според
нея случаят е крайно
неприятен, но не е пока-
зателен за училището й.
Директорката предполага,
че момчето е търсило
своите 5 минути слава.

12 800 000 лева струва
издръжката на българска-
та рота в Кабул през ми-
налата година, сочат дан-
ните на Министерството
на отбраната. В сумата са
включени разходите по
издръжката и осигуровки-
те на личния състав, както
и централните плащания
за придобиване на имуще-

От вчера до края на февруари всеки понеделник във видинската болница
“Света Петка” се извършва безплатно изследване на нивото на холестерола

НАД 1,6 МЛН. ЛВ. СА
ДАДЕНИ ЗА ЛЕЧЕНИЕ
БЕДНИ БОЛНИ

Д
До 30 ноември 2012 г. Агенцията за социално подпо-

магане (АСП) е заплатила на болниците 1 675 193 лв. за
проведено лечение на 2657 души здравнонеосигурени,
съобщиха за ДУМА от агенцията. Средствата са предви-
дени по ПМС 17 от 2007 г. и с тях се плаща за болничното
лечение на  български граждани, ако не са здравнооси-
гурени, нямат доходи, нямат вземания, влогове, дялови
участия и ценни книжа, чиято обща стойност да надхвърля
500 лв. Те не трябва да притежават движима и недвижима
собственост, която може да бъде източник на доходи, с
изключение на вещите, които служат за обичайно по-
требление, да нямат сключен договор за предоставяне на
собственост срещу задължение за издръжка и/или гледа-
не. Те не трябва и да са прехвърляли жилищен, вилен,
селскостопански или горски имот и/или идеални части от
тях срещу заплащане през последната една година и да
не са прехвърляли чрез договор за дарение собственост-
та върху жилищен, вилен, селскостопански или горски
имот и/или идеални части от тях през последната 1 годи-
на.

ДУМА припомня, че в предни години по-малко болни-
ци се възползваха от тези средства. Например от 1 януари
до 31 май 2011 г. АСП бе изплатила 341 154 лв. на
болници за лечението на 491 бедни здравнонеосигурени.

При постъпване в болница здравнонеосигуреният бе-
ден подава молба-декларация (предоставена в болнич-
ното заведение) чрез директора на лечебното заведение
за болнична помощ до директора на дирекция “Социално
подпомагане” по постоянен адрес. Дирекция “Социално
подпомагане” извършва социалната анкета на болния
дали отговаря на горните условия по предоставената по
служебен ред информация от различни институции.

Аида ОВАНЕС

Излизат две книги на Ангел Марин
Две книги,

свързани с
дейността на
ген. Ангел Ма-
рин, пусна на
книжния пазар
и з д а т е л с т в о
“Захарий Сто-
янов”. Те ще
бъдат предста-
вени на 24
януари от 18 ч.
в тържествена-
та зала в Цент-
ралния военен
клуб.

П ъ р в а т а
книга се нари-
ча “Рапорт” и е
мемоарна. В
нея Марин раз-
казва за битка-
та си в защита
на Българска-
та армия от
демократическите “пре-
образования”.

Във втората част от
книгата, озаглавена “В
лабиринта на властта”,
генералът разказва за
своята разностранна
дейност като вицепрези-
дент на републиката.

Втората книга “Вице-
президентът” е сборник
от архивни материали и

документи, представя-
щи основните изяви на
вицепрезидента Ангел
Марин в България и чуж-
бина, на неговите посе-
щения, свързани с рабо-
тата му с българите,
живеещи извън Бълга-
рия.

В нея са разказани и
част от участията му в
международни полити-

чески събития, където е
представлявал официал-
но страната.

Марин разказва в
числа на колко души е
давал убежище и колко
осъдени е помилвал.
Съставителка на сборни-
ка е проф. д-р Светла
Тошкова, която беше
началник на неговия
кабинет.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

КОНТИНГЕНТЪТ НИ В КАБУЛ
ГЛЪТНАЛ БЛИЗО 13 МЛН. ЛВ.
ЗА МИНАЛАТА ГОДИНА

ства, осигуряващи изпъл-
нението на задачите на
контингента. Участието на
рейнджърите ни се пре-
кратява в началото на тази
година съгласно Стратеги-
ята за трансформиране на
участието на въоръжените
сили на България в опера-
цията на ръководените от
НАТО Международни сили

за поддържане на сигур-
ността в Афганистан (ISAF).
В България ще се върнат
около 165 военнослужещи
- личен състав на ротата.
Използваните от контин-
гента бойни бронирани ко-
лесни машини ASV М1117
Guardian са прехвърлени
на ротата за охрана на
летището в Кандахар.

Призовавам всички българи да съдят
финансовия министър Симеон Дянков за
откраднатите 2 млрд. лева от здравно-
осигурителните вноски от 2009 година
досега. Това заяви в Русе вчера предсе-
дателят на БЛС д-р Цветан Райчинов. Той
също ще заведе дело срещу Дянков, но
не в качеството си на председател на
съсловната организация или лекар, а като
обикновен гражданин.  На среща с ру-
сенските лекари той сподели проблеми-
те, които тревожат БЛС. Освен парите за
здравни осигуровки, тревожно е не-
прекъснатото прехвърляне на дейности
от здравното министерство към НЗОК,
които ще заплащат отново със здравни
вноски. Д-р Райчинов обвини държавата,
че през 2012 година не е дала нито лев

РАЙЧИНОВ ПРИЗОВА ВСИЧКИ ДА СЪДЯТ
ДЯНКОВ ЗА ОТКРАДНАТИТЕ 2 МЛРД. ЛВ.

от бюджета за ин витро. Обявените 15
млн. лева всъщност са взети от осигуров-
ките. Председателят на БЛС е категорич-
но срещу това неблагополучията в здра-
веопазването да се прехвърлят върху ле-
карите и медицинските служители. “Няма
как да преглътна това, след като средст-
вата са ни ограничени, болниците ни са
още на ниво 19 век и ние да искаме от
тези хора да правят чудеса. Няма как
лекарите да бъдат непрекъснато преслед-
вани, плюти и гонени. Логично е да на-
пуснат тази държава и аз лично ги съвет-
вам да го направят”, коментира д-р Рай-
чинов. Той припомни, че Европа в момен-
та има около 300 000 вакантни места за
медици, а българските лекари са квали-
фицирани и отговарят на изискванията.
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лева на ВМЗ, за да се платят
заплатите на работниците и
сметките към НЕК. Това съоб-
щи в Пловдив депутатът от “Ко-
алиция за България” Милена
Христова, цитирана от Дарик.
Според нея парите не са отиш-
ли по предназначение. В
петъчния ден за парламента-
рен контрол Христова и коле-
гата й Румен Петков ще питат
министъра на икономиката Де-
лян Добрев за какво са били
похарчени парите.

“Още през юли 2012-а ми-
нистър Добрев каза, че има
подсигурени 6 милиона лева,
но не знам дали са били пре-
ведени”, коментира председа-

БСП пита Делян Добрев
за 6 млн. лева, дадени
на ВМЗ от „Кинтекс”
Парите са били за заплати на работниците, има
подозрение, че не са отишли по предназначение

телят на КНСБ в завода Иван-
ка Иванова. Изпълнителният
директор на ВМЗ Иван Стоен-
чев не беше открит за комен-
тар по темата за 6-те милиона.

Напрежението в Сопот не
спадна и през вчерашния ден.
Още сутринта към стачкуващи-
те работници спонтанно се
присъединиха стотици сопот-
чани, както и ученици от про-
фесионалната гимназия “Ген.
Владимир Заимов”, чиито ро-
дители работят във ВМЗ. Деца-
та скандираха “Гладни сме!”,
“Дайте ни парите!”, “Осигурете
работа на родителите ни!”

 Димитър Атанасов, синдика-
лен лидер на “Подкрепа” в за-
вода, заяви пред “Фокус”, че
очаква информация дали ще
бъдат преведени част от сумите
от дължимите заплати и аванси
на работниците още вчера.

За вчера в Пловдивския
окръжен съд бе насрочено и
първото дело за несъстоятел-
ност на ВМЗ-Сопот. То е заве-
дено от “Механичен завод-Де-
вин” АД и се гледаше при за-
крити врати. Претенцията на
девинското предприятие е за
2,5 млн. лв., които сопотския
завод му дължал за части за
боеприпаси. Съдът допусна
присъединяването като втори
кредитор на “Първа инвестици-
онна банка” АД, гр. София. Де-
лото беше отложено за 18 фе-
вруари за събиране на доказа-
телства по искане на ответни-
ка, както и по служебно пред-
приети от съда действия, също
за събиране на доказателства.

Съдът остави без движение
молбата на “Механичен завод
- Девин” АД, като указа и
задължи в срок от 10 дни от

датата на съдебното заседание
да уточни обстоятелства по
молбата и да представи пис-
мени доказателства.

Междувременно се очаква-
ше вчера вечерта да стане
ясно кои съпътстващи звена
във ВМЗ ще преустановят ра-
бота и какво ще се случи с
работниците в тях. Закриване-
то на губещите производства е

част от оздравителната про-
грама на предприятието, която
ръководството трябва да пред-
стави на синдикатите. Според
икономическия анализ на
ръковoдството на ВМЗ е необ-
ходимо да се съкратят 900
души. Същевременно предста-
вители на синдикатите обяви-
ха, че броят на съкратените не
трябва да бъде повече от 500.

П
рез септември мина-
лата година прави-
телството е разпоре-
дило на “Кинтекс” да
преведе 6 000 000

През последните три-четири години
в България се констатира спад на
некачествените горива около пет
пъти. Това каза на пресконферен-
ция вчера Петър Костадинов,
ръководител на Главна дирекция
“Контрол на качеството на течните
горива” към Държавната агенция
за метрологичен и технически
надзор (ДАМТН), предаде “Фокус”.
Процентът на некачествените
горива за 2012 г. е 3,4% при 11%
през 2011 г., каза Петър Костади-
нов. От 2009 г. насам ресурсният и
финансовият капацитети на ДАМТН
не се са променили. За 2012 г. са
изпитани 960 проби на течни гори-
ва. До 30 юни тази година Главната
дирекция “Контрол на качеството
на течните горива” трябва да
докладва на Европейската комисия
относно взетите проби и експертизи
за заключение за качеството на
горивата. 960-те проби за изпитване
на автомобилните горива са взети
на две нива в подвижна и стацио-
нарна лаборатория. От тези проби
са направени 2230 изпитвания, като
от тях са издадени 1534 констатив-
ни протокола. От тези протоколи -
910 протокола са за съответствие
на горивото, а 544 - за качеството
на биокомпонента в автомобилните
горива. “Европейското изискване за
биокомпонент в горивата, по-точно
на биоетанол, е 2%”, каза Петър
Костадинов. По думите му са
установени 2,4% несъответствия в
изследваните горива поради липса-
та на биокомпоненти.

Затегнатият режим на работа и контрол върху орга-
низациите за преработка на отпадъците е охладил
интереса на бизнеса към рециклирането на електро-
нен скрап, излезли от употреба автомобили и на отра-
ботени масла. Запазили са се обаче апетитите към
отпадъците от опаковки, старите батерии и преработ-
ката на старите акумулатори и гуми. Това сочат разпро-
странени вчера данни на Българската асоциация по
рециклиране (БАР).

До крайния срок за подаване на документи за пре-
регистрация на дейността си по новите законови изи-
сквания - 14 януари 2013 г., това са сторили само 38 от
всички досега работещи на този пазар 52 организации
по оползотворяване на различните видове отпадъци.
Не е ясно и дали това ще остане окончателният брой,
тъй като от организациите се иска да внесат банкова
гаранция за едногодишен период, през който, ако бъдат
хванати в нарушение, парите остават за държавата. За
занимаващите се с излезли от употреба моторни пре-
возни средства например сумата по банковата гаран-
ция е 1 млн. лв., което за някои организации е прека-
лено висока сума. Така в момента от предишните 15
организации за преработка на стари автомобили заяв-
ление за ново разрешително в МОСВ са подали само
шест.

Сериозно е редуциран и броят на кандидатстващи-
те за разрешително организации за оползотворяване
на непотребните хладилници, печки, компютри и про-
чие електронен и електрически скрап. Докато през
миналата година те са били 13, сега да продължат
искат само пет. Останалите осем отпадат от пазара.

НАМАЛЯВАТ ФИРМИТЕ
ЗА ПРЕРАБОТКА
НА СТАРИ КОЛИ

те поръчки вече е готова, съобщи
министърът по еврофондовете То-
мислав Дончев вчера.

С това се прави опит да се сло-
жи край на свободното творчество,
което проявяват общински и
държавни структури с цел да на-
гласят условията, за да спечели оп-
ределен кандидат.

Освен намаляване на корупци-
ята, целта е да се спре и с обжал-

Националната асоциация на тютюнопроизводителите - НАТ
2010, ще настоява секторът на тютюнопроизводството да не бъде
пропуснат в новата Обща селскостопанска политика, става ясно
от съобщение на сайта на организацията.

“Още помним кошмара от пропуска - българските тютюнопро-
изводители да сме единствени без директни европейски допла-
щания в целия ЕС по време на настоящата финансова рамка на
програмата”, коментира председателят на асоциацията Цветан
Филев и допълни, че има подкрепата на правителството за иде-
ята секторът да получава субсидии от европейските фондове.

В момента тютюнопроизводителите получават субсидии, но от
националния бюджет. Справка в сайта на ДФ “Земеделие” пока-
за, че помощите се изплащат въз основа на средногодишното
количество изкупен качествен тютюн по сортови групи. През 2013
г. бяха одобрени около 73 млн. лева за развитието на сектора.

От години в ЕС се водят преговори за спиране на субсидиите
за производителите на тютюн като част от мерките срещу тютю-
нопушенето на Стария континент. Идеята беше дискутирана още
при планове за реформа в селскостопанската политика през
2003-тa. Тогава беше решено и плащането от европейски фондо-
ве да бъде прекратено до 2010 г.

По данни на НАТ 2010 тютюнопроизводителите у нас са по-
вече от 200 хил. души. Страната ни е на първо място по произ-
водство на ориенталски тютюни в световен мащаб.

ГОТОВ Е СТАНДАРТЪТ ЗА ОБЩЕСТВЕНИТЕ
ПОРЪЧКИ ПО ЕВРОФОНДОВЕТЕ

ването на търговете заради зало-
жените дискриминационни усло-
вия. Това е една от причините
изпълнението на оперативна про-
грама “Околна среда” да напредва
изключително бавно, а близо по-
ловината от проектите по “Регио-
нално развитие”, които са за около
един милиард лева, да бъдат в
графата рискови.

От новите типови поръчки най-
доволен ще е бизнесът. В момента
тече преглед на документацията от
страна на ресорните министерст-
ва. Договарянето на многогодиш-

ната финансова рамка и бъдещите
оперативни програми за периода
2014 - 2020 г. с ЕС ще остане за
следващото правителство. Целта е
тези документи да бъдат договоре-
ни до края на годината и от 2014
г. да имаме готови програми, по
които да започне работа веднага,
каза министър Дончев. Приемане-
то на Закона за управление на ев-
рофондовете също остава за след-
ващото правителство. Причината е,
че той зависи от новите регламен-
ти на ЕС, които се очаква да бъдат
готови най-рано през юни.

Настояват за субсидии
за тютюна по новата ОСП

ККККК
рай на нагласените търго-
ве с европейски средства.
Типовата документация за
възлагане на обществени-

Едва 3,4% били
некачествените
горива
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горива
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Едва 3,4% били
некачествените
горива

Едва 3,4% били
некачествените
горива



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

7 ВТОРНИК 22 ЯНУАРИ 2013

Практично земеделие

Ã‡ÚÂË‡ÎËÚÂ Ò‡ ÓÚ ·˛ÎÂÚËÌ‡ ì¿„Ó ÃÃî, ËÁ‰‡‚‡Ì ÓÚ ì»ÌÚÂÎÂÍÚ  ÓÌÒÛÎÚ œÎ˛Ò - ÷Ãî ≈ŒŒƒ, ¿‰ÂÒ: —ÓÙËˇ, ÔÍ 962, e-mail: office@intellect-consult.com,
ÚÂÎ: +35902 4414746, Ù‡ÍÒ: 0884 12 35 90

WWW.INTELLECT-CONSULT.COM

В периода до 26.01.2013 г. времето ще се задържи студено и със значи-
телни превалявания от сняг над цялата страна. Минималните температури
ще бъдат в интервала -7/00 С , а максималните стойности няма да надвиша-
ват 50 С.

НАРОДНО СЪБРАНИЕ

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО

СЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯСЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯСЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯСЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯСЕЛСКОСТОПАНСКА АКАДЕМИЯ

Договарянето на високи изкупни цени на тютюна зависи преди всичко
от неговото качество, а едно от условията за това е автентичността на
отглежданите сортове. Затова съхраняването на българските сортовете
тютюн е наложително. Около това становище се обединиха представители-
те на аграрната наука, производители, търговци и преработватели по време
на дискусия за бъдещото развитие на сектор “Тютюн”, организирана от
ИТТИ - Марково към ССА. Към настоящия момент тютюнът остава една от
българските земеделски стоки със сравнително стабилен пазар и нараст-
ващо търсене, резюмира председателят на ССА проф. Славейков. С пре-
кратяване от 2009 г. на европейското субсидиране за сектора и направе-
ните изменения и допълнения в Закона за тютюна и тютюневите изделия
(ЗТТИ), заедно с положителните промени се отчитат и редица трудности за
сектора. Това налага да се направят някои промени в ЗТТИ и в Правилника
за прилагането му.

Според специалистите в бранша 2012 г. е най-лошата за сектора, като
страната ни е произвела само 22 хил. тона тютюн (два пъти по-малко от
квотата и от производството през 2011 г.). Така страната ни от второ място

след Италия се нареди на
пета позиция по произ-
водство на тютюн в ЕС. От
произведените количества
90% отиват за износ. Спо-
ред директора на ИТТИ,
доц. Бозуков, бюджетът
на България в момента се
крепи на два основни
стълба - тютюн и горива.
Те носят по близо 2 мили-
арда евро приходи от ак-
цизи годишно в държав-
ния бюджет. Тютюнът е с
най-висок принос за брут-
ния приход в растени-
евъдството от всички кул-
тури, отглеждани в стра-
ната. През 2012 г. средни-
те изкупни цени на ориен-

талските тютюни бяха на ниво от около
6.20-6.50 лв./кг.  В Гърция цената е
двойно по-висока заради по-високото
качество на продукцията. Тя от своя
страна обаче е обвързана с използва-
ните сортове.

Доц. Бозуков настоява сорто-
поддържането на нашите сортове да
се осъществява от висококвалифици-
рани специалисти, каквито са учените-
селекционери в специализираните на-
учни звена на ССА. Тютюневите ком-
пании на българския пазар, които се
стремят да изкупуват качествен тютюн,
са заинтересовани фермерите да получават сертифицирани, качествени тю-
тюневи семена, гарантиращи автентичност на българските сортове.

До 2000 година тютюнът беше една от малкото земеделски култури в
България, от която на 100% бяха застъпени само български сортове. През
последните години обаче в страната се появиха и заеха немалък пазарен дял
и редица чужди сортове. Ситуацията на пазара на семена през 2012 г. е,
както следва: за сортова група Басми 70% от семената са български; за
сортова група Виржиния - 60%; за сортова група Бърлей - само 5% са българ-
ски сортове.

Друг не по-малко тревожен факт е използването от някои производители
на несертифицирани тютюневи семена с неясен произход или такива собст-
вено производство. Това се потвърждава от разминаването в площите разса-
дени с тютюн и закупеното количество сертифицирани семена. През 2012 г.
са закупени едва 200 кг тютюневи семена от сортова група Басми, а за
засетите площи са ползвани 1700 кг семена, т.е. “разминаването” е от 1500
кг. Една част от тях е от внос, но по-голямата са от несертифицирани семена.
Тази практика води до производство на тютюн, който не отговаря на крите-
риите и изискванията на изкупуващите фирми за качество на тютюна.

НАЦИОНАЛНА АГЕНЦИЯ ПО ПРИХОДИТЕНАЦИОНАЛНА АГЕНЦИЯ ПО ПРИХОДИТЕНАЦИОНАЛНА АГЕНЦИЯ ПО ПРИХОДИТЕНАЦИОНАЛНА АГЕНЦИЯ ПО ПРИХОДИТЕНАЦИОНАЛНА АГЕНЦИЯ ПО ПРИХОДИТЕ

Срокът, в който всички т.нар. ведомствени бензиностанции трябва да
осигурят дистанционна връзка с НАП, е удължен до края на март 2013 г.
Това съобщиха от НАП. Наредбата за свързване с НАП ще засегне пряко
и земеделските производители и те от своя страна настояват за отпадане на
това задължение.

Зам.-председателят на НАЗ Радослав Христов съобщи, че на работна
среща, проведена в края на 2012 г. между представители на Асоциацията
и експерти от НАП, е обсъден вариант, земеделците, които нямат бензино-
колонки, отговарящи на изискванията, съгласно списъка на лицензираните
бензиноколонки, да нямат задължението да се свързват с фискални устрой-
ства и да монтират нивомери. Те само ще трябва да подават информация
към НАП в деня на доставката за доставеното количество гориво. Офици-
ално решение на това предложение  все още няма.

Депутатите приеха окон-
чателно промените в Зако-
на за ветеринарномедицин-
ската дейност на 11.01.2013
г. С приетите промени се
цели да се намали тежест-
та върху държавния бюд-
жет и финансовият ангажи-
мент да се прехвърли изця-
ло върху фермерите.

Законопроектът съдър-
жа разпоредби, според ко-
ито заплащането на изпъл-
нението на мерките по
Държавната профилактична програма и по Програмите за надзор и ликви-
диране на болести по животните ще се извършва от собствениците на жи-
вотните. Със законопроекта се отменят разпоредбите на действащия Закон
за ветеринарномедицинската дейност, според който цените за изпълнение-
то на тези мерки се определят в годишен рамков договор, подписан между
министъра на земеделието и храните и председателя на съсловната органи-
зация на ветеринарните лекари в България - Българския ветеринарен съюз.

Съгласно законопроекта за сметка на бюджета ще останат само разхо-
дите за извършване на лабораторни изследвания от БАБХ, необходими за
изпълнението на държавната профилактична програма и програмите за над-
зор и ликвидиране на болести по животните.

Предвижда се разходите за закупуване на средствата за идентификаци-
ята на животните и имунологичните ветеринарномедицински продукти, кои-
то се прилагат в животновъдните обекти за профилактика, ограничаване и
ликвидиране на болести по животните, да бъдат за сметка на животновъди-
те, каквато е практиката в други страни на ЕС. С предлаганите изменения
се предвижда също и разходите за обезвреждане на труповете на животни
и на други странични животински продукти (отпадъците, получени в клани-
ци, месо-, мляко- и рибопреработвателни предприятия) да бъдат за сметка
на лицата, от чиято дейност се получават.

НОВИНИ

Службата по науката и технологиите към Белия дом публикува доклад на
правителството относно финансирането на научните изследвания в областта на
селското стопанство в САЩ, в който се подчертава значението на отрасъла за
националната икономика, както и за населението във всички страни. Докладът
на Консултативния съвет по науката и технологиите при президента на Съеди-
нените американски щати (PCAST) се фокусира върху анализа на готовността на
научноизследователската инфраструктура в страната за нуждите на съвремен-
ното селско стопанство. Отбелязвайки последните нововъзникващи тенденции
и развиващи се направления в селскостопанското производство, документът
съдържа убедителни доводи за нуждата от допълнително финансиране и пре-
разпределение на съществуващите фондове за изследователски програми, които
са насочени към решаване на най-важните проблеми на селското стопанство.

Докладът обосновава необходимостта от осигуряване годишно на допълни-
телни 700 млн. долара за нуждите на селскостопанската наука. Един от съав-
торите на доклада отбелязва, че това е оправдана сума. Докладът посочва
седем приоритетни проблема, пред които е изправено съвременното селско
стопанство, като един от основните е борбата срещу новите вредители, патоген-
ни и инвазивни растения. Докладът се позовава на разновидностите на ръжда
по пшеницата Ug99 като пример за възникване и бързо разпространение на тази
много опасна болест по растенията.

Авторите на доклада отбелязват, че за да се максимализира “иновацион-
ната възвращаемост” от държавното финансиране на земеделската наука, е
необходимо преразпределение на фондовете. Те предлагат да се увеличи
финансирането за безвъзмездната финансова помощ, определяна на конку-
рентна основа и да се положат усилия за намаляване дела на дублиращите
научни изследвания, което е особено харак-
терно в частна наука. Счита се, че без увели-
чение на финансирането, преразпределението
на средствата, отпускани от Министерството на
земеделието (USDA), е рисковано за редица
традиционни култури, особено за пшеницата, на
която частните изследователски фондове на прак-
тика не обръщат внимание, фокусирайки се върху
царевицата и соята.

Изследванията в областта на растениевъдство-
то изискват време, задоволително финансиране и
специален подход. Поради това земеделските про-
изводители получават повече иновативни възмож-
ности от държавната система и ще бъде подкрепя-
но производството на пшеница и други култури.
Въпреки увеличението на финансирането на науч-
ните изследвания в областта на селското стопанст-
во в частния сектор, което се наблюдава в послед-
но време, изследванията на пшеницата се извършват
предимно от Службата за научни изследвания в
селското стопанство към USDA. Без тези изследва-
ния не може да се поддържат максимални нива на
производството на пшеница в САЩ, което е важно не
само за вътрешното потребление, но и за света.

НАУЧНИТЕ ИЗСЛЕДВАНИЯ
В СЕЛСКОТО СТОПАНСТВО -
ПРИОРИТЕТ В БЮДЖЕТА НА САЩ
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У
Управляващият Християндемократи-

чески съюз (ХДС) на германския канц-
лер Ангела Меркел загуби изборите за
регионален парламент в провинция
Долна Саксония от лявоцентристката
опозиция с минималната разлика от
само един мандат, съобщиха в понедел-
ник световните агенции.

Християндемократическият съюз на
Меркел управляваше в коалиция със сво-
бодните демократи в Долна Саксония
през последните десет години. На послед-
ните избори обаче обединението спече-
ли 45.9% от гласовете (68 мандата) сре-
щу 46.3% (69 мандата) за съюза между
социалдемократи и зелени.

Загубата за управляващата коалиция
на Меркел идва точно в навечерието на
битката й за нов 4-годишен мандат като
канцлер на Германия. Очаква се избо-
рите да се проведат през септември т.г.
Засега социологическите проучвания
сочат голяма популярност на ХДС и
Меркел на национално равнище, но по-
бедата на опозицията в Долна Саксо-
ния показва, че управляващата коали-
ция е уязвима. Според “Ройтерс” тази

Два влака се сблъскаха фронтално във Виена, като при инцидента има много ранени, петима от които тежко, съобщиха
спасителните служби. Според говорителка на австрийската железопътна компания OeBB сблъсъкът станал към 7,45 ч. по

Гринуич в квартал Пензинг, Западна Виена. За момента причините за инцидента не са известни, уточни Гиглер

Лидери на сирий-
ската опозиция, които се
събраха на среща в Ис-
танбул, отложиха сфор-
мирането на преходно
правителство, съобщи
Ройтерс. В изявление
се посочва също, че
коалицията е съставила
петчленна комисия, ко-
ято да изготви предло-
жения за правителство-

Австрийците решиха на референдум да за-
пазят задължителната военна служба в страна-
та. С това нарушиха европейската тенденция за
преминаване към професионална армия. Близо
60% гласуваха в подкрепа на запазването на
съществуващото положение, при което 22 000
млади мъже всяка година се включват в арми-
ята или извършват доброволчески дейности в
продължение на шест месеца.

Великобритания е на едно от първите места
по брой на домакинства, в които никой не рабо-
ти, пише вестник “Дейли Мейл”. Данните от
изследвания сочат, че голяма част от британци-
те предпочитат да живеят на социални помощи,
вместо да работят. Само Ирландия и малката
Малта имат по-високо съотношение на безра-
ботни. Ниското ниво на обща безработица оба-
че скрива тези хора, които са се отказали да
работят. Голяма част от британците явно пред-
почитат да живеят на социални помощи.

Меркел загуби
Долна Саксония
Германският канцлер ще трябва да промени предизборната си стратегия
във важната изборна година в ключовата за партията й провинция

победа съживява надеждата на социал-
демократите да спечелят парламентар-
ните избори през септември.

Ангела Меркел е принудена да проме-
ни предизборната си стратегия във важна-
та изборна година след загубата от ляво-
центристката опозиция в ключова провин-
ция, коментира АФП. Социалдемократите
и “Зелените” успяха в неделя да получат
мнозинство от един глас в парламента на
Долна Саксония и победиха коалицията
на християндемократите на Меркел и сво-
бодните демократи. “Вотът в Долна Саксо-
ния показва, че надпреварата преди сеп-
тември далеч не е приключила”, заяви
Пеер Щайнбрюк, кандидат за канцлерския
пост на социалдемократите.

Ангела Меркел се ползва с голяма
популярност в националните проучва-
ния заради ожесточената защита на
германските интереси по време на кри-
зата в еврозоната. Но според герман-
ските медии загубата в Долна Саксо-
ния се е превърнала в “кошмар” за
канцлера. “Не би могло да бъде по-лошо
за Меркел и ХДС. Посланието за наци-
оналните избори е ясно - битката за

канцлерския пост ще бъде много по-
брутална, отколкото Меркел си е пред-
ставяла”, коментира на електронната си
страница списание “Шпигел”.

Междувременно германският ми-
нистър на икономиката Филип Рьослер
предложи да се откаже от председател-
ството на либералната Свободна демо-
кратическа партия СДП (коалиционен
партньор на ХДС), съобщиха близки до
партията източници. Рьослер, който за-
ема също и почетния пост вицекарцлер,
“е готов да отстъпи мястото си” след пора-
жението в Долна Саксония, ако опонентът
му Райнер Брьосерле, лидер на парла-
ментарната група, иска поста, съобщи
източникът. Конгресът на СДП, планиран
за май, на който трябва да се избере
лидер на партията за парламентарните
избори на 22 септември, може да бъде
насрочен за по-ранна дата, за да се из-
бере ново ръководство.

Припомняме, че в неделя СДП получи
близо 10% от гласовете на регионалните
избори в Долна Саксония, два пъти пове-
че, отколкото й отреждаха социологичес-
ките изследвания.

БРИТАНЦИТЕ
ПРЕДПОЧИТАЛИ ДА
ЖИВЕЯТ ОТ ПОМОЩИ

АВСТРИЙЦИТЕ
НЕ ИСКАТ
ПРОФЕСИОНАЛНА
АРМИЯ

Сирийската опозиция не успя
да направи правителство

то в рамките на 10 дни.
70-членната коали-

ция, доминирана от ис-
лямисти и техни съюзни-
ци, беше създадена в
Катар в началото на
декември с подкрепа на
Запада и държави от
Залива. Борбите за
власт между нейните
членове подкопават
усилията за постигане

на договореност за пре-
ходно правителствоНо-
восформираната 5-
членна комисия “ще
консултира опозицион-
ни сили и приятелски
държави за мнението им
за съставяне на прави-
телство и доколко могат
да гарантират неговата
финансова и политичес-
ка жизнеспособност”.

Гърция пробва
да пребори корупцията

Продължават усилията на Гърция
в борбата срещу подкупите и коруп-
цията. Министерството на правосъ-
дието ще внесе в парламента нов
законопроект, насочен срещу неле-
галното забогатяване и разхищава-
нето на държавни средства. Според
министъра на правосъдието Андонис

Рупакиотис новият законопроект
предвижда по-строги наказания за
държавните служители, но също така
и за представители на самостоятел-
ни професии като лекари и инжене-
ри. Една от новите мерки е частична
конфискация на имуществото, при-
добито по нелегален път.

Напрежението в
Прешево остава

След два месеца дискусии
между сръбските власти и мест-
ната албанска общност жандар-
меристи отстраниха паметника
на Армията за освобождение на
Прешево, Медведжа и Буяновац
от центъра на Прешево.С това
обаче не беше сложена точка на
напрежението в този район. На
среща на албанските лидери, на
която са присъствали и пред-
ставители на ОССЕ, е било взе-
то решение да започнат проте-
сти в Прешево.

Три китайски кораба
нахлуха в японски
води

Три китайски правителстве-
ни кораба нахлуха във водите
около островите, които са в
центъра на териториалния спор
с Токио, предаде АФП. Японската
брегова охрана съобщи, че ки-
тайските разузнавателни кора-
би в продължение на близо 9 ч. са
влизали и излизали във водите
около островната група Сенка-
ку, контролирана от Токио.

В Турция пристигнаха двата
ракетнозенитни комплекса за

противовъздушна отбрана Пейтриът,
които Холандия изпрати за подсилване

на турската военновъздушна отбрана
срещу нападение от сирийска страна.
Вчера акостира и кораб от Германия,
натоварен с оборудване за немските

зенитни комплекси “Пейтриът”

Французите
притискат
бунтовниците в Мали

Френски и малийски военно-
служещи навлязоха във фрон-
товия град в Централно Мали
Диабали в рамките на настъпле-
нието на север срещу фана-
тичните бунтовници, свързани
с “Ал Кайда”. Конвой от около 30
военни превозни средства с 300
малийски и френски военни на-
влезе в града, без да срещне
никаква съпротива.

В Индия искат
смърт за убийци

Бащата на индийската сту-
дентка, която почина след гру-
пово изнасилване на 16 декем-
ври 2012 г. в Делхи, поиска бърз
процес и обесване на насилни-
ците на детето му. “Нито един
човек няма право да живее, след
като е извършил толкова гнус-
но престъпление”, допълни ро-
дителят.

Снеговалежи отмениха стотици полети
от германските летища. В Мюнхен са

отменени около 200 полета. Забавени и
отменени полети има и на летището

във Франкфурт

Снимки БГНЕС
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Трима терористи камикадзета се самовзривиха в сградата на Министерството
на транспорта в Кабул рано вчера сутринта. Според източници от

правоохранителните органи това е второто подобно нападение в
афганистанската столица за по-малко от една седмица

като държавен глава на
САЩ в тесен кръг в Бе-
лия дом, вчера се прове-
де и официалната цере-
мония по встъпването му
в длъжност, предаде Рой-
терс. Тържествата бяха
сведени до минимум за-
ради кризата. Още от
неделя мерките за сигур-
ност бяха затегнати, а
центърът на американ-
ската столица блокиран.

Пред сградата Капи-
толий (седалище на фе-
дералната законодател-
на власт) се събраха
между 600 и 800 хиляди
американци на голямата
тържествена церемония.
Броят на присъстващите
обаче беше значително
по-малък, отколкото при
встъпването в длъжност
на Обама преди четири
години, когато присъства-
ха около 1,6 милиона
зрители.

След като се закле с
ръка на Библията да слу-
жи на нацията си още
четири години под съпро-
вода на 21 топовни салю-
та и изпълнението на
Оркестъра на Военно-
морските сили, който из-
свири “Да живее прези-
дентът”, Обама направи
своето официално обръ-
щение към американци-
те, в което очерта при-
оритетите си.

Покачващата се без-
работица, политическите

Жителите на амери-
канския град Албакърки
в щата Ню Мексико бяха
потресени от шокиращо
петорно убийство,
извършено от 15-годиш-
но момче. Това преда-
де Асошиейтед прес,
позовавайки се на изяв-
ления на местната по-
лиция. По последни
данни нападателят е
убил двама възрастни,
мъж и жена, и три деца.
Зверствата са станали
в къща в Албакърки.
Извършителят на кръво-
пролитието е арестуван
и срещу него в момента
тече разследване. Аа-
рон Уилямс, говорител
на шерифа на областта
Берналило съобщи, че
мотивите за убийството
засега не са известни.

Разследването пока-
за, че при убийствата са
използвани много огне-
стрелни оръжия, между
които и военна пушка.
Жертвите били простре-
ляни многократно.

върне в родината си и да
продължи политическата
си кариера, предаде Би
Би Си. Генерал Первез

Броят на жертвите на заложничес-
ката криза в Алжир надхвърли 80 души,
след като алжирски военнослужещи от-
криха 25 тела на заложници на терито-
рията на нефтопрера-
ботвателната центра-
ла, предаде Ройтерс.
Очаква се броят на
жертвите да продължи
да нараства.

Около 30 чужденци
- включително амери-
канци, британци, фран-
цузи, японци, норвежци
и румънци, са изчезна-
ли или са мъртви след
обсадата.

Алжир даде най-
малко 55 жертви - 23-
ма заложници и 32-ма
военнослужещи. Много
тела все още не могат

В бразилския град Кампо Гранде лекарите се борят
с епидемия от треската денга, съобщи БиБиСи. От
началото на годината са заразени над 7000 жители
на града. Ежедневно се диагностицират по 600 нови
случая на заболяването. Заради епидемията в Кампо
Гранде е въведено извънредно положение.

Градът е разположен в южната част на страната. В
района от дни наред валят проливни дъждове. Влажно-
то време води до нарастване на популацията на кома-
рите, които са основните преносители на болестта.

Денга е вирусна инфекция, позната още като “тро-
шаща костите” треска, тъй като причинява толкова
силна болка, че човек има усещането, че костите му
се чупят. Заболелите страдат от главоболие; обриви
по кожата, болка в мускулите и ставите. Заболяване-
то може да доведе до смърт.

олубийската лява групировка ФАРК
призова правителството към сключване на
двустранно мирно споразумение, предаде
РИА “Новости”..
В неделя колумбийската бунтовническа
групировка заяви, че отменя двумесечно-
то едностранно прекратяване на огъня,
което бе обявено през ноември, предаде
АФП. Колумбийският президент Хуан
Мануел Сантос се обърна към бунтовници-
те, като ги предупреди да не възобновяват
бойните действия след изтичането на
временното примирие.
Представители на ФАРК преди два месе-
ца обявиха едностранно прекратяване на
огъня, влизайки в преговори с колумбий-
ското правителство.

Обама
се закле
отново

Епидемия от денга
избухна в Бразилия

ФАРК СЕ ОТКАЗВА
ОТ ПРИМИРИЕТО

С куп предизвикателства пред себе си
президентът обеща да служи на
американската нация още четири години

битки и тежката предиз-
борна кампания намали-
ха оптимизма и надежда-
та, с които бе изпълнена
инаугурацията на Обама
през 2009 г. след голяма-
та му победа тогава, ко-
ментира Ройтерс.

В речта си по встъпва-
нето в длъжност Барак
Обама изложи своите
планове за пътя на стра-
ната през следващите
четири години. Прези-
дентът започва втория си
мандат с доста амбици-
озна програма. Но по
примера на своите най-
успешни предшествени-
ци той използва речта си,
за да представи своите
виждания за бъдещето
на страната, а не полити-
ческите си програми.
Обръщението на Обама
описа пътя на нацията
през изминалите четири
години и предстоящите -
премина през прогреса
при възстановяването от
икономическата криза и
войните, които той насле-
ди, към предстоящото по-
добро бъдеще.

В речта си първият
афроамерикански прези-
дент на САЩ призова
републиканците към
съдействие при разреша-
ването на проблемите,
свързани с бюджета, не-
обходимостта от повиша-
вене на тавана на пуб-
личния дълг на страната
и усилията на демократи-
те към затягане на кон-
трола над оръжията и
въпроса с нелегалните
имигранти.

Най-важният акцент в
обръщението на Обама
бе призивът му за нацио-
нално единство - “Хората
тук във Вашингтон имат
нужда от общ език”. Оба-
ма насърчи американци-
те да вземат дейно учас-
тие в политическия про-
цес. И, разбира се, много
по-често използва лично-
то местоимение ние, вме-
сто аз. В речта си Обама
отдаде почит и на двама
от своите вдъхновители -
бореца за човешки пра-
ва Мартин Лутър Кинг и
президента Ейбрахам
Линкълн.

След тежката предиз-
борна борба срещу репуб-
ликанеца Мит Ромни пре-
дизвикателствата пред
Обама и неговите поли-
тически битки разделиха
общественото мнение от-
носно перспективите за
следващите четири годи-
ни. Според проучване на
“Wall Street Journal” от
миналата седмица 43% от
американците са оптими-
сти за следващите чети-
ри години, 35% са по-ско-
ро песимисти, а 22% се
колебаят.

 В церемонията участ-
ваха много звезди, а Би-
онсе изпя националния
химн. След края на пара-
да пред Белия дом семей-
ство Обама посети два
бала - един за широката
общественост с 35 000
души и Бала на главно-
командващия с 4000 гос-
ти. През 2009-а имаше
цели 10 подобни офици-
ални приема.

ККККК

Поредно
убийство
шокира
Америка

Мушараф, ръководител
на Всепакистанската мю-
сюлманска лига, събира
“помощ за своята партия”
с оглед на изборите през
май 2013 година.

От 2008 година Муша-
раф е доброволен изгна-

ник в Лондон. Правоохра-
нителните органи в Паки-
стан изискват ареста му
поради подозрения за
съпричастност в убийст-
вото на бившия ми-
нистър-председател Бе-
назир Бхуто.

Б
ившият президент
на Пакистан Пер-
вез Мушараф въз-
намерява да се

Броят на убитите заложници
в Алжир надхвърли 80

да бъдат намерени.
По данни на алжирската армия ше-

стима терористи са пленени, като ар-
мията продължава да издирва и други.

Первез Мушараф смята
да се върне в Пакистан
Первез Мушараф смята
да се върне в Пакистан
Первез Мушараф смята
да се върне в Пакистан
Первез Мушараф смята
да се върне в Пакистан
Первез Мушараф смята
да се върне в Пакистан

Снимка БГНЕС

С
лед като в не-
деля Барак
Обама положи
клетва за вто-
рия си мандат
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условие, че предоставят на
властите идентификационния
номер на апарата, съобщи
Франс прес, позовавайки се на
официалната китайска агенция
Синхуа.

Мярката е в сила от 7 януа-
ри, съобщи египетски инженер
от компанията “Кориолинк”,
съвместно дружество на Египет
и Северна Корея, оператор на
3G мрежата в страната.

Чужденците могат да
попълват формуляри, в които
да посочват ИМЕИ (IMEI -
International Mobile Equipment
Identity) номера на апарата си.
Досега те бяха длъжни да ос-
тавят телефоните си на митни-
цата и ги получаваха обратно,
след като напуснат територия-
та на Северна Корея.

Египетският инженер посо-
чи, че са водени продължител-
ни и тежки преговори със се-
вернокорейските служби за
сигурност и че новата мярка
няма нищо общо с неотдав-
нашното посещение на шефа
на “Гугъл” Ерик Шмид.

В началото на януари Ерик
Шмид беше на частно посеще-
ние в Пхенян и призова Север-
на Корея да излезе от прину-
дителната изолация, като поз-
воли на населението да полз-
ва интернет, защото в проти-
вен случай ще продължи да

Юлия КРИВОШАПКО

Небилетната част от
доходите на столичната
подземна железница ис-
кат към 2020 г. да бъде
увеличена с 35 процен-
та. Това съобщи ръково-
дителят на Московското
метро Иван Беседин на
форум, посветен на раз-
витието на обществения
транспорт в големите
градове на Европа.

Специално за “Рос-
сийская газета” той уточ-
ни, че става въпрос за
допълнителна печалба
от 10-13 млрд. рубли го-
дишно. Тези пари метро-
то се надява да получи
от изграждането на
търговски центрове в
околностите на нови и
вече съществуващи стан-
ции.

Набелязаната програ-
ма е голяма. През след-
ващите 7 г. се планира да
се построят няколкосто-
тин хиляди кв. м търгов-
ски площи.

“Ще привличаме ин-
веститори и ще строим
сами, използвайки кре-
дитни ресурси, а след
това ще даваме тези
площи под аренда на го-
леми фирми - каза Бесе-
дин. - Вече има желае-
щи да работят по такива
схеми и с тях се водят
преговори”.

Пхенян разреши на
чужденците да си
носят джиесемите
Досега те бяха задължени да ги
оставят на митницата

изостава в развитието си.
Подложени от най-ранна

детска възраст на държавната
пропаганда, жителите на Се-
верна Корея практически жи-
веят откъснати от останалия
свят. Достъпът до неофициална
информация е почти невъзмо-
жен и подлежи на жестоки
наказания.

Интернет в Северна Корея
е вътрешна мрежа от типа ин-
транет, предназначена за при-
вилегирован елит от няколкос-
тотин души, може би до хиля-
да, според чуждестранни екс-
перти.

Чужденците скоро също ще
могат да имат достъп до моби-
лен интернет, отбелязва Синхуа.

Засега чужди на Северна
Корея сим-карти няма да могат
да осъществяват връзка помеж-
ду си на нейна територия.

Смята се, че 3G мрежата в
Северна Корея има 1,8 млн. по-
требители, уточнява китайската
агенция. Функциите й обаче са
ограничени - севернокорейци-
те не могат нито да се обаждат
в чужбина, нито да се свързват
с интернет. Севернокорейското
правителство контролира из-
ползването на интернет от сво-
ите граждани. Само три учебни
заведения в КНДР имат излаз в
световната мрежа: Универси-
тетът “Ким Ир-сен”, Универси-
тетът за наука и технология
“Ким Чек” и Пхенянският науч-
но-технологичен университет.

При чужденците ситуация-
та е точно обратната - те могат

да звънят в чужбина, но не
могат да ползват интернет.
Засега чужди на Северна Ко-
рея сим-карти не могат да осъ-
ществяват връзка помежду си
на нейна територия. Очаква се,
че скоро правителството на
КНДР ще разреши на чужден-
ците да ползват и мобилен
интернет.

Ким Чен-ун обяви, че иска
да прави КНДР икономически
гигант. Индустриалната револю-
ция в новия век е най-вече на-
учна и техническа революция и
усвояването на върхови техно-
логии е прекият път за изграж-
дането на икономически гигант,
заяви Ким в новогодишното си
обръщение към нацията.

Нека направим радикален
обрат в изграждането на такъв
икономически гигант - със
същия дух и кураж, който пока-
захме при покоряването на
космоса, призова той, без оба-
че да дава подробности как
точно смята да постигне ико-
номическото чудо, за което
говори.

Метрото ще построи магазини за пътниците
Ръководителят на сто-

личното метро е убеден,
че новият проект няма да
създаде допълнително
натоварване на територи-
ите, разположени до из-
ходите на станциите на
метрото. Там нямат наме-
рение да изграждат пар-
кинги, защото от тях няма
да има нужда. Новите
търговски центрове ще
бъдат изградени преди
всичко за пътниците на
метрото, които искат да
влязат в магазина на път
за вкъщи.

Московското метро и
днес се опитва да пече-
ли, давайки под аренда
територии под земята.
Печалбата обаче не е
голяма. Основният доход

- приблизително 40 млрд.
рубли годишно - подзем-
ната железница получа-
ва от продажба на биле-
ти. В бъдеще обаче всич-
ко може да се промени.

“Ние проектирахме
модел за работата на
метрото до 2020 г., като
взехме предвид всички
планове за нови станции
и увеличаване на пътни-
копотока. В крайна смет-
ка изчислихме, че разхо-
дите ще изпреварват до-
ходите - каза Беседин. -
За решаването на про-
блема в перспектива
щеше да се наложи да
търсим допълнителни
пари в столичния бюд-
жет, да бъркаме в джоба
на пътниците, или да уве-

личаваме небилетната
част от доходите на мет-
рото. Решихме, че по-
следният вариант е най-
правилният”.

Ще припомним, че
програмата за развитие
на столичното метро
предполага, че през
следващите години ще
бъдат изградени 145,5
километра линии на под-
земната железница, 67
станции, 7 електродепа,
а също така ще бъдат
реконструирани 8 съще-
ствуващи депа. За това
ще са нужни близо един
трилион рубли.

Ръководството на ме-
трото и столичните влас-
ти искаха част от парите
да бъдат от федералния
бюджет, но финансовото
министерство не подкре-
пи идеята за такава по-
мощ. Иван Беседин меж-
дувременно смята, че
въпросът изисква по-на-
татъшно обсъждане.

“Дори за съвсем не
беден град, какъвто е

Москва, такъв проект е
прекалено скъп, ако се
опитаме да го реализи-
раме сами - смята той. -
Федералният бюджет
задължително трябва да
участва в развитието на
този транспорт. Първо, в
големите градове метро-
то играе ключова роля за
предотвратяването на
транспортни колапси.
Второ, ако говорим за
столичното метро, то
поне 30% от пътниците
му не са жители на Моск-
ва. Затова развитието на
съществуващата мрежа
трябва да е грижа не
само на столичното пра-
вителство”.

Москва далеч не е
единствената столица,
където развитието на об-
ществения транспорт от-
давна не е лукс, а остра
необходимост.

“Бързото увеличаване
на градското население
води до увеличаване на
броя на всекидневните
пътувания, което на свой
ред оказва влияние на
транспортната инфраст-
руктура - отбеляза на
форума генералният сек-
ретар на Международния
съюз на обществения
транспорт (МСОТ) Алън
Флауш. - Увеличаването
на мобилността изисква
допълнителни мощности”.
Без инвестиции обаче, в

това число бюджетни,
задачата не може да
бъде решена. За да
обърнат внимание на
властите към този про-
блем, ръководителите на
шест най-големи транс-
портни предприятия в
Европа, в това число
Московското метро, под-
писаха в Рим специална
декларация. В нея се каз-
ва, че повишаването на
дела на обществения
транспорт в големите
градове ще подкрепя
икономическия ръст, кой-
то е толкова необходим
сега на Европа и Русия,
ще стимулира развитие-
то на бизнеса и създава-
нето на нови работни
места.

“Именно градовете са
двигатели на икономика-
та - подчерта Алън Фла-
уш. - В тях са съсредото-
чени 80% от световното
производство; в тях живее
половината от населени-
ето на земното кълбо и в
тях се формират работни-
те места и иновациите.
Ефективната организа-
ция на транспорта в гра-
довете създава възмож-
ност за икономически
ръст и социална интегра-
ция. Надяваме се, че по-
литиците и занапред ще
имат предвид тези аргу-
менти, когато разпреде-
лят финансирането”.

Смята се, че 3G мрежата в Северна Корея има 1,8 млн. потребители

Общата дължина на
московския метрополитен
е 305,7 км. Състои се от
12 линии и 185 станции
по тях. В един нормален
работен ден метрото
превозва 8,6 милиона
пасажери, а през
почивните дни
превозваните пътници са
около 6,5 милиона на ден

За джинси под земятаЗа джинси под земятаЗа джинси под земятаЗа джинси под земятаЗа джинси под земята

Ч
ужденците, пребива-
ващи в Северна Ко-
рея, ще имат право
да носят мобилните
си телефони, но при

Снима БГНЕС
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Интервю

Нападението срещу
Доган е покушение
срещу демокрацията

Ангел Найденов:

Интервю на Юлия КУЛИНСКА

 Г-н Найденов, как ще комен-
тирате опита за покушение сре-
щу лидера на ДПС Ахмед Доган по
време на Осмата конференция на
партията в събота?

- Въоръженото нападение срещу
лидера на ДПС е изключително
тежък инцидент, който може да бъде
определен като покушение срещу
националната сигурност, срещу де-
мокрацията и срещу всички българи.
БСП изразява силната си тревога от
случващото се в политическия жи-
вот, от възможната дестабилизация
на страната и от тежките последици
за България. Опитът за убийство на
лидер на политическа партия е урод-
лива последица от дълго разпалва-
ната омраза, враждебност и агресия
срещу политическите опоненти, кои-
то, за съжаление, намериха почва и
бяха насаждани в последните годи-
ни от управляващите от ГЕРБ.

 Адекватни ли бяха комента-
рите и оценките на основните по-
литически формации за атентата?

- Повечето партии осъдиха кате-
горично и определиха като неприем-
ливо нападението с пистолет срещу
г-н Доган. За мен няма никакво съмне-
ние, че това е политическо покуше-
ние и с голямо притеснение гледам
последвалите реакции, включително
и на някои политици, които се опит-
ват да омаловажат, да иронизират и

дори в някаква степен да злорадстват
от случилото се. Казвам всичко това с
голямо притеснение, защото после-
диците от случая са предвидими. И за
голямо съжаление те са все в нега-
тивна посока, в посока, създаваща
опасност за хората и за обществото
като цяло.

Никой няма основание да подце-
нява нападението и не може да се
приеме версията, че това е едва ли не
инсценировка. Ако наистина има ня-
какъв предварителен сценарий, може
да се приеме, че той е измислен от
хора, които искат да омаловажат ис-
тинската новина, а именно оттегляне-
то на Ахмед Доган като лидер на една
от големите партии в България, из-
борът на Лютви Местан и политичес-
ките послания в доклада.

 Анализите, които се правят
в световните медии, са изключи-
телно неприятни за България...

- Така е. Влязохме по един крайно
неприятен начин в световния инфор-
мационен обмен, а това, без съмне-
ние, е изключително негативно за
образа на страната ни и за начина, по
който светът ни възприема. Слушам
коментарите, които правят в европей-
ските медии, и те не са никак ласкави
за състоянието на българския полити-
чески живот.

Публикациите са червената лам-
пичка, която да ни изостри внимани-
ето какво се случва в страна, в която
политическите различия и разреша-
ването на политическите спорове,
независимо дали те са между раз-
лични формации или в рамките на

една партия, се решават с оръжие. В
контекста на това е опасността за
българските граждани. Това води до
чувството на незащитеност, което за-
почват да изпитват българите при
мисълта, че подобен инцидент може
да се случи със силно охранявано от
гардовете на НСО лице, какъвто е
лидерът на ДПС.

 Каква е вашата оценка за дей-
ствията на МВР при създадената
ситуация?

- Изкушавам се да разсъждавам в
тази посока, но ще се въздържа и ще
продължа да очаквам официалните
резултати от разследването. Не за-
щото нямам своя отговор и мнение
за политическата отговорност на
вътрешния министър или на служи-
телите на МВР, а защото все още не
сме чули тяхното обяснение. Поли-
цаите бяха длъжни, подчертавам,
длъжни, да реагират своевременно
и да се намесят адекватно при по-
следвалите сцени на насилие и са-
моразправа в залата, на които ста-
нахме сведетели. От телевизионните
репортажи се видя ясно, че хора с
униформи на конференцията нямаше.
Те не се появиха и по време на из-
веждането на Октай Енимехмедов.

Ахмед Доган се защити сам от
нападателя, а гардовете му дойдоха

- НСО демонстрира липса на вся-
каква отговорност и професиона-
лизъм. Нейните бодигардове са
длъжни да осигуряват пълната сигур-
ност на лицето, което охраняват и за
което са постъпили сигнали за запла-
ха срещу него, какъвто е случаят с
лидера на ДПС Ахмед Доган. Та нали
той точно за това се пази плътно от
НСО, а не само да му бъде осигурен
автомобил за придвижване!

За мен е необяснимо как гардо-
вете, които би трябвало да са много
добре обучени и тренирани, допус-
наха похитителят да влезе в непо-
средствен контакт с охраняваното
лице. И безпрепятствено да опре в
главата му пистолет... Абсолютно
неадекватни бяха и действията им
при обезвреждането на нападателя.
Октай Енимехмедов всъщност бе
повален от присъстващите на партий-
ния форум, а не от охраната.

Нямам обяснение за реакциите на
гардовете и за техните действия, след
като похитителят беше повален на
земята и хората започнаха да го бият
и линчуват. Дори и след тяхната поява
на сцената не стана ясно какво искат
да направят с Енимехмедов. Дали да
го обезвредят, дали да му завържат
ръцете отзад, неясно с какво, дали да
осигурят и да опазят веществените до-
казателства, които са на мястото на
покушението. И се наложи почти час
и половина депутат на ДПС да пази
пистолета, за да могат да бъдат спа-
сени отпечатъците по него. Или пък
да спасят атентатора от саморазпра-
вата, която последва...

Категоричен съм, че видяхме от-
вратителни сцени на насилие, които
се разразиха след обезвреждането
на похитителя. Нищо не може да оп-
равдае хората, които нападнаха
Енимехмедов и го пребиха брутал-
но. Шефът на НСО ген. Коджейков
обяви на пресконференцията в събо-
та, че си е подал оставката. Какво
се случва с нея обаче все още няма
информация.

Оттук нататък следва да се напра-
вят внимателни анализи и оценки за
действията на гардовете, както и това
дали да бъде приета  оставката. Но
достойното поведение изискваше в
случая, когато е допусната неадек-
ватна реакция при нападение на ох-
ранявано лице, тя да бъде подадена.

 Какво е вашето обяснение за
атентата срещу Ахмед Доган?

- Намирам за изумителни спеку-
лациите с опита за покушение дали
той не е бил инсценировка и ирони-
ята, с която политици го коментират.
Нападателят е психически здрав, не
е бил под въздействието на уповай-
щи вещества. Той си е дал сметка, че
има гардове на НСО, които могат да
го застрелят. Действията на този чо-
век не бива да бъдат свеждани само
до привличане на внимание на един
форум. Има много начини, с които
това може бъде направено, без да се
размахва и използва оръжие. Очевид-
но е, че имаме добре обмислено по-
ведение и предварителна подготов-
ка. Хубаво е да се разсъждава върху
конспиративни теории, но мисля, че
в случая те са неуместни. Факт е, че
щом подобно нещо може да се слу-
чи на силно охраняван човек, какво
остава за мнозинството от хората.

Очевидно службите трябва да
дадат своя отговор за действията, но
по-важни са изводите, които ще си
направим като граждани на демокра-
тична държава, която е член на Ев-
ропейския съюз. Анализът трябва да
бъде представен на обществото и да
бъдат взети съответните мерки както
за живота и сигурността на Ахмед
Доган, така и на всички български
граждани.
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Опитът за убийство е уродлива
последица от агресията, насаждана
от ГЕРБ, смята говорителят на БСП

АНГЕЛ НАЙДЕНОВ е роден в Кърджали. Завършил е ВВМУ “Н. Й.
Вапцаров” във Варна, специалност инженер-навигатор. Бил е облас-
тен управител на Хасково и кмет на община Димитровград. Наро-
ден представител от парламентарната група на Коалиция за
България в 37-ото, 38-ото, 39-ото, 40-ото и 41-ото НС. Член е на
ИБ и на НС на БСП и негов говорител. Зам.-председател е на ПГКБ.

минути след това. Но реакцията и
поведението на служителите тепърва
ще се проверява. Факт е, че час и
половина след опита за покушение
полицията не се появява.

Смешно звучат обясненията на
вътрешния министър, че първи на
местопроизшествието в НДК са оти-
шли трима цивилни служители от
Общинска полиция. По време на кон-
ференцията около сградата не е
имало нито един полицейски авто-
мобил и не е забелязано полицей-
ско присъствие. Пропускателният
режим също е подозрително негли-
жиран. Не е имало скенери, с които
да се проверява наличието на ме-
тални предмети. Това е абсолютно
недопустимо за подобен форум и
според мен въпросите към МВР и към
НСО са много и са доста тежки.

Необяснима за мен е и забавена-
та реакция на Цветан Цветанов и на
премиера Бойко Борисов, който ина-
че е изключително чевръст и слово-
охотлив, когато се коментират подоб-
ни прояви на насилие, и който стран-
но дълго време мълча в събота. За-
това и думите на вътрешния ми-
нистър, който в събота призова пар-
тиите да бъдат по-умерени в изказ-
ванията си, защото провокират агре-
сия, не звучат особено искрено, за-
щото ГЕРБ залагат на конфронтаци-
ята и омразата.

 А каква беше ролята и място-
то на Националната служба за ох-
рана (НСО) в  разигралата се ситу-
ация?

‘

‘

Снимка Мариета ТОМОВА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

12 ВТОРНИК 22 ЯНУАРИ 2013

Общество
22

Датата

ИНА
МИХАЙЛОВА

„Частни” случаи

Псевдооптимизъм

ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

1729 - РАЖДА СЕ ГОТХОЛД ЕФРАИМ ЛЕ-
СИНГ, НЕМСКИ ПИСАТЕЛ И
ДРАМАТУРГ (УМИРА 1781
Г.). Създава първата социал-

на драма и първата национална
комедия в Германия. Най-зна-
чимото му произведение е тра-
гедията “Емилия Галоти”. Във
философския си етюд “Възпи-
тание на човешкия род” прави
блестяща защита на вярата си
в свободното човечество.

1788 - РАЖДА СЕ ДЖОРДЖ БАЙРОН, БРИ-
ТАНСКИ ПОЕТ (УМИРА 1824 Г.). По-известен

е като Лорд Байрон. Водещо перо
на английския романтизъм. Най-
прочутите му поеми са “Странст-
ванията на Чайлд Харолд” и “Дон
Жуан”. Известен и с бурния си
живот, изпълнен с екстравагант-
ност. Умира от треска, подготвяй-
ки нападение срещу османската
крепост Лепанто по време на
Гръцката война за независимост.
Почитан от гърците като национален герой.

1878 - В СВИЩОВ, ТЪРНОВО И
ГАБРОВО СА ОТКРИТИ ПЪРВИ-
ТЕ БЪЛГАРСКИ ПОЩЕНСКИ
СТАНЦИИ. Година по-късно ру-

ските чиновници предават на
българското управление 39 пощен-
ски и 26 телеграфни станции, 1630
км телеграфни стълбови линии с
2582 км проводници и 64 телеграфни апарата.

1903 - САЩ И КОЛУМБИЯ ПОДПИСВАТ ДО-
ГОВОР ЗА СТРОИТЕЛСТВОТО НА ПАНАМ-
СКИЯ КАНАЛ. Съоръже-

нието свързва Тихия с Ат-
лантическия океан, разделя
Северна от Южна Америка.
Каналът е с дължина 81,6 км,
дълбочина 12,5 м, широчина
150 м и е съоръжен с 3 двой-
ки шлюзове. За едно дено-
нощие се прекосява от 48
кораба. От 1914-а до 1999-а
каналът е контролиран от САЩ, а след това - от
САЩ и Панама.

1904 - РАЖДА СЕ АРКАДИЙ
ГАЙДАР, РУСКИ ПИСАТЕЛ (УМИ-
РА 1941 Г.). Популярен с книги-

те си за деца, някои от които мно-
гократно преиздавани у нас. Сред
най-известните му творби са
“Р.В.С.”, “Съдбата на барабанчика”,
“Чук и Гек”, “Тимур и неговата команда” и др.

1920 - В СОФИЯ Е УЧРЕДЕН РУСКО-
БЪЛГАРСКИ КУЛТУРНО-БЛАГОТВОРИТЕ-
ЛЕН КОМИТЕТ.

Събитието става в
залите на Руската
легация, а предсе-
дател на комитета е
архимандрит Сте-
фан (сетнешен екзарх). По-късно прераства в
Обединен комитет за подпомагане на руските
бежанци, в който асоциирани членове са Сла-
вянското дружество и Българският червен
кръст. Повечето руски свещеници са настанени
да служат в столични енории, други са устрое-
ни на църковно-административна работа, а пре-
подавателите богослови са назначени в Бого-
словския факултет на СУ.

1980 - В МОСКВА Е АРЕСТУВАН ДИСИ-
ДЕНТЪТ АНДРЕЙ САХАРОВ
(1921-1989). Поводът са протес-

тите му срещу навлизането на съвет-
ските войски в Афганистан през
1979-а. Заточен е в гр. Горки (дн.
Нижни Новгород). Ядрен физик,
един от създателите на водородната
бомба, става известен като
привърженик на човешките права и граждан-
ските свободи. Номиниран за Нобелова награда
за мир, която е връчена през 1975-а на жена му,
тъй като не му е разрешено да напусне СССР.
От 1988 г. Европейският парламент връчва на-
града “Сахаров” за свобода на мисълта на лич-
ности и организации за изключителни постиже-
ния в защита на човешките права и свободи.

1984 - ФИРМАТА „ЕПЪЛ” ПРЕДСТАВЯ
ПЪРВИЯ СИ КОМПЮТЪР „МАКИНТОШ”.

Кръстен е на любимия сорт
ябълки на един от създате-
лите му Джеф Раскин.
Сред иновациите на “Ма-
кинтош” са мишката, с ко-
ято се движи курсорът на
екрана, иконите за отваря-
не на различните функции, първият графичен ин-
терфейс за потребители, спестяващ писането на
дълги поредици цифри и букви, с което инфор-
матиката стана достъпна за неспециалисти.

Анатолий СТАНКУЛОВ

СУМАТОХА ПРЕДИ РЕФЕРЕНДУМА

Десет дни след петор-
ното убийство в София
нови трагедии преобърна-
ха представите ни за об-
ществото, в което живеем.
Жена, мъж и две деца
бяха намерени мъртви в
дома им в Пловдив. В До-
брич възрастна жена за-
гина, след като се хвърли
от четвъртия етаж, на ме-

три от училище. Преди ден
двама се обесиха. Траге-
дии, които ще останат “ча-
стни” случаи - едни от
многото във всекидневие-
то ни. С тях ние се справя-
ме сами. Защото Те имат
други приоритети, други
о б щ е с т в е н о - з н а ч и м и
въпроси в измисления, на-
гласен според собствени-
те им сметки дневен ред.

Затова Техните инте-
реси са в центъра на ме-
дийния интерес. Тях
обсъждат хората - не за-
щото искат, не защото не
могат без егоцентризма
им, а защото са принуде-
ни. Защото Те подменят
реалния живот. Създават
виртуален свят, в който се
опитват да ни вкарат. И да
ни нагласят по шаблон.

А ние какво? Отказва-
ме да се вълнуваме има-
ло ли е или е нямало атен-
тат срещу Ахмед Доган.
Отказваме да приемем за
нормално пет дни преди
референдума някой
възторжено да ни обясня-
ва как е намерил ка-
шон(!) с документи за АЕЦ
“Белене”. Сякаш три годи-
ни и половина е чакал
този звезден миг. Отказ-
ваме да осмислим, че е
нормално един ден да ни
хвърлят по дюните, след
това да ни отпращат в
Иракли, за да ни замажат
погледа с поредния про-
тест в Банско.

Нещо куца в измисле-
ната действителност, коя-
то се опитват да насадят в
съзнанието ни за нормал-

на. Кое е нормално? Че
хората не виждат решение
на проблемите си и пося-
гат на живота си? Че
хвърлят енергия в омраза,
като по-лесно е да се жи-
вее в разбирателство? Не
е нормално общественото
внимание и енергия да се
насочват към повърхност-
ните, булевардните, жълти-
те неща. Не е нормално
шизофренната измишльо-
тина да подмени разгово-
ра - открито и без страх, за
значимите, дълбоките,
съществените проблеми.
Които пречат на държава-
та да се развива така, че
хората, останали в нея, да
могат да водят достоен
живот. Не е нормално на
всички нас да се гледа
като на “частни” случаи.

Вече цяла година пре-
зидент на страната е Ро-
сен Плевнелиев. Той е фи-
гурата, която би следвало
да гради имиджа на
България, да носи спокой-
ствие у гражданите, дори
да е повод за гордост. За
съжаление, също като в

онзи стар виц за това кой
е главата в семейството,
Плевнелиев не успя да
изчисти впечатлението,
че шията, която дава на-
соки за решенията му, е
ГЕРБ. И Бойко Борисов.

В отчета си за първата
година президентът под-
черта, че е доволен от ра-
ботата си с управляващи-
те. Дори се похвали, че
благодарение на тях ня-
кои от ангажиментите,
които е поел, вече се
изпълнявали. Бюджетът
бил балансиран “като
цяло” и затова нямало
нужда от вето. Трите зако-
на, които е върнал, били
взети предвид, а мотивите

му били уважени от мно-
зинството. Изобщо мир и
любов от и за ГЕРБ. Чак
да се чуди човек как си
позволи да посъветва ми-
нистрите да не участват в
предизборни кампании и
да са повече по обекти, а
не по трибуни. Плевнели-
ев се опита да покаже
характер по казуса с Ве-
нета Марковска, при из-
бирането на Сотир Цаца-
ров обаче не обели и
дума.

Добре е, че в речта си
Плевнелиев спомена ре-
кордната демографска
криза. Орязаните социал-
ни продобивки, които има-
ха майките, за него не са

проблем. Умни и образо-
вани българи напускали
страната. Главен мотива-
тор за емиграция били ог-
ромните държавни
дългове, България подо-
бен проблем нямала.
Стриктната ни финансова
политика помага младите
да останат в страната,
видя мираж президентът.
Статистиката показва
съвсем друго. Докато уп-
равляващите се успокоя-
ват, че финансовата ни
рамка е добра, потенци-
алът и бъдещето на
България изтичат с бясна
скорост през границата.

И нe вярват на опти-
мизма на ГЕРБ.

Лек срещу мързела

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

Към болестите на
съвремието вече съвсем
официално е добавен и
мързелът. Но за разлика
от синдрома на хронична-
та умора и псевдосклеро-
зата, за които все още не
са открити адекватни ме-
дикаменти, за нищонепра-
венето вече има лек. Вез-
десъщите американци не

само твърдят, че са измис-
лили т.нар. Техники за
емоционална свобода. Но
и по време на неотшумя-
ващата криза предприем-
чиво раздават дипломи на
свои и чужди специалис-
ти, минали при тях курса
за борба с мързела.

Българска лекарка
също твърди, че не я
мързи и се наема да по-
стигне светкавични резул-
тати у онези, които имат
такъв проблем (стр. 20).
Така нежеланието да
вършиш каквото и да било
изчезвало след повтаряне
на определен набор от
думи и докосване на точки
по тялото, съчетани с пси-
хоанализа.

Кои ли ще са онези,

които на всеослушание би-
ха признали, че са мързе-
ливи?! И биха поискали
болнични от работодателя
си, за да опитат да се из-
лекуват от тази патология?
Или може би дори биха
настоявали НОИ да им
покрие разходите, пръсна-
ти по терапия срещу лип-
сата на хъс?

Обикновено до различ-
ни видове терапии прибяг-
ват хора с безобразно
много пари, които имат
уникалния талант да мул-
типлицират и най-дребна-
та несполука в проблем от
световен мащаб. Неспо-
собността да се справят
сами дори с мързела си ги
превръща в машини за
лесна печалба на онези,

които се наричат лекари и
вземат за сеанс толкова,
колкото средностатистиче-
ският българин надали из-
работва за цял ден.

А трябва ли всъщност
да се лекува мързелът,
ако той води до креатив-
ност? Надали създателят
на един от най-ценните
уреди във всеки дом - дис-
танционното - го е измис-
лил, защото е обичал да
става от дивана, за да пре-
включва каналите? Всеки
ще се сети и за други
подобни примери. Стига
да намери време да
помързелува. Докато ра-
боти например. Защото
още никой не е измислил
по-добър лек срещу
мързела от работата.
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Обществото
на талантите
Фондация „Еврика” връчи годишните си награди за
най-добър млад учен, изобретател, мениджър и фермер

Лауреатите на тържеството
в Националния политехнически

музей (от ляво на дясно):
Деляна Манасиева, Лазар Илчев,

Велизар Шиваров, Цветелина
Николова, Евгения Пеева, Иван

Георгиев и младата пчеларка
Теодора Тодорова

Велиана
ХРИСТОВА

В края на миналата седмица
фондация “Еврика” връчи тради-
ционните си годишни награди
за най-добри постижения през
2012 г. на млад учен, млад ме-
ниджър, млад изобретател и
млад фермер. “Еврика” е фонда-
цията, която над 20 години, от
1990 г. насам, без фанфари и
без пиар акции върши огромна
и обществено значима дейност
в една област, изоставена от
власт и бог - реално насърчава-
не на младите таланти в Бълга-
рия. Стипендии за ученици и
студенти, поименни награди на
името на видни наши учени,
конкурси за средношколци, го-
дишни награди за постижения,
подпомагане на изследовател-
ската фантазия и на участието в
различни научни форуми у нас
и в чужбина на млади българ-
ски учени, клубове, състезания...
десетки инициативи всяка годи-
на, осъществявани и в съдружие
с други научни и образовател-
ни институции, от които ползата
за вече стотици млади таланти
е грамадна и реална. На прак-
тика за над две десетилетия се
е създало едно голямо общест-
во “Еврика”, събиращо в себе си
ума и сърцето на все нови и нови
поколения български таланти.
Именно това е едно от най-до-
брите ни постижения, смята
Боряна Кадмонова, изпълните-

лен директор на фондацията.
И тази година наградите на

“Еврика” очертаха широк кръг от
тематики - от диагностиката на
рака през микросвета на атоми-
те и фотоволтаиците та до съвре-
менното земеделие и дори до
пчеларството! Наградите се
връчват за 23-ти пореден път за
млад мениджър, 22-ри за млад
фермер и млад изобретател и 17-
и път за постижения в науката.
Кандидатите са предложени от
обществени и стопански органи-
зации, научни звена и универси-
тети, от неправителствени орга-
низации и медии, а окончател-
ният избор се извършва от ком-
петентни специализирани жури-
та във всяка област.

Какво има
в структурата
на веществата

Представете си млада жена на
33 години, която е направила
първите си професионални стъпки
в науката химия преди 8 години, а
днес вече е редовен автор в най-
реномирани международни спи-
сания - т.нар. списания с висок им-
пактфактор. За да попадне името
ти в такова списание, статията
минава през сериозно научно ре-
цензиране и трябва да бъде одо-
брена като достойна за очите и
ума на международната научна
общност. Деляна Манасиева -
носител на тазгодишната награ-
да за постижения на млад учен, в
момента е главен асистент в Ин-
ститута по обща и неорганична
химия на БАН. Пардон, в момента
е малко извън магията на люби-
мата професия, понеже съвсем на-
скоро е станала майка.

Тръгнала е от най-ниското
стъпало - химик, след като е

завършила химическа паралел-
ка в Математическата гимназия
“Гео Милев” в Стара Загора и
Химическия факултет на СУ. Явно
неслучайната любов към химията
я отвежда в света на структурна-
та теория и спектралните методи
за структурен анализ. Не всеки
висшист има влечение и умения
да се занимава с наука. Не всеки,
който има интерес към изследо-
вателската работа и талант за
нея, успява да попадне на подхо-
дящото място. При Деляна съче-
танието на двата фактора очевид-
но е щастливо. Била е участник в
редица университетски, институт-
ски, национални и международ-
ни научни проекти. А през 2008 г.
печели награда “Иван Евстрати-
ев Гешов” на БАН за най-млад
учен до 30 години в научно на-
правление “химически науки”.

Фондация “Еврика” присъжда
годишната награда за най-успе-
шен млад учен съвместно със
Съюза на учените. Деляна Ма-
насиева я печели за отличната
защита на дисертационен труд
за степента “доктор” на тема “Ви-
брационно поведение на матрич-
но-изолирани тетраедрични
йони и HDO молекули в неорга-
нични соли - сулфати, селенати,
хромати и формиати”. На неспе-
циалиста това, разбира се, нищо
не говори. Става дума за изуча-
ване на вибрациите във вещест-
вата между самите молекули,
обяснява Деляна. Изследват се
три групи от соли и може да се
установи дали в един материал
има механичен примес или при-
месът е структурен - в самата
решетка на веществото. Първата
група са минерали като гипс и
барит. С научния метод, с който
работи Деляна, може да се уста-
нови дали в една проба има
слепнали минерали, или пък в
самата структура са станали про-
мени и са се получили нови съе-
динения. Втората група соли са
4 неизвестни досега съединения,
чиято кристална структура е ус-
тановена

заедно с колегите
от Виена

с които работим, уточнява Деля-

на. Третата група са вещества,
при които се изследва разпре-
делението на атомите в кристал-
ната решетка на микрониво.

Разбира се, става дума за
фундаментални научни изслед-
вания, в които младата българ-
ка е постигнала съществени ре-
зултати. Неспециалистът почти
винаги пита: за какво конкретно
служи това? Защото неизкуше-
ният и страничен за науката
човек не си дава сметка, че пре-
ди да се приложи един научен
продукт или метод конкретно в
някаква практика, са необходи-
ми години фундаментални из-
следвания. Както е казал Пасть-
ор: “Няма фундаментална и при-
ложна наука, има наука и при-
ложението й в практиката”. За-
това са нелепи напъните на
българските политици да раз-
граничават фундаменталната и
приложната наука и да обясня-
ват как иновациите били важни,
не толкова науката. Смешно е
наистина, понеже

без науката няма как
да се стигне
до иновации

Все едно да искаш да береш
круши, без да си засадил дърво-
то. Би могло, след като се уста-
нови структурата на едно неор-
ганично вещество, да се изслед-
ва то с други методи и да се
установи дали би имало някак-
во специално приложение. То-
гава с нашия метод може да се
опитаме да добавим нещо, кое-
то да подобри физичните или
механичните му качества - така
Деляна обяснява пътя от “голя-
мата” наука към по-конкретните
й приложения. За да усъвършен-
стваш практическото приложе-
ние на солите - примерно на
селена или на хрома, и да из-
мислиш технология, първо тряб-
ва да установиш научно струк-
турата им. Дисертацията на Де-
ляна съдържа значими мето-
дични приноси към молекуляр-
ната спектроскопия изобщо, по-
лучени чрез анализ на богат ма-
териал от експерименти - така
казват рецензентите. Те са ка-
тегорични, че нейният дисер-

тационен труд е завършено фун-
даментално изследване в об-
ластта на неорганичните соли,
отличаващо се с оригиналност
на изследваните обекти и про-
явен висок професионализъм в
научния анализ. Четири двойни
соли хромати са получени за
първи път от Деляна Манасие-
ва. Тя установява, че инфрачер-
вената спектроскопия може да
се приложи успешно като бърз
метод за установяване на при-
меси в минерали. И това е фун-
даментална наука, трасираща
път към много широки прилож-
ни полета.

С молив и гума - идеи
за милиони

Трудно е да се разкаже по-
дробно за всички нови лауреа-
ти на наградата “Еврика”. Мла-
дият изобетател Лазар Илчев
например също е завършил при-
родо-математическа гимназия -
гимназията “Н. Обрешков” в Бур-
гас. Профилът му е математика.
Влечението му към иновативни-
те идеи в областта на космиче-
ската наука и радио-астрономи-
ята го отвеждат в ТУ-София,
където през 2000 г. завършва
Факултета по комуникационна
техника и технологии с ма-
гистърска степен. Съчетава
следването си в София с придо-
биване на магистърска степен
по радио-астрономия и косми-
чески науки в Технически уни-
верситет Чалмърс в Гьотеборг,
Швеция. Завършва и стажантска
програма по микротехнология и
нанонаука в същия университет,
където разработва нови методи
в областта на микровълновия
инженеринг. Има патенти за
иновации в областта на контакт-
ните системи. Сега Лазар Ил-
чев е акаунт мениджър за Бълга-
рия в Arrow Electronics. Награда-
та “Еврика” му се присъжда за
изобретение с приложение във
фотоволтаичните системи - “Раз-
клонителна кутия за свързване
на соларна клетка, електричес-
ки диод, водещ елемент и фик-
сиращи средства”, регистрира-
но като международен патент в
САЩ и Европейското патентно
ведомство. Идеята си за изобре-
тението Илчев развива на лист
хартия с молив и гума, без да
използва инженерен и проек-
тантски софтуер.

С почетен диплом в същата
категория - млад изобретател, е
награден Велизар Шиваров, кой-

то пък създава метод за бързо
откриване на мутации в кръвни
проби. Методът дава възможност
за бърза диагностика (за 4 часа)
при рядко срещани ракови забо-
лявания на кръвта, които у нас
се установяват при около 400
души годишно.

С подчинените -
строго, но приятелски

За млад мениджър пък е от-
личена Цветелина Николова,
която е управител на фирмите,
обединяващи холдинга “Белве-
дере Груп България”, и изп. ди-
ректор на винарска изба “Ката-
ржина Естейт”. Цветелина е убе-
дена, че менажирането на екип
изисква умело балансиране
между строгост, приятелско от-
ношение, етичност и хармонич-
на комуникация. За отлично
представяне в конкурса с поче-
тен диплом в същата категория
е отличена пък Евгения Пеева -
изпълнителен директор на фон-
дация “Заедно в час”.

Най-успешен млад фермер
според “Еврика” тази година е
Иван Георгиев, който през 2009
г. създава фирмата “БЛУПЛАН”
за производство и търговия със
земеделска продукция. Днес об-
работва вече 22 000 дка главно
върху земи под аренда край гр.
Елин Пелин и с. Дуганово, като
успява бързо да усвои големи
площи пустеещи земи. Основно
продава зърно на българския
пазар. Иска “БЛУПЛАН” да се
развие като модерна земедел-
ска компания по стандартите на
ЕС, щадяща природата и допри-
насяща за облагородяване на
полето и населените места в
районите, където работи.

В конкурса за млад
фермер с диплом за отлично
представяне е наградена Тео-
дора Тодорова от София. Тя е
със средно образование, зани-
мавала се е с изобразително из-
куство, а след завършването на
151-во СОУ по примера на баща
си се заема с... пчеларство. Пче-
лите са изключително нещо,
съвършен организъм, няма раз-
мотаване, всичко е с адска точ-
ност, човек може да се учи от
тях на прецизност и търпение,
казва Теодора. Тя лично гледа
150 кошера, прозвежда по 2-3
тона мед, представяла се е като
производител дори в Брюксел.
С каквото и да се занимаваш,
пчелите ти липсват зимно вре-
ме, твърди Теодора.
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На фокус

Аню Ангелов се държи с Българската армия
като инспектор от Антантата

К

Майор о.р.
Манол
ТЕНЧЕВ,
експерт по
национална
сигурност
и отбрана

огато не си сигурен в
управленските си
възможности и степен
на компетентност, за-
почваш да се притес-

няваш как ще изглеждаш на
фона на предшествениците си.
Особено ако незаслужено са те
представяли за “експерт”. Тогава
при комплексираните личности
се проявява една от най-негатив-
ните черти на нашенските поли-
тици - оплюване и очерняне на
предшественика във властта. В
това отношение малко хора мо-
гат да се конкурират с военния
министър Аню Ангелов. Съзна-
вайки, че предшественикът му
Николай Цонев е изключително
популярен сред войските зара-
ди разгърнатата му социална
политика, Ангелов започна

яростна пропагандна
кампания

за да докаже колко лошо е било
управлявано Министерството на
отбраната (МО). Освен това още
през 2008 г. Цонев официално
обяви, че повече съкращения в
армията няма да има, а това
въобще не се връзваше с плано-
вете на Ангелов за мащабни
съкращения. Властта дори пред-
прие съдебно преследване сре-
щу Цонев по обвинения, които
едно по едно се спукаха като
балони в съдебните зали. В ре-
зултат на което Цонев стана още
по-популярен. Не само в армия-
та, но и в обществото като цяло
и дори безпроблемно си изгра-
ди нова партия.

Откакто бе назначен през
2009 г. в МО (първоначално като
зам.-министър), с безпринципна-
та си политика Аню Ангелов успя
да сътвори безброй гафове и да
си навлече омразата на почти
целия личен състав на Българ-
ската армия (БА) и на семейст-
вата на военнослужещите. Оряз-
ването на социалните придобив-
ки, извоювани от армията в
продължение на повече от век
като компенсация за специфич-
ните функции и ограничени
граждански права, покачиха на-
прежението до размери, които
135-годишната история на арми-
ята ни след Освобождението не
познава. То бе породено от фак-
та, че някога самият Ангелов в
пълна степен се е възползвал от
тях, а сега лично и поетапно ги
премахва. Чашата преля с въвеж-
дането на възраст за пенсиони-
ране на категориите военнослу-
жещи - 52 и 54 години, а резул-
татът за БА е съкрушителен - от
началото на 2012 г. до първите
дни на януари 2013 г. редовете й
доброволно са напуснали 2400
офицери, сержанти и войници. И
това се случва на фона на ре-
кордна за страната безработи-
ца... Отначало БА протестираше
пасивно - чрез подаване на ра-
порти за напускане. След което,
за пръв път в своята история,
излезе на улиците срещу ми-
нистъра си. Плод на отчаяние са
и петте самоубийства във войска-
та от януари до октомври 2012 г.

Министерстването на Аню
Ангелов показа нагледно и още
нещо - това, че ако някога си

носил генералски пагони и лам-
пази, това по никакъв начин не
те прави експерт в областта на
националната сигурност и отбра-
ната. Не те прави автоматично и
стратегически лидер, защото
стратегическото мислене не
може да ти се присади. Нещо
повече - показа как един запа-
сен генерал може безпроблем-
но да разгроми армията, без тя
да е водила каквито и да било
бойни действия. Показа и как
гражданският контрол може да
се превърне в пълен фарс. За-
щото Ангелов преобразува МО и
подчинените му структури в

пенсионерски пансиони

за бивши кадрови военнослуже-
щи, пенсионирани по пределна
възраст. Защото в момента
българският данъкоплатец
издържа най-скъпата админист-
рация в страната - тази в МО,
където огромен процент от ци-
вилните служители са военни
пенсионери, получаващи еднов-
ременно максималните пенсии и
високи заплати на държавни слу-
жители с надбавки, начислени
върху общия им трудов стаж.
Аморален акт на фона на смеш-
ните пари, които получават
българските майки, за да раж-
дат и отглеждат децата си, и
пенсиите на останалите пенсио-
нери. Впрочем това се оказа и
най-строго пазената тайна в МО
- колко военни пенсионери и на
какви цивилни длъжности са на-
значени, откакто Ангелов е ми-
нистър. Запознати твърдят, че
освобождаването им от МО е
щяло да освободи достатъчно
средства за издръжката на за-
крития гарнизон Враца. Или пък
за раждане и отглеждане на
децата на България, чийто брой
през 2012 г. е спаднал до нивото
от 1945 година...

От доста време Ангелов обяс-
нява, че “целта на професионал-
ната армия не е да пенсионира
войниците си...”. Единственият му
аргумент е, че “никой не започ-
вал работа някъде, за да се пен-
сионира там”(?!?). Наложи се
съпартиецът му от ГЕРБ и депу-
тат Владимир Тошев (също вое-
нен пенсионер) предизборно да
спасява положението с войници-
те. Освен това Ангелов умело се
опитва да противопоставя ралич-
ните категории военнослужещи.
Така, според него, личният
състав на БА се разделя на вой-
ници и на всички останали.
Нещо, което нито един министър
досега не си е позволявал. Изку-
ствено изградените конфронта-
ционни линии се оказаха йезу-
итски опит на Ангелов да откло-
ни вниманието от тоталния кад-
рови и боен срив на БА и от не-
достига на интелектуален капа-
цитет и професионална компе-
тентност в ръководството на МО
и войските.

Що се отнася до структурата
и числеността на БА, в това отно-
шение министър Ангелов е по-
следователен, категоричен и бе-
запелационен - съкращения, за-
криване на гарнизони, безвъзме-
здно предоставяне на армейски
имоти, разпродажби на бойна
техника и въоръжение. Казано
накратко - ликвидация на бой-
ния потенциал на БА. Поради
което в гарнизон Враца му леп-
наха позорното прозвище Аню
Ньойски.

Някога имахме 4 ракетни и 4
артилерийски бригади. Днес раз-
полагаме само с един артиле-
рийски полк. Имахме 1400 тежки
оръдия с калибър над 100 мм -
сега са останали 200 бр. В мо-
мента в двете бригади на СВ има

само по един дивизион САУ
“Гвоздика”. Нарязахме оператив-
но-тактическите си ракети
“Скъд”, “Фрог” и СС-23 и сега
разполагаме само с един диви-
зион т.р. “Точка” с боен радиус
60 км. Като “реципрочно дейст-
вие” турската армия наскоро
придоби ракетите “Йълдъръм” с
обсег 300 км. Не получихме като
компенсация от западните ни
съюзници и системи за залпов
огън МЛРС с обсег 90 км и ос-
танахме само с ГРАД, чиято да-
лекобойност е до 21 км. В сре-
дата на 2012 г. Ангелов е раз-
поредил да се продадат и 42
танка Т-72, които са на въоръ-
жение в много армии по света.
Кадрово бе обезглавена и бри-
гада “Логистика” - един от ос-
новните елементи на Съвмест-
ното командване на силите.

С всеки изминал ден се вло-
шава състоянието и на Воен-
новъздушните сили (ВВС). Анге-
лов закри няколко от ключовите
поделения на РТВ, изваждайки
хладнокръвно “очите” на проти-
вовъздушната ни отбрана.

Лекомислено бяха
закрити

близо 2/3 от зенитно-ракетните
дивизиони, включително тези,
осигуряващи защитата на София,
а 1-ва ЗРВ бригада бе свита до
ниво база. Така се лишихме от
най-евтиния възможен начин за
гарантиране на въздушния ни
суверенитет, а въздушните ни
граници толкова се размиха, че
инциденти като този с десанта
на френските парашутисти в с.
Коиловци, Плевенско, явно
тепърва ще ни изненадват. Род-
ните ВВС бяха буквално призе-
мени в чест на славната им 100-
годишнина. Според информация
на авторитетния и популярен
военен интернет сайт Pan.bg от
трите “Спартан”-а лети само
един, от 12-те транспортни вер-
толети “Кугър” летят само три
(Ангелов продължава да ни за-
блуждава, че разполагаме с 11
изправни), от 6 вертолета “БЕЛ”-
206 не лети нито един, от 12
учебни самолета Л-39 не лети
нито един, а от някогашната ес-
кадрила “МиГ”-29 летят само 6
бр. (едно звено). Поради пробле-
ми в техническата поддръжка не
летят и щурмовите ни самолети
“Су”-25. Впрочем Ангелов вече е
разрешил продажбата на 5 от
тях, което е очевидно послание
за нерадостната съдба и на ави-
обаза “Безмер”. Така съвсем ско-
ро ще останем и без възможно-
сти за нанасяне на удари по
наземни цели, а пехотата ни ще
остане без каквато и да било
въздушна подкрепа. Експертите
никога няма да забравят и скан-
далния договор за поддръжка на
транспортните ни самолети
“Спартан”, сключен от Ангелов,
който е значително по-скъп от
аналогичен договор, сключен с
литовските ВВС. Което следва да
се знае и от данъкоплатците.

Агонизират и Военноморски-
те ни сили (ВМС). Аню Ангелов
се оказа първият министър, кой-
то замрази корабостроителната
програма на ВМС и ликвидира
подводния ни флот, без да се
трогне от факта, че още през
1916 г. България е една от 10-те
държави в света, поддържащи
подводни лодки. Само половин
година след този срамен акт ко-
мандването на флота заяви, че
България се нуждае от поне една
подводница и се надява такава
да бъде закупена след 2020 г.
Ликвидиран бе и 10-и дивизион
“Леки сили” (ракетните катери),

дислоцирани в база Атия и попу-
лярни като  “Созополските оси”.
Сбогувахме се и със средния де-
сантен кораб “Антарес”...

Министерстването на Аню
Ангелов ще се запомни и с жерт-
вите в мирно време, дадени от
българските граждани в резул-
тат на престъпна небрежност,
свързана с армейски отговорно-
сти. Взривовете в базата за бое-
припаси “Стралджа - Мараш” до
Петолъчката оставиха след себе
си три трупа и седем ранени, а
скъсаната стена на язовир Ива-
ново предизвика смъртта на 11
души в с. Бисер. В първият слу-
чай Ангелов се оправда с фир-
мата изпълнител на утилизация-
та на боеприпасите. Като че ли
въпросните ракети и снаряди не
са собственост на МО до факти-
ческото им обезвреждане. Във
втория случай министърът се
опита да убеждава, че язовирът
не бил собственост на МО, а само
земята под него, но не обясни
кой е в състояние да стопанисва
съоръжение в охраняема военна
зона. И в двата случая Ангелов
се опита да си измие ръцете по
пилатовски и не благоволи дори
да се извини на близките на за-
гиналите.

Министър Ангелов ще го за-
помнят и с бруталния му реван-
шизъм, надменност, безпардон-
ност, вероломство и кадрови
въртележки, засегнали всички
структури на армията и смачка-
ли работната атмосфера с насаж-
дане на страх от репресии и
разчистване на сметки с няко-
гашни и сегашни опоненти. С
конюнктурните промени в Зако-
на за отбраната и въоръжените
сили Аню Ангелов си присвои
абсолютната власт на султан
върху системата за отбрана, ко-
ято явно не може да понесе.
Поради това се оказа най-мра-
зеният министър в историята на
МО и БА. Сега всичко минава
през него и решенията се взе-
мат еднолично, което съществе-
но ще улесни прокурорите, кога-
то решат, че трябва да потърсят
персонална отговорност за
извършени закононарушения.

Започнаха да го напускат

дори и най-близките му прияте-
ли и съмишленици. Наскоро по-
даде оставка директорът на ди-
рекция “Управление на човеш-
ките ресурси” Иван Василев Ива-
нов. Изненадващ ход, огласен с
краткия мотив “несъгласие”. За
съжаление твърде късно. Защо-
то основните документи, предве-
щаващи неизбежния разгром на
БА -  “бялата книга” и “План
2014”, бяха разработени с възло-
вото участие на военния пенси-
онер и о.з. полковник в подопеч-
ната му кадрова дирекция. Екс-
перти, наблюдаващи отблизо
многобройните партийно-полити-
чески превъплъщения на Анге-
лов, дори считат, че това е по-
редният му изпреварващ ход на
фона на неизбежната катастро-
фа на ГЕРБ на предстоящите
парламентарни избори.

Те са убедени, че по този
начин Аню Ангелов за пореден
път ще се опита да внедри свои
хора в опозиционните среди, за
да следи отблизо дейността им
и да получи политически протек-
ции след края на управлението
на ГЕРБ. Ако това не е така и
Иванов действа принципно и по
съвест, то той като председател
на Асоциацията на завършилите
Колежа по отбраната на НАТО в
Рим (б.а. - АЗКОН, по-популярен
като “Римския клуб”), би трябва-
ло да отнеме на Ангелов титлата
“Почетен член на АЗКОН”, която
последният афишира дори и в
CV-то си в сайтовете на МС и
МО. Иначе ще си помислим, че
отново ни разиграват евтино те-
атро...

Не е възможно само в една
публикация да се опишат всички
предателства, издънки, гафове и
малоумни експерименти на ми-
нистър Ангелов, нито пък не-
изпълнените му предизборни
обещания, залегнали в раздел
“Отбрана” на програмата на
ГЕРБ. Вероятно това може да
стане само в специално посве-
тена нему книга. Едно обаче е
безспорно и непрекъснато се
доказва във времето - Аню Анге-
лов е изключително вреден за
националната сигурност и отбра-
ната на страната!

Вредният
министър
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

 събота около мно-
гото знакови мо-
менти, случили се
на партийната кон-

Прощаване
с държавата

В
ференция на ДПС, се слу-
чи и най-знаковият - ри-
туалното прощаване с
държавата.

Вече окончателно
стана ясно, че това, в ко-
ето живеем, много трудно може да се опреде-
ли като нормална държава. Нормална държа-
ва означава ред, законност, ефективност и
взаимодействие на институциите. Нещо
напълно отсъстващо у нас. Фактът, че преми-
ерът на страната е научил за атентата, поку-
шението, опита за убийство или както и да го
наречем там, на един от най-знаковите поли-
тици през последните 20 години, от журнали-
стката Илиана Беновска от радио К2, казва
всичко. Ние летим в космически кораб, еки-
пажът стои в него, но не знае как се борави
с уредите и системите за управление. И про-
сто се реем в пространството преди неизбеж-
ната катастрофа.

Изключително странно бе, че първите и
най-многобройни коментари за печалното
събитие в медии и социални мрежи бе дали
случилото се в НДК е постановка или не. До-
като най-важното е - защо бе допуснато?
Къде бяха институциите? Защо не реагираха
институциите? Къде беше МВР? Защо само
11 полицаи са охранявали 2000 делегати на
официален партиен конгрес? Къде беше
НСО? Ако Ахмед Доган е жив и здрав, НСО
няма никаква заслуга за това. Случилото се в
събота в НДК е може би най-големият провал,
най-големият резил на Националната служба
за охрана в цялата й история. Персоналната
охрана на Доган е на НСО. Тя не може да се
делегира на други. Сега се оказа, че писто-
летът, за щастие, бил газов с безопасни па-
трони. А ако беше боен с бойни патрони? Ня-
какъв въоръжен младеж притичва стотина
метра в залата на официално партийно меро-
приятие, после още няколко десетки по сце-
ната, насочва се към председателя на голяма
българска партия, между впрочем отколе ох-
раняван зорко от специалните служби, и няма
кой да го спре, нито кой да го обезвреди!? И
после близо час и половина не идва полиция,
която да го задържи!? Няма кой да му сложи
белезници! Той така и бе изведен - без бе-
лезници. Ама, чакайте, ние в пампасите ли
живеем?

Ами, ако беше насочил пистолета в глава-
та на президента на Либералния интернаци-
онал Греъм Уотсън? Службите и това ли щяха
да му позволят?

Съответните служби имат не само правото,
но и задължението да обезвредят нападате-
ля. Дори самият нападател, въпросният Октай,
неочаквайки, че българската държава ще е
толкова безсилна и разоръжена, е смятал, че
може да бъде застрелян при атаката си сре-
щу Ахмед Доган и е оставил предсмъртно
писмо. Само дето си е хабил мастилото. Про-
сто не е знаел, че да изтичаш и да опреш
пистолет в слепоочието на знаков политик по
време на важен партиен форум в България е
най-лесното нещо.

И когато няма действащи институции, на
власт идва улицата. В случая зала 3 на НДК.
Когато институциите отсъстват, правосъдието
се раздава от тълпата. Така се стигна до този
омерзителен линч над похитителя. Влязохме
в световните новини като една допотопна
страна, в която господстват нрави, характер-
ни повече за аборигенските държави с пле-
менна организация на обществото. Чудно е
оттук нататък как държавни глави, премиери
и министри ще се решат да дойдат у нас,
гледайки кадрите от НДК? Как ще са сигурни,
че България има адекватни институции, спо-
собни да осигурят тяхната безопосност?

Както стана ясно, нападателят Октай няма
да бъде съден за опит за убийство. Но някои
от тези побеснели здравеняци, които публич-
но го линчуваха, спокойно могат да бъдат под-
ведени под отговорност с такава квалифика-
ция. Телевизионните камери са достатъчно
безпристрастни и надеждни свидетели за това.
Но голямата вина не е тяхна. Те са били шо-
кирани, нервирани, неадекватни. Вината е, че
нямаше кой да ги спре. Нямаше я държавата
в лицето на нейните служители, блюстители и
институции.

По ирония на съдбата жертвата на нападе-
нието стана герой. Партията му се консолиди-
ра в максимална степен преди изборите.
Властта стана за смях и срам пред лицето на
целия свят. И получи звучни плесници от вид-
ни политически представители на този свят.

А за България за сетен път стана ясно, че
е много, много далече от модерния цивилизо-
ван свят.

Дипломация в
сянката на силата
През 2012 г. българският външен министър бе зает да твори
вътрешнополитически гафове и да умножава провалите си

И
Петър КУЦАРОВ

Министър-председателят Бойко Борисов се занимава с телефона си
по време на церемонията по връчването на Нобеловата награда

за мир на Европейския съюз в Осло

зминалата година
бе сложна за све-
товната и европей-
ската дипломация.

Николай
Младенов
снима с
телефон
животновъди
преди
началото на
редовно
заседание на
Министерския
съвет

Тя бе наситена с противо-
речиви събития, които оказ-
ват сериозно влияние на
международната обстанов-
ка. Това са глобалната фи-
нансова криза, която срина
доверието към световните
финансови институти,
създадени след Втората
световна война. Въпреки
очакванията, плодовете на
Арабската пролет не дадо-
ха предполагаемия резул-
тат, а поставиха редица
въпроси и съмнения за гео-
политически действия на
Запада. 2013 г. настъпи под
акомпанимента на бойните
действия в Сирия и финан-
совото разделяне на Евро-
па. Всичко това напомня на
политици и дипломати, че
съвременните конфликти
нямат силово, а дипломати-
ческо решение.

Оценката за диплома-
цията през 2012 г. се поби-
ра в едно изречение: тя
остана в сянката на воен-
ните конфликти, а диплома-
тическият натиск отстъпи
пред силовите и икономи-
чески лостове. Българската
дипломация от своя страна
не можа да отчете видим
за хората успех, както бе
през 2007 г. с изписването
на еврото на кирилица.
Закъснялото приземено от-
ношение към политиката на
Македония едва ли може
да се определи като успех.
Външният министър бе зает
да твори вътрешнополити-
чески гафове и да умножа-
ва своите провали. Ще се
запомни обаче с обвинени-
ето, че ЕС борави със слу-
хове. Направено при това,
за да защити кандидатура-
та на Венета Марковска за
конституционен съдия. Ин-
тересно - само за външния
ни министър не бе ясно, че
това е кауза пердута. Из-
никва въпросът дали така
успешно той се ориентира
и в сложните външнополи-
тически проблеми.

Участието на България
- пряко и косвено - в съби-
тията в Сирия и Афганис-
тан, “влаченето” на въпро-
са с атентата на летище
Бургас също не носят поло-
жителни точки на правител-
ството. Срам за българска-
та дипломация, за поста ми-
нистър-председател на
България ще остане карти-
ната със

спящия
Бойко Борисов

обиколила световните еле-
ктронни медии, по време на
церемонията за връчване-
то на Нобеловата награда
за мир на ЕС.

Дванадесетте месеца
на годината бяха изпъл-
нени с конфликти и дипло-
мацията не успя да ги регу-
лира чрез преговори и ком-
промиси. Непрекъснатите
горещи военни сблъсъци в
Афганистан, гражданската
война в Сирия, напрежени-
ето около Иран, сблъсъци-
те в Африка се превръщат в
про-дължителни конфликти,
които носят белезите на
локални войни и не зати-
хват, а се разширяват в ге-

ографски план. При това
икономическата криза раз-
простира сянката си върху
всички дипломатически
действия и предизвиква
локални икономически
сблъсъци, като икономиче-
ското ембарго на Иран, вре-
менни “газови войни” меж-
ду Русия и ЕС, които се
превръщат в постоянни.

2012 г. ще се запомни с
това, че наблюдаваме с
нищо неоправдано използ-
ване на сила в междуна-
родните въпроси - военна
сила, която вплита в паяжи-
ната един след друг кон-
фликтите. Като резултатът е,
че не стигат силите за ре-
шаването на нито един от
тях. Свидетели сме на все
по-голямото пренебрегва-
не на основополагащи
принципи на международ-
ното право. Нещо повече,
отделни норми или цялата
правна система на отделна
дър-жава, естествено това
са САЩ, прекрачи нацио-
налните граници във всич-
ки сфери и се налага на
другите държави.

В международните
въпроси все по-често се
налага стремежът да се
решават едни или други
проблеми в зависимост от
политическата целесъоб-
разност, основана на теку-
щата политическа конюнк-
тура. И това е крайно опас-
но. Подобна линия води до
това, че никоя държава не
се чувства сигурна.

Възможно е през 2013

г., при реализация на пла-
нираното съкращаване и
оттегляне на американски-
те войски, съпротивата да
се засили и положението в
Афганистан да се върне на
изходната точка. Усилията
на международната дипло-
мация спрямо тази страна
са насочени към оздравя-
ване на ситуацията, но
всъщност се свеждат до
спасяване на режима в
Кабул. Дипломацията изгу-
би тази битка и отстъпи
място на “изненадващите”
визити на премиери и пре-
зиденти. Така Афганистан
се превръща в

изпитание
за ефективността

на НАТО

Няма среща, на която
да не се обсъжда про-
блемът за Кабул и за учас-
тието на страните членки.
Има и сериозен финансов
проблем. Събраните от
международните конферен-
ции милиарди се топят, а
режимът в Кабул няма
данъчна база, докато тали-
баните се финансират чрез
производството и продаж-
бата на наркотици. Става
ясно, че с “извиращите”
сили на талибаните не мо-
гат да се справят военните
на НАТО и САЩ. Ще се за-
помнят думите на австра-
лийския министър на отбра-
ната, че съюзниците уж все
мачкат мравките, но не
могат да достигнат до тях-

ното гнездо, от което при-
иждат все нови и свежи та-
либани.

Позицията на България
по статута на Палестина за
непостоянен член на ООН
ще има отзвук и едва ли
близките отношения с Из-
раел ще компенсират мо-
ралните и икономически
загуби за нашата страна.
Българската дипломацията
се оказа

безсилна
в политиката си

спрямо съседните
страни

Основните световни иг-
рачи на международната
сцена преосмислят поведе-
нието си. САЩ свързват на-
деждите за промяна с пре-
избирането на президент
Обама. Китайската иконо-
мика продължава постъпа-
телното си развитие, като
на власт дойде пето поко-
ление ръководители. Русия
отчита, че с 2012 г. е
завършил периодът на
“съсредоточаване” (този
термин руската диплома-
ция взима от речника на А.
Горчаков, който 15 години
след Парижкия договор от
1856 г. заявява: “Русия не
се сърди, Русия се съсре-
доточава.”). Преформати-
рането на Г-8 в Г-20 е по-
казателно, тъй като иконо-
миките на тези двадесет
държави формират 80% от
световната икономика.

Снимка БГНЕС
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Мнение

Велислава
ДЪРЕВА

Е-ехей, нашият герой!
Него цял народ го люби, а народа -

той!”
Разчувстван, Той отвръща с “Батальо-

на се строява” от всички телевизори. И
чалга-батальоните се строяват.

Това е лицето на България - един
чалгариот, ведно с обкръжението от му-
цуни, мутрафони, мутреси, медийни курти-
занки и преторианци, и прочее обслуж-
ващ персонал, за които Той е Цар и Бог:

“Удари по масата, покажи си класата,
като Генерал се дръж, ей т’ва е мъж.
Натурален, истински от порода

българска,
като цар и бог се дръж, ей т’ва е мъж!
Да си мил, не ти е в кръвта, а как

сочно благославяш...”
В отговор Той изпълнява своята ко-

ронна Aria Da Capo.
България няма лице пред света, скъпи

мои.
Една мутра озари света от Брюксел до

Вашингтон, мутра, която все повече при-
добива пищния овал на Азисовия задник
и на един по-друг атрибут, дето чалга-
иконите свенливо наричат “сърце”, а Азис
заменя с припева “Дуй, дуй, дуй!”

Защото, скъпи мои, България е царст-
вото на чалгата, нейната обетована земя.
Чалгата е “музиката” на мутрите и мутре-
сите, на подземния свят, на бухалките,
които издуват издайнически скъпите кос-
тюми на властта. Чалгата изследва изтънко
деликатната мутренска душевност, проник-
ва нежно в плитчините на мутренския
микро (ама много микро) космос и го ин-
крустира с филигранна инвенция:

“Всяко копче си мечтае,
да се разкопчае...”
“Виж със устни дръзки
ръката ми къде се спуска...”
“Докосвай ме, но без ръце, на вкус

познаваш ме...”
Чалгата е триумф на мутренския фи-

нес, откровение на скъпо платената пош-
лост, разгул на циничното бездарие, на-
кипрено и напапийончено на държавния
връх:

“Дай ми само аз отдолу
да те хвана пак на голо...”
Чалгата превърна агресията в закон,

обяви простащината за култура, а култу-
рата осмя като простотия. Чалгата купи
журналистиката (без гък от нейна стра-
на), после я дресира, изруси и насилико-
ни обилно, резна й деколтето и полата до
кръста, насади я във високи чизми с лео-
пардова шарка, па й връчи един камшик
и един микрофон - с камшика да шиба
престъпната опозиция, а по микрофона
да възпява в мазохистичен пристъп своя
суперсвръхгерой:

“Със влажни устни пий ме,
със задни части бий ме...”
“Намордник сякаш виждам да стискаш,
 да ме разхождаш с него май ти се

иска...”
Чалгата превърна порнографията в

политика, а политиката - в турбопорно.
Защото чалгата е политика и политиката
- чалга. И чалгаризираната политика е
гаранция за бърз успех, всенародна лю-
бов, слава, власт и мръсно разбогатяване.
Рецептата е проста - духовна мизерия и
арогантност. Плюс висшето разбиране за
политиката като задължително сексуално
унижение на всяко Яне, което си въобра-
зява, че е съюзник или - пази, Боже! -
приятел на лирическия герой, а всъщност
е само обект на мимолетен интерес:

“Ако искаш да си с мене

трябва да си на колене.
Че голям е, всички знаят,
много, много голям,
че срамувам се да кажа,
много, много ме е срам.
Запомни, че боли,
ще боли до зори”.
Чалгата не иска да можеш и да зна-

еш. Моженето и знаенето са забранени
под страх от публично опозоряване. До-
статъчно е да си прочел една книга (не е
задължително) и да знаеш три думи:

“Наглеци”, “гьол”, “магистрали”.
Или, за по-артистично:
“Да ти го дам ли? Аз да ти го дам ли!...”
“Дай ми го дай, в ръцете дай, с него

играй...”
“Дръж го здраво, дръж го и недей го

пуска...”
В чалгата не е важно какъв си, а на

какво се правиш, за да спечелиш опусто-
шеното сърце на публиката. Прави се на
каквото искаш - на премиер, на прези-
дент, на прокурор, на депутат, на журна-
лист, на закрилник народен, на благоде-
тел, на отмъстител, на строител, на жерт-
ва (много върви), на самотен, на нещас-
тен, на неразбран, на мъж, жена или тра-
вестит, на хипер-хомо-би-транс-сексуален,
ако щеш - на гей, който ей сега ще роди
на сцената...

И ето, сюблимният миг!
Чалгата фрасна с изобилна гръд брюк-

селските бюрократи по муцуните, метна
ги в лъскавата им витрина с един лек
повей на ханша и тучната й плът грейна
на световния прозорец. Да ни представ-
лява.

Както ни се полага.
Защото в царството на чалгата лека-

рите са убийци, учените - “феодални стар-
ци”, “самодостатъчни паразити” и “бюд-
жетни вампири”, студентите - лентяи, кои-
то трябва да копат картофи и да пасат
овце, хората на духа - иждивенци, кърле-
жи и народни пиявици, пенсионерите -
лихвари, сущи Шейлоковци, българите -
негоден мат`рял, опозицията - престъпна;
младите майки крадат държавата, селя-
ните карат “Бентли”, гладуващите оръжей-
ници тънат в злато, поради което за нака-
зание ще прекопават розите и ще се пре-
квалифицират в готвачи и фризьорки, как-
то, прочее, хиляди инженери, математи-
ци, физици, учители се преквалифицира-
ха в таксисти и миячи на стълби.

В царството на чалгата Армандо, сла-
дичкият мини-шпиц на г-жа Фидоска, за-
кусва сьомга и се фръцка в коледно джу-
дешко костюмче, песовете на мутрата си
падат по телешките пържолки, а народът
е куче на къса каишка, което не протес-
тира, а се умилква, моли и мазни.

В царството на чалгата лъжата е исти-
на, невежеството е сила, знанието е
престъпление, достойнството - позор;
Левски е конекрадец, Ботев е комунист,
Вапцаров е терорист, св. св. Кирил и Ме-
тодий са византийски шпиони, кирилица-
та - руски ботуш, православието - боклук,
хаджи Иванчо е светъл пример, Гочоолу,
Дочоолу и Данко Хаирсъзина - министри
и депутати. А Бай Ганьо е премиер, пре-
зидент, председател на парламента и
Конституционния съд, главен прокурор,
пожарникар и чалга-суперсвръхгерой.
Едновременно. Бедний Алеко!

В царството на чалгата няма пари за
децата, за учителите, за учените, за лека-
рите; за наука, за просвета, за лекарства,
за кино, за театър, за музика, за българ-
ски книги; за младите и за възрастните; за

болните и за бедните. Те са неконкурен-
тоспособни. Защото те с чалгата не могат
да се конкурират. Защото чалгата е ма-
шина за пари, власт, влияние и контрол.
Чалгата е чиста печалба, останалото -
чиста загуба.

В царството на чалгата има пари за
чалга. Европейски и български.

Има пари за чалгата във всички изме-
рения - от певачките до медиите. От
възкачването на ГЕРБ досега, за 3 годи-
ни и половина, точно определени медии
получиха 14 731 491 млн. лв. европейски
пари. Само за 2013 г. се задава златен
дъжд от 13 964 326 лв., без да смятаме
сумата, която ще изсипе земеделското
министерство, понеже там бавно смятат.
Тези пари корумпират и развращават.

И накрая. Колкото и да изглежда не-
очаквано, призовавам ЦеЦерон да изди-
ри, изземе, забрани и заличи някои чал-
га-хитове като антиправителствени, вре-
дителски и подривни, а техните автори да
арестува кинематографично и да ги тикне
в ареста - да му пеят.

Първо - с оглед сигурността на управ-
лението да бъде забранена песента “100
патрона”, защото подбужда към неподчи-
нение и съдържа неприкрит призив към и
закана за терористично покушение срещу
премиера. Току-виж оръжейниците от ВМЗ
Сопот превърнали тази песен в свой химн:

“100 патрона ще ти вкарам,
ако в крачка те набарам...
зная как да се маскирам,
зная как да те фиксирам...
и капана ще заложа,
ах, твойта кожа!”
Второ -  да бъде забранена песента

“Всичко се връща”, защото е непочтител-
на към премиера и оспорва хуманизма и
добротата на Особата Му:

“Познавам те - ти хвърляш камъни
по всеки, който ти пречи!
Обичаш вълчите си дни и
мразиш ти да си човечен!
Най-важно е да си добре,
а други нека страдат!”
И трето - да бъде забранена песента

“Ти ела, ти ела”, защото внушава необос-
новани съмнения в мъжката мощ на Су-
пербойко и позори един велик и неповто-
рим мачо:

“Зная, казваш, че си моногамен.
Ах, лъжец безсрамен!
Зная всичко - мериш километри,
ала нямаш сантиметри”.
А шедьовърът “Огнеборецо мой” да

бъде награден с орден “Стара планина”
първа степен:

“Огнеборецо, как те обичам,
ще те подпаля със очи.
Че аз съм огън момиче -
маркуча си към мен насочи!
Ах, огнеборецо мой, ти си СУПЕРБОЙ!
Във мене пожара угаси,
ах, мерси, ах, мерси!
Оп, айде, айде, огнеборецо - чакам те!
Острооо, вЪрти, сУчи!”
Това е то, лицето на България, скъпи

мои!
Оп, айде!
Давай, сексиии!
Дуй, дуй, дуй!
Остроооо, вЪрти, сУчи!
Ой, ой, ой, ой....
Ле-лей, ле-лей, лей-лей-лей-лей...
Въх!
Ах, мерси, ах, мерси!

PS: В текста са цитирани
автентични чалга-хитове.

Най-сетне чалгата получи европейско
признание и доверие!

И тутакси една орда недоубити инте-
лектуалци-завистници, хрантутници и ту-
неядци, що живеят на гърба народен и
смучат нашата бюджетна кръв, наместо
да тресат цицони и силикони, че да се
впишат и те в изискванията за конкурен-
тоспособност - таз орда изригна в невъо-
бразим възмут:

“Това ли е лицето на България? Зад-
никът на Азис?!”

О, какъв несправедлив гняв!
Това е, скъпи мои!
Това е лицето на България!
А това - неговото мефистофелско

Rondo:
“Ето ме пред вас заставам,
хиляди сърца пленявам.
Вие мене ме избрахте,
с любовта си ме заляхте...
Че избран съм зная, зная.
С вас да бъда аз до края
и със вас до късна доба
ще побъркаме народа...”
Както и стана. Побъркаха го.
Защото лицето на България е една

овластена мутра с бандитски нрав, ганг-
стерска същност и мутренска страст. И
само просташката естетика може да син-
тезира така лапидарно това душевно
богатство в една възхитителна Cavatina:

“Бате Бойко е герой
 млади п*тки шиба той...”
Лицето на България е овластеният

апотеоз на чалгата, нейна духовна рож-
ба, вдъхновение, олицетворение и главен
герой, когото знойните силиконки възпя-
ват сладострастно и похотливо, а той,
пеейки Nessum dorma, връхлита в съня
им, за да ги обладае грубо и някак не-
брежно, както постъпва наяве с целокуп-
ното народонаселение:

“Пак сънувах в луда страст Бате Бойко
между нас,

леле, знаеш ли, Никол, как си го пред-
ставям гол.

Знам, ще чукне там и тук генералски-
ят юмрук,

с тез широки рамени май ще чупи и
ребра.

Доста интересен пич, не прощава, ама
хич,

сила, страсти, власт накуп, конкуренц‘я
няма друг...”

Лицето на България е владетелят на
чалгата, един болен нарцис, дарен с вул-
гарния чар на обществения сутерен. И
тъкмо изотдолу блъвва едно сладко Arioso:

“Бат’ Бойко, дай газ,
изгрял е твоят звезден час!
Бой до дупка, глей само,
леле, как трепкат на “Позитано”.
Глей сеир само,
шушона, мамо,
ще им го спукат ГЕРБ!
А са де!”
Лицето на България е повелителят на

чалгата, направен от лумпенска самона-
деяност, амбициозно бездарие, духовна
импотентност, дълбинна омраза към ин-
телекта, презрение към народа и отчая-
ната жажда на същия този народ за тира-
нин. Това “кърти мивки”, кефи мутантите
на прехода и ги прелъстява. Те се припоз-
нават в Бате си Бойко и Го припознават
за свой и единосъщен. Той - това са Те:

“Бате Бойко, премиер и президент!
Ще строи във две редици тоя парла-

мент...
Е-ехей, нашата звезда!
Няма втори като него нийде по света!

Дуй,
дуй,
дуй!

Дуй,
дуй,
дуй!

Дуй,
дуй,
дуй!

Дуй,
дуй,
дуй!

Дуй,
дуй,
дуй!
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Култура
очаквайте

П

Н
Необикновен концерт

очаква приятелите на музи-
ката и поезията на 23 януари
от 19 ч. в камерна зала
“България”, научи ДУМА от
Пламен Петров. В епохата на
Английския ренесанс музика-
та присъства във всеки театър
- известните нам монолози,
стихове от драми, рефлектив-
ни фрази от Шекспир са
изпълнявани като песни, а
сонети и поеми звучат в мад-
ригали и балади, претворени
нееднократно от различни
композитори-поети. В страна-
та досега рядко имахме
възможност да чуем музика
от подобен род и първите
изпълнения ставаха от само-
стоятелни музиканти, един
вид възрожденци на старата
музика в България, но сега
истинско събитие е, че ини-
циативата е от професионал-
ни музиканти от институция с
дълга история - Национален
филхармоничен хор “Свето-
слав Обретенов” с диригент
Илия Михайлов и специално
поканените участници Бисер
Генев (клавесин), Иво Паунов
(блокфлейта, китара), както и
актьорите Христо Чешмеджи-
ев и Янита Кирова, отбеляз-
ват инициаторите.

Известната в цяла рене-
сансова Англия “Балада на
Краля” е написана от самия
Хенри VIII, малко преди него-
вото короноване, и вдъхнове-
на от Катерина Арагонска -
неговата първа жена. Мадри-

„Софийски солисти”
свирят Хендел
и Менделсон

“Контрасти” е озаглавен кон-
цертът на Камерния ансамбъл
“Софийски солисти” с диригент
Пламен Джуров в Софийската
градска художествена галерия
на 25 януари от 18 ч. В програ-
мата са произведения от Коре-
ли, Перголези, Хендел, Мендел-
сон и Даг Вирен. Солистка е Ива
Йонова - сопран, съобщиха от
състава.

Актьорите от
„Кецове” станаха
членове на ЕФА

Красотата на духовата музика във
второто издание на „Бразобразие”
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Европейската филмова акаде-
мия (ЕФА) отправи покана към
членовете на екипа на филма
“Кецове” да се присъединят към
повече от 2700 професионалис-
ти от киноиндустрията на
Стария континент, обединени
от мисията да създават и попу-
ляризират европейската филмо-
ва култура, научи БТА от проду-
центката Галина Тонева. Валери
Йорданов - сценарист и режись-
ор, актьорите Филип Аврамов,
Иван Бърнев, Васил Драганов,
Ина Николова, Иво Аръков, както
и режисьорът Иван Владимиров,
художничката на филма Сабина
Христова, монтажистката
Светлана Кирилова и компози-
торът Кирил Добрев са удосто-
ени с честта да станат офици-
ални членове на ЕФА. До момен-
та сред другите 26 българи,
членове на академията, няма
представители на актьорската
професия, художници, компози-
тори и монтажисти. В селекци-
ята за 25-ите европейски фил-
мови награди на ЕФА за 2012-а
между 800 заглавия са номинира-
ни 40 филма, “Кецове” е един от
тях. Създаването на ЕФА е по
инициатива на кинаджии през
1988 г. За първи президент е
избран Ингмар Бергман. През
1996 г. негов приемник става
Вим Вендерс, а от 2005 г. пред-
седател на академията е френ-
ският продуцент Ив Мармио.

Наши пиеси участват
на фест в Ню Йорк

Пиесата на Теодора Димова
“Невинните” (по романа й “Майки-
те”) и “Приятнострашно” на Яна
Борисова ще бъдат представени
на Фестивала на жени драма-
турзи от Централна и Източна
Европа в Ню Йорк. На 28 януари
е театрализираният прочит - с
екип от режисьор и актьори, на
“Невинните”, а на 4 февруари - на
“Приятнострашно”, в Генерално-
то консулство на България, съоб-
щиха от Младежкия театър.
Инициативата е на ImmigrantsТ
Theatre Project, представил над
250 пиеси с международни екипи.
Фестивалът на драматургията
на авторки от Централна и Из-
точна Европа е посветен и на
30-годишнината на Съюза на же-
ните професионалисти в театъ-
ра. На форума ще бъдат пред-
ставени осем нови пиеси, написа-
ни през последните 5 години - от
България, Чехия, Унгария, Румъ-
ния, Сърбия и Словакия.

Английски ренесанс:
Музика и поезия

Изконната връзка между двете
изкуства е акцент в концерта
утре в зала „България”

галът от Томас Морли “Now is
the month of maying” (публи-
куван през 1595 г.) е подкана
към пролетен танц, която с
метафори прикрито повежда
към еротични наслади. Днес
музиката му е неотменна част
от честването на “May
Morning” в Оксфорд, когато
хорът на “Magdalen College”
изпява тези стихове от покри-
ва на кулата на колежа.

За английските музиканти
и поети от Ренесанса в пълна
сила важи казаното от Фран-
сис Бейкън в неговите “Опити”
(1597) в началото на знаме-
нитото есе “За странстването”:
“Пътешествието при по-млади-
те е път към образованието, а
при по-зрелите - към опита.”
Културата на Англия от това
време не само се учи, “пъту-
вайки” из Европа и след това
претворява в обогатен вид
наученото, но при сакрална-
та полифония имаме чувство,
че тя не само следва, но из-
преварва и “антиципира” дру-
ги народи. Такъв пример са
творбите на Томас Талис, ко-
ито сякаш предсказват мону-
менталната италианска поли-
хорална музика, а стилизира-
ната полифония на Уилям
Бърд сякаш кореспондира с
“образеца-идеал” на римска-
та школа за църковно много-
гласие - Джовани Палестри-
на, посочват организаторите.
Билетите на цени от 8 и 12 лв.
се продават на касата на зала
“България”.

Кукерската група от село Крупник,
община Симитли, грабна първото място.
Групата бе представена от 210 кукери и
старци. За втори път кукерската група от
Крупник печели първото място за цяло-
стно представяне на международния ку-
керски карнавал в Разлог. Второто мяс-
то си поделиха кукерската група от село
Елешница, община Разлог, и кукерска-
та група към НЧ “Зора-1948 г.” с. Ябълко-
во, община Кюстендил. Трето място бе
присъдено на младежка група за маска-
радни игри при Младежкия дом “Георги
Братанов”, Ямбол, и на Кукерския състав
към НЧ “Георги Бенковски-1928”, с. Осе-
теново, община Павел баня. Награда за
сурвакарска група взеха участниците от
с. Богданов дол.

Кукерите от Крупник с първо място
на карнавала „Старчевата” в Разлог
Николая ИВАНОВА

Премиерата на двутомно-
то издание “Избрано. Поезия
1968-2012” и “Избрано. Пие-
си” (ИК “Жанет 45”) от Петър
Анастасов ще се състои на
23 януари от 18 ч. в Народ-
ната библиотека “Иван Ва-
зов” в Пловдив, ул. “Авксен-
тий Велешки” 17 (зала - при-
земен етаж, до немската чи-
талня). За новите издания ще
говори доц. Владимир Янев.

В този том си позволих да
представя шест от играните
по сцените на българския те-
атър пиеси: “Обещай ми
светло минало”, “От сняг по-
милвана душа”, “Голям, кол-
кото малка ябълка”, “Четири-
те посоки на света”, “Църква
за вълци” и “Живите от
мъртвата махала”, казва пи-
сателят в автопредговора
към книгата “Избрано. Пие-

1800 ентусиасти събра петото юби-
лейно издание на международния ку-
керски карнавал “Старчевата” в Разлог.
Сборната група на домакините
надхвърли 500 души и показа, че Раз-
лог е лицето на кукерската традиция.
Кукерски костюми, народни носии, ръчно
изработени маски, съхранени традиции
показаха участниците в карнавала. Как-
то винаги, международният кукерски
карнавал започна с парад с участието
на официалната делегация на Федера-
цията на европейските карнавални гра-
дове и бе открит от кмета на община
Разлог инж. Красимир Герчев. Официа-
лен гост бе Александър Цицимов - сек-
ретар на Федерацията на европейските
карнавални градове. Международният
карнавал “Старчевата” в Разлог има
състезателен характер и 5-членно жури

определи при кои участници да отидат
наградите. Приз за сурвакарска група
взеха участниците от с. Богданов дол.
Наградата за най-добре представена
традиция спечели кукерска група при
НЧ “Просвета 1928”, с. Чарган, община
Тунджа. Групата показа обичая “кукери”.
Журито единодушно определи награда-
та за приемственост на традицията да
вземат двете кукерски групи от Петрич.
Танцов състав и станичарска група при
НЧ “Дълбошница - 2011” - Петрич, пред-
стави в Разлог русалийски танц. Инди-
видуална награда получи Димитър Бис-
трин от Банско за най-добре представе-
на традиция. Еленка Мицина от Елеш-
ница взе награда за най-малък участ-
ник. Изключително атрактивни бяха три-
те карнавални групи - гости от Струми-
ца, Македония.

Двутомно издание на Петър Анастасов
представят в Пловдив

си”. Представям ви и пиесата
“Мутанти”, публикувана през
1989 г. в сп. “Театър” под за-
главие “Промяната”, благо-
дарение на проф. Юлиян
Вучков, тогавашен главен
редактор на списанието.
Тази пиеса няма своя сце-
нична реализация, но заслу-
жава място в този том, защо-
то регистрира автентични
лични и обществени вълне-
ния в един от съдбовните мо-
менти на новата българска
история.

Благодарение на театъра
имах възможност да изпитам
и неповторимото чувство на
единение с хората, които се
смеят и плачат в театрална-
та зала, и хладнокръвния по-
слеслов на остракизма, кой-
то императивно ти напомня,
че мястото ти е някъде дру-

гаде. Един
ден обаче
всеки от нас
разбира, че е
станал по-
мъдър не от
опиянението,
а от отрезвява-
нето. Поне така
мисля, допълва
авторът.

Петър Анас-
тасов е автор на
поетичните кни-
ги “Зимна неж-
ност”, “Тройно
огледало”, “Площад на
хълма”, “Както те обичам”,
“Единствено безсмъртие лю-
бов”, “40 стихотворения”,
“Този черен бял свят” и “Ху-
бава и проклета си”. По не-
гови сценарии са заснети те-
левизионните филми “Малка

промяна в звездите”, “Коман-
дировка за спомен”, “Оттатък
ставаш невидим” и 12-серий-
ният филм “Църква за вълци”
по мотиви от едноименната
пиеса.
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На Бабинден хората прииждат, об-

надеждени от радостните усещания за
едно по-добро начало. На този ден
празнуват жените, но и техните семей-
ства, които са съпричастни с традиции-
те у нас.

На тържеството в Народно читали-
ще “Димчо Дебелянов-1960” дойдоха
съкварталци от столичния комплекс
“Яворов”, майки, деца, баби, хора, кои-
то искат да продължат традициите и
българщината. И този път народната
представителка от КБ Валентина Бог-
данова подкрепи и подпомогна Деня
на родилната помощ, с пожеление да
се раждат повече деца, които да живе-
ят щастливо и по-малко стресиращо.
Наши гости бяха изпълнители от фолк-
лорната група в Долни Богров към ме-
стното НЧ “Св. св. Кирил и Методий”,
водени от кметицата на общината Цец-
ка Кочкова. Още в началото тя връчи
дар на читалище “Д. Дебелянов” - ико-

Столичните общински театри
помагат на „Живот за България”
Театър “Възраждане”, Малък градски театър “Зад
канала”, Столичният куклен театър и театър “София”
посвещават по едно представление на благотвори-
телната инициатива на сдружение “Живот за Бълга-
рия”, научи ДУМА от Мария Томова.
Приходите от продажбата на билети ще отидат в
подкрепа на осем деца, загубили майките си при
раждане - Виктория Янкуловска, Аделина Янкулов-
ска, Майкъл Михайлов, Георги Коледаров, Габриела
Иванова, Йорданка Бочева, Памела Иванова и
Борислава Бойчева. Кампанията се провежда под
патронажа на кмета на София Йорданка Фандъкова.
МГТ “Зад канала” ще представи днес спектакъла
“Изобретателната влюбена” от 19 ч. Театър “София”
играе спектакъла “Скачай” на 1 февруари от 19 ч.
На 20 януари бяха представени “Питър Пан” в
Столичния куклен театър и “Червената шапчица” в
театър “Възраждане”.

“Скачай” на
театър “София”

“Изобретателната влюбена” на МГТ “Зад канала”

Бабинден честват
в читалище Валентина Богданова

от КБ подкрепи
тържеството, а
кметицата на Долни
Богров Цецка Кочкова
дари икона
на НЧ „Димчо
Дебелянов-1960”

Снимки АВТОРКАТА

Миглена ИВАНОВА на на светите братя Кирил и Методий.
С почест бе посрещната възрастната
акушерка от “Яворов” Магдалена Анто-
ва, която е израждала десетки бебета,
някои от които вече зрели хора.

Бабинден е български празник в
чест на бабата акушерка в селото. Той
е свързан със семейните обичаи и от
1951 г. на 21 януари честваме Деня на
родилната помощ. Бабинден е един от
народните женски празници, посветен
на “бабите”, които помагат при ражда-
не, и на младите булки и невести, които
са раждали. Обредността в този ден е
подчинена главно на желанието да се
засвидетелстват почит и уважение към
възрастните жени, “бабували” на родил-
ките. Празникът идва от праславянски
времена, но се е запазил и по време на
Възраждането. Днес този празник е
свързан с много веселие, смях и радост
за бъдещите поколения.

Традицията повелява преди изгрев
слънце майките с децата от една до
тригодишна възраст да отидат до чеш-

мата и да налеят прясна вода. В котле-
то с водата пускат стрък босилек или
здравец. Вземат калъп сапун и нова
кърпа и се отправят към дома на баба-
та - да й “полеят”. Това става под плод-
ното дърво в градината, върху дръвни-
ка или отпред, на стълбите. Всяка жена
подава на бабата сапуна, полива й вода
да се измие и я дарява с кърпа. След
това бабата избърсва мокрите си ръце
в полите на невестите - да са плодови-
ти и лесно да раждат. Закичва невеста-
та с китка здравец, вързана с червен и
бял конец. След поливането жените
даряват бабата с ризи, чорапи, платно,
които премятат на дясното й рамо. От
своя страна бабата връзва на дясната
ръчичка на децата червено и бяло кон-
че със сребърна монета, измива лице-
то на детето за пречистване.

По обед невестите се събират на
празнично угощение в дома на бабата-
акушерка. Всяка жена носи погача,
баница, варена или печена кокошка и
бъклица с ракия или вино. Целува ръка-
та на бабата и й подава подноса с хра-
на. Близките на бабата подреждат бо-
гата трапеза, около която сядат жени-
те. Започва весело тържество, придру-
жено с песни, танци, закачки и задявки.
Българските обичаи казват, че най-важ-
ното в живота ни са децата.

За веселото и добро настроение в
читалището допринесоха нашите гости
от представителната група в Долни
Богров. Облечени в специални носии, с
менче с вода, китка здравец и цялата
му тържественост, баба-акушерка и
младо момиче изпълниха ритуала “Ба-
буване”. Всички видяха част от подго-
товката при израждането на едно дете.
В случая - повита кукла, която получи
всички грижи от “акушерката”. Бабата-
акушерка пожела да изхвърли водата,
след като си изми ръцете, върху  плод-
но дръвче. Навярно за плодовитост.
Това бяха и пожеланията към младите
булки. По време на празника се чуха
вицове за родилки и бащи, комични
случки. За доброто настроение имаше
и кратка тематична викторина, подне-
сена от Наталия Калъпова.

Кметицата на Долни Богров Цецка
Кочкова поведе хоро, на което се хва-
наха и млади, и по-възрастни, като
припяваха “Боряно, Борянке”.

Бурни аплодисменти донесоха
изпълненията на децата от художест-
веното слово към читалище “Д. Дебеля-
нов”. Към тяхната група се включи и 4-
годишната Мария, която изпя песничка
за звънчетата.

Разбира се, и празничната трапе-
за не отсъстваше. Голяма ухаеща по-
гача от Долни Богров, тиквеник, при-
готвен от кметицата Кочкова, питки и
сладки, вкусни баници, направени от
жените. За здраве те се поздравиха с
червено вино и пожелание за бере-
кет през годината. Всички бяха обна-
деждени, че в следващите месеци ще
празнуваме съвместно с жителите на
Долни Богров идващите пролетни
празници и Осми март.

Ако мнението на кинокритици и
публика често се разминава, то този
сезон има едно лице, което обеди-
нява симпатиите на всички. Младата
и талантлива актриса Дженифър Ло-
урънс, която още 20-годишна беше
номинирана за “Оскар”, миналата
година направи големия си пробив с
кинофеномена “Игрите на глада”.
Именно нейното изпълнение на Кат-
нис Евърдийн допринесе в голяма
степен екранизацията да се
превърне в третия най-касов филм
на годината в САЩ, припомня Стой-
ка Йорданова. Актрисата направи за-
бележителна поява и в новата про-
дукция “Наръчник на оптимиста”, по-
следното признание за която е на-
градата “Златен глобус” за главна
женска роля.

Дженифър Лоурънс с най-много
отличия в сезона на наградите

Освен това отличие, продукцията
на режисьора и сценарист Дейвид О.
Ръсел получи и 8 номинации за “Ос-
кар” в най-престижните категории.
След номинацията й за “Зимен дар”
Дженифър Лоурънс отново е сред ак-
трисите, които ще се борят за “Оскар”
за най-добра женска роля. За първи
път от 30 години един филм получава
номинация “Оскар” в четирите акть-
орски категории (номинирани са също
Брадли Купър, Робърт де Ниро и
Джаки Уивър). След като през есента
“Наръчник на оптимиста” взе награ-
дата на публиката на Филмовия фе-
стивал в Торонто, преди дни комеди-
ята триумфира и на наградите “Из-
борът на критиката” с четири отличия
- за Дженифър Лоурънс, Брадли
Купър, за актьорски ансамбъл и за

най-добра комедия. Лоурънс беше
номинирана за най-добра актриса в
главна роля и на предстоящите бри-
тански филмови награди БАФТА.

Филмът, който българските зри-
тели ще видят по кината от 25 януа-
ри, разказва за учител (Брадли
Купър), който след престой в психиа-
трична клиника се мести да живее
при родителите си. Там се запознава
със загадъчно момиче, което си има
свои проблеми. Тифани (Дженифър
Лоурънс) му предлага сделка - да му
помогне да се събере с жена си, ако
той в замяна направи нещо много
важно за нея. Докато осъществяват
сделката, помежду им неочаквано се
заражда силна връзка, а между об-
лаците, надвиснали над живота и на
двамата, проблясва светлина.

Снимка “ФОРУМ ФИЛМ БЪЛГАРИЯ”
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източната половина от страната ще духа до
умерен южен вятър и температурите ще са
високи - минималните до 10-11o, в останалата
част от страната между 2o и 7o, в София около

3o. Днес облачността над страната ще бъде променли-
ва и на отделни места ще превали дъжд. Ще духа
слаб, в източната половина от страната до умерен вятър
от запад-югозапад. Максимални температури между
10 и 15o, в северозападните райони 8-10o. В София 9-
10o. Атмосферното налягане ще бъде значително по-
ниско от средното за месец януари. През деня слабо
ще се повиши. В планините ще духа силен вятър от
запад-югозапад. Облачността ще е променлива и на
места главно след обяд ще превали дъжд, над 1600-
1700 метра - сняг. Максимална температура на 1200
метра около 7o, на 2000 метра около 0o. Над Черномо-
рието ще има променлива облачност, на отделни места
с превалявания от дъжд - в сутрешните часове и по-
късно през деня. Ще бъде ветровито - ще духа умерен
до силен югозападен вятър. Топло с максимални тем-
ператури между 10o и 15o. Температурата на морската
вода е 6-7o. Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В сряда вятърът ще се ориентира от западВ сряда вятърът ще се ориентира от западВ сряда вятърът ще се ориентира от западВ сряда вятърът ще се ориентира от западВ сряда вятърът ще се ориентира от запад
и в Дунавската равнина ще се усили до умерен.и в Дунавската равнина ще се усили до умерен.и в Дунавската равнина ще се усили до умерен.и в Дунавската равнина ще се усили до умерен.и в Дунавската равнина ще се усили до умерен.
Облачността ще е променлива, почти безОблачността ще е променлива, почти безОблачността ще е променлива, почти безОблачността ще е променлива, почти безОблачността ще е променлива, почти без
валежи. Минималните температури ще са междувалежи. Минималните температури ще са междувалежи. Минималните температури ще са междувалежи. Минималните температури ще са междувалежи. Минималните температури ще са между
00000o и 5 и 5 и 5 и 5 и 5o, а максималните между 7, а максималните между 7, а максималните между 7, а максималните между 7, а максималните между 7o и 12 и 12 и 12 и 12 и 12o.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

5°/12°5°/12°5°/12°5°/12°5°/12°

23      24
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

4°/10°4°/10°4°/10°4°/10°4°/10°

“≈À≈÷
ŸÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
ÒÔÓÍÓÈÌË. —‡ÏÓ-
˜Û‚ÒÚ‚ËÂÚÓ ‚Ë
ÌˇÏ‡ ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂ

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÂ ˜Û‚ÒÚ-
‚‡ÚÂ Í‡ÚÓ ‡ËÒÚÓ-
Í‡ÚË.  ‡ÒË‚ËÚÂ
ÌÂ˘‡ ˘Â ‚Ë

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—ÛÚËÌÚ‡ ˘Â ÒÂ
ËÁÌÂÌ‡‰‡ÚÂ ÓÚ ÌÂÓ-
˜‡Í‚‡Ì‡ ÒÂ˘‡.
ÃÌÓ„Ó ÏËÒÚË˜ÂÌ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŒÌÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ıÓ‡-
Ú‡ Ì‡È-ÏÌÓ„Ó ˆÂÌ Ú̌
Û ‚‡Ò, Â ÓÚÍÓ‚Â-
ÌÓÒÚÚ‡, ÌÓ ÌÂ ÁÎÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÂÍ‡ÎÂÌÓ ÒÛÓ-
‚Ë ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ
ËÏ‡Ú Í˙Ï ‚‡Ò, ‡
ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÕÂ ·˙‰ÂÚÂ ÔÂÍ‡-
ÎÂÌÓ ÍËÚË˜ÌË Í˙Ï
„‡‰ÊÂÚÓ ÒË, ÔÓÒÚÓ
ÓÚ‰ÂÎˇÈÚÂ ÔÓ‚Â˜Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ÒÚÂ ÚÓÎÍÓ‚‡
ÒÚ‡ÒÚÌË, ˜Â Ì‡-
Ô‡‚Ó Ì‡ÊÂÊ‡‚‡-
ÚÂ Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
“‚˙‰Â ÒÚÂ ÒÂË-
ÓÁÌË, ‡ Ú‡Í‡ ÌˇÏ‡
‰‡ ÒË ÔÓÏÓ„ÌÂÚÂ
ÓÒÓ·ÂÌÓ. ”ÒÏËı-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÂ‡Á„ÎÂ‰‡ÈÚÂ
ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË.
»ÒÍ‡ÚÂ ËÎË ÌÂ, ÌÓ
˘Â ÒÂ Ì‡ÎÓÊË ‰‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÓ·‡ Ë‰Â  ̌ Â ‰‡
ÍÛÔËÚÂ ÌˇÍ‡Í˙‚
ÔÓ‰‡˙Í Ì‡ ˜Ó‚Â-
Í‡, ÍÓ„ÓÚÓ Ó·Ë˜‡ÚÂ.

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚‰˙ıÌÓ‚ˇ‚‡Ú. ŒÚ‰ÂÎÂÚÂ ‚ÂÏÂ Á‡
‰Âˆ‡Ú‡ ÒË.

ÛÔÓÚÂ·ˇ‚‡ÈÚÂ Ò ÌÂ .̌ ÕÂ Ì‡‡Ì -̌
‚‡ÈÚÂ ˜Ó‚ÂÍ‡, ÍÓ„ÓÚÓ Ó·Ë˜‡ÚÂ.

ÒÂ ÓÚ‡ÁË Ô‡„Û·ÌÓ ‚ ÒÂÍÒÛ-
‡ÎÂÌ ÔÎ‡Ì.

ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò. ¬ÌËÏ‡‚‡ÈÚÂ, ÌÂ
·˙‰ÂÚÂ ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ Â‚ÌË‚Ë.

‚‡ÈÚÂ ÒÂ ÔÓ‚Â˜Â Ë ‰‡ÈÚÂ ËÁ‡Á
Ì‡ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡ ÒË.

‰ÂÌ, ·ÎËÁÍ‡ ÎË˜ÌÓÒÚ ˘Â ‚Ë Ì‡-
Ô‡‚Ë ÒÚ‡ÌÌÓ ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ.

‚ÂÏÂ ‰‡ ÒÚÂ Á‡Â‰ÌÓ Ë ‰‡ ÒË
„Ó‚ÓËÚÂ.

ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ ÓÚ ÌÂ˘Ó ‚ ËÏÂÚÓ
Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡.

ŒÒ‚ÂÌ ˜Â ˘Â „Ó Á‡‡‰‚‡ÚÂ, ˘Â
ÒÔÂ˜ÂÎËÚÂ Ë ÔÓ‰ÍÂÔ‡Ú‡ ÏÛ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ÒÚÂ ÒÍÎÓÌÌË ‰‡
ÒÂ ·ÓËÚÂ. ƒÓ·˙
‰ÂÌ Á‡ ËÁˇÒÌˇ‚‡ÌÂ
Ì‡ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ Ë

ÔÓÒÚË„‡ÌÂ Ì‡ Ò˙„Î‡ÒËÂ ÔÓ ‚‡Ê-
ÌËÚÂ ‚˙ÔÓÒË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
07.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ

2013
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 —ÚÛ‰ÂÌË ÒÎÂ‰Ë Ò Õ‡‰ˇ Œ·-

ÂÚÂÌÓ‚‡/Ô/
14.00 «‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡ ¬ÂÏÂÌÌ‡Ú‡

Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡Ì‡ ‡ÌÍÂÚÌ‡
ÍÓÏËÒËˇ Á‡ ÔÓ‚ÂÍ‡ Ì‡
ÔÓÂÍÚ‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌËÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/

15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.35 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.45 ΔÂ·ËˇÚ - /4 ÒÂËˇ/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: √ÂÈÒË
¿Î˙Ì Ë ƒÊÓ‰Ê ¡˙ÌÒî

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

05.50 ì¿ÏÂËÍ‡Ì-
ÒÍ‡ Ì‡-
ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î /
Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 22

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 74
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 115
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 23
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 86

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 75

21.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 7

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì œÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 11

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 11

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

 Œ«»–Œ√
ŒÚ‰ÂÎÂÚÂ ‚ÂÏÂ Ë
Á‡ „‡‰ÊÂÚÓ ÒË,
ÏÓÊÂ Ô˙Í ‰‡ ÏÛ
ı‡ÂÒ‡ ‰‡ ‚Ë ÔÓ-

Ï‡„‡ ‚ Á‡‰‡˜ËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÒÚÂ ÒË
ÔÓÒÚ‡‚ËÎË.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌÂÁ‡·ÂÎˇÁ‡ÌÓ ÓÚ ˜Ó‚ÂÍ, ÍÓ„ÓÚÓ
ËÒÍ‡ÚÂ ‰‡ ‚ÔÂ˜‡ÚÎËÚÂ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 œÂÏËÂ‡. ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡-

Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
00.15 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.30 ì¬‡ÎÂË Œ·Ó‰ÁËÌÒÍË. ŒÚ-

Í‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî
01.20 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.15 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
02.45 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.40 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡-

Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
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“Идеалните мъже се срещат
на всеки ъгъл” - казал Бог и
създал Земята кръгла...

22
Св. апостол Тимотей

от седемдесетте апостоли. Св. преподоб-
номъченик Анастасий Персиец (Атанасий
Перски) († 628). Св. свещеномъченик
Петър, епископ Български, св. мъченик
Сионий Български и други с тях († 814)

Тимотей се родил в град Листра, Лика-
ония, Мала Азия, и бил обърнат в христи-
янството от св. апостол Павел по време на
първото му мисионерско пътешествие.
Майка му Евника и баба му Лоида били
еврейки, а баща му бил елин. При второто
си пътешествие великият апостол на езич-
ниците го обрязал “заради юдеите, които
бяха по ония места” и го взел за свой
спътник. От това време нататък Тимотей
бил постоянен спътник на св. ап. Павел,
който му възлагал важни поръчения. През
последните години бил поставен като не-
гов заместник на отговорното апостолско
поприще в Ефес. Св. ап. Тимотей бил
умъртвен на 22 януари 97 г. от езическа
тълпа, защото излязъл пред езическото
шествие и го изобличил за безсрамните
действия по време на Артемидините търже-
ства. Светите му мощи са били пренесени
от император Констанций (337-361) в Цари-
град и положени заедно с мощите на
св. Лука и св. Андрей Първозвани в храма
“Св. апостоли”. По-късно били отнесени в
Италия от кръстоносците.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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АХМЕД БАШЕВ,
кмет на община Гърмен
БИЛЯНА ПЕТРИНСКА, актриса
БИСЕРКА ПЕТРОВА,
народен представител
БОГДАН НИКОЛОВ, президент
на БФ по мотоциклетизъм
ВЕЛЬО ГОРАНОВ,
доайен на пантомимата
Aкад. ГРИГОР ВЕЛЕВ, лекар,
учен и общественик
ДРАГОМИР ДРАГАНОВ, тв водещ
ЕЛЕНА ПАНАЙОТОВА,
режисьор и педагог
ПЛАМЕН БОНЧЕВ, посланик
на България в Тбилиси, Грузия
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„Дийп пърпъл” и руски рок
легенди свирят на една сцена
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ъжете могат отчас-
ти да забравят диа-
мантите, защото
ново британско из-
следване установи,
че спонтанната

Ñïîíòàííàòà ïðåãðúäêà
ïðàâè æåíèòå ùàñòëèâè
Мнозинството анкетирани заявили, че по-голямо удоволствие
им доставя да дават, отколкото да получават подаръци

зено при дамите с деца. Уча-
ствалите в анкетата майки
посочили, че похвала за от-
рочетата им, че са умни и
възпитани, ги кара да се чув-
стват фантастично. Добрите
думи за синовете или дъще-
рите носят на жените по-голя-
мо щастие, отколкото при по-
хвала за собствената им ра-
бота. Майките обичат също да
получават прегръдки от деца-
та си в края на стресиращ ден.

“Януари дава прекрасна
възможност да помислим и да
решим какво ни кара да се
чувстваме истински добре. На-
шето изследване показа, че
прекарването на време с при-
ятели и семейството и часове-
те, посветени на хобитата,
независимо дали те са чете-
не, спортуване или пазарува-
не, правят повечето жени
щастливи”, заяви говорителка
на веригата “Сейнсбъри”, осъ-
ществила допитването.

Повечето жени заявили, че
предпочитат да си вземат
вана, отколкото да прекарат
цял ден в СПА център. Пеене-

то с радиото в колата също
повдига много настроението
на дамите. Добрият външен
вид е ключов фактор за много
жени, като комплименти за
стила и въпрос за това къде
са си купили дадена дреха
фигурират много високо в
списъка им на стимулите за
добро настроение.

Приготвянето за вечер
навън, правенето на маникюр
и вмъкването в дреха, която
са смятали за прекалено мал-
ка за тях, също правят деня
на жената светъл. Популярни
фактори за добро самочувст-
вие са и купуването на нов
парфюм или показването на
нова чанта.

Австрийската столица тези дни е затрупана от сняг, но ягуарите
и гепардите във Виенския зоопарк Шьонбрун се радват на

разходките, след което се прибират в “къщите” си с подово отопление

а пета поредна година “най-вкусната” дет-
ска рисунка се търси на конкурса “Рецепти-
те на баба”. На белия лист малките худож-
ници могат да развихрят въображението си,

Отскоро в България се прилага
нов метод за премахване на мързе-
ла. “Това е състояние, което трябва
да се лекува, както се лекуват бо-
лестите”, категорична е д-р Ценка
Местанска, дипломиран психолог и
специалист по ТЕС (Техника за емо-
ционална свобода). Ако не се пред-
приемат мерки, мързелът може да
се превърне в хронично състояние,
което да доведе до редица вреди в
живота.

Нежеланието да вършиш какво-
то и да било, липсата на хъс и енер-
гичност могат да бъдат причинени
от много неща - липса на реален
стимул, състояние на депресия, раз-
лични видове фобии и др. Д-р Цен-
ка Местанска наскоро получи дип-
лома в САЩ за нов, по-бърз метод

Снимка © Daniel ZUPANC

МЪРЗЕЛЪТ СЕ ЛЕКУВА
У НАС С НОВ МЕТОД

на ТЕС, с който се постигат светка-
вични резултати. И след няколко
сеанса мързелът остава в историята
благодарение на психоанализа на
проблема, повтаряне на определен
набор думи и докосване на конкрет-
ни енергийни точки по тялото.

Мързелът е неизменно явление
във всяко общество. При мъжете се
изразява в по-дълбока степен и в
сравнение с жените силният пол из-
лиза по-трудно от това състояние.
Най-много жертви мързелът взима
сред тийнейджърите, които са чести
пациенти на д-р Местанска. Причи-
ни за мързела при тях обикновено
са липсата на стимули като цели,
мечти, възможности за реализация,
или богати родители, които им да-
ват всичко наготово.

Нов вид паяк беше
кръстен на фронтмена
на “U2” (Ю Ту) - Боно.
Биологът Джейсън
Бонд от университета
Обърн, щата Алабама,
открил 33 вида без-
гръбначни хищни жи-
вотни. Ученият кръстил
един от тях Aptostichus
bonoi на името на ир-

Кръстиха паяк на Боно от „U2”
ландския рокаджия, тъй
като преди време Боно
написа музиката за
мюзикъла “Спайдър-
мен: Изключи тъмнина-
та”, който се играе на
Бродуей. Бонд кръстил
новия вид паяк на музи-
канта и заради факта,
че той бил открит в На-
ционален парк “Джо-

шуа Трий” в Калифор-
ния, дал името си на
класическия албум на
“U2” от 1987 г. Преди
време същият учен на-
рече някои видове на-
секоми на рапъра Нийл
Янг, на Анджелина
Джоли, на президента
Барак Обама и на ко-
мика Стивън Колбърт.

ОРИГИНАЛНИЯТ
БАТМОБИЛ
БЕ ПРОДАДЕН
ЗА $4,6 МЛН.

Използваният в телевизионния сериал
за супер героя от 60-те години на мина-
лия век оригинален Батмобил бе прода-
ден на търг за 4,6 млн. долара. Черната
кола, създадена по модела на Линкълн
Футура от 1955 г., беше купена от почита-
теля на поредицата Рик Шампейн на търга
на аукционна къща “Барет-Джексън” в
Скотсдейл, щата Аризона. Двуместният
автомобил на Батман, оборудван с футу-
ристични устройства като лазерите, из-
ползвани в сериала с участието на Адам
Уест, бил купен от Джордж Барис през
1965 г. Той платил 15 000 долара и за
15 дни променил облика на колата.

“Бабо, научи ме” - рисунката
на 10-годишната Патрисия

Господинова спечели наградата
на конкурса през 2012 г.

нов, съосновател
на А.Р.И.З.-7 и ор-
ганизатор на кон-
курса и фестивала
“Пъстра трапеза”.

Всички рисун-
ки ще участват в
пътуващата из-
ложба, която при-
дружава форума
през целия сезон
из страната. Най-
добрите творби
ще бъдат отличе-
ни, а получилата
голямата награда
на журито ще ста-
не плакат на кули-
нарния фестивал
“Пъстра трапеза”.

В надпревара-
та могат да участ-
ват всички желае-
щи деца, като про-
изведенията им
ще бъдат разпре-
делени и оценява-
ни в 3 възрастови групи: до 7 години, от 7 до
10 години, от 10 до 14 години.

Събирането на рисунките в новия конкурс за-
почва от 27 януари и ще продължи до 27 март
включително. Творбите могат да се изпращат или
представят лично на адреса на Националния дво-
рец на децата - София, п.к. 1309, бул. “Александър
Стамболийски” 191. Важно е всяка рисунка да
съдържа описание на гърба, съдържащо име на
детето, адрес, възраст, училище, както и данни за
контакт: телефон, имейл, фейсбук профил и скайп
(ако има такива). Творбите трябва да са с размер
блок 4, нарисувани с пастели, флумастри, водни
боички. Успоредно с конкурса за рисунка ще тече
и литературният, в който могат да участват писмени
произведения за българските кулинарни традиции.

М
прегръдка е най-добрият на-
чин да накарат една жена да
се почувства щастлива. Допит-
ване сред 2000 представител-
ки на нежния пол показало,
че гушкането от партньора им
е първото нещо, което би ги
предизвикало да се усмихнат.

Дамите споделиха, че са
щастливи и когато носят удоб-
но бельо - и то не само в сту-
дени дни. Те обаче се чувст-
ват приятно и от обличането
на сексапилни дрешки. Ком-
плимент, че са отслабнали,
моментално изстрелва жени-
те на седмото небе от щастие.
Понякога дамите се чувстват
най-добре, когато правят
нещо за другите. Мнозинство-
то анкетирани заявили, че по-
голямо удоволствие им доста-
вя да дават, отколкото да по-
лучават подаръци. Това усе-
щане е особено силно изра-
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детски рисунки се
търсят с конкурс
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З
като покажат какво са за тях българските кулинар-
ни традиции, да нарисуват любимите си ястия и как
те самите помагат в кухнята и при подреждането
на трапезата у дома.

“Целта е да се възроди и подкрепи интересът
на децата към националните традиции в българ-
ската кулинария и да се покажат вкусотии от раз-
лични региони на страната - кауза, за която рабо-
тим вече години наред”, уточни шеф Пеньо Ива-
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ЗАБРАВЕНИЯТ АЛЕКО
„О, моя простичка, и бедничка, и хитричка,
и умничка, и набожна, и безбожна, и измъчена,
и изплашена, но храбра Българио...”

Емилия ЛАЗАРОВА

апочнаха дните в чест
на 150-годишнината
от рождението на го-
лемия български пи-
сател, на големия

последните десетилетия Алеко
е четен само от хора с разкъса-
ни сърца и умове от отчаяние,
огорчение, безнадеждност и
омерзение. През първата поло-
вина на ХХ век Иван Хаджий-
ски, когато задълбочено изуча-
ва и пресъздава времето на
Алеко Константинов, написа:
“Официална България стана
страна на дребни шмекери и
дребни хора. Малкото големи
хора на нашата едра буржоа-
зия, хора от голям стил и класа
като Михаил Маджаров, които
противно на личните си интере-
си имаха куража да казват же-
стоките истини право в лицето
на управляващите върхове от
собствената си класа, естестве-
но остана в сянка... Нашата бур-
жоазия не можа да си създаде
съответен стил, който да стане
господстващ стил на нашия об-
ществен живот, да стане тради-
ция, средна мярка за човека...”

Но в същите тези условия се
роди и създаде един неповто-
рим талант, един дух и една
личност, превърнала се в духов-
на висота на нацията след Осво-
бождението - Алеко Константи-
нов. Той е

олицетворението
на идеализъм

на чистота на нравите и душата,
на гражданска смелост, будна
обществена съвест, на честност
и безкористност. Роден от сре-
дите на народа, на най-будната
и интелигентната, патриотична
и русофилска част, от родители
с духовни ценности, за които па-
триотизмът, хуманизмът, волята
за свобода и независимост на
народа са смисъл и цел на жи-
вота, на техните деца и поколе-
ния. Години след смъртта на
Алеко Константинов друг един
хуманист и славянофил - Боян
Пенев, го оценява като личност
и обществено присъствие: “Але-
ко е един от ценните, бихме ка-
зали, идеалните личности в ис-
торията на българската интели-
генция - онези личности, които
наложиха отпечатъка върху жи-
вота на нашата младеж през 90-
те години. При това тяхната ха-
рактеристика ще се свързва не
толкоз с политическите им
възгледи, колкото с моралната
страна на тяхната личност...
Това, което ние особено ценим
у Алека и което бихме желали
да бъде константна сила в жи-

вота на българската интелиген-
ция, то е именно тая нравствена
воля, нейното благородство и
нейната непоколебимост.”

Родът на Алеко Константи-
нов е свързан с националноос-
вободителните борби. Баща му
- търговецът Иваница Хаджи-
константинов, е културен, про-
гресивен човек, с аристократи-
чен дух, изкусен разказвач, с
чувство на хумор, а майка му -
Тинка, е нежна, с лирична душа
жена, забележителна със своя-
та чувствителност и деликатност.
В бащиния дом на Алеко в Сви-
щов - обкичен с цветя и килими,
по време на Руско-турската ос-
вободителна война, е радушно
посрещнат и отсяда руският
император-освободител Алек-
сандър II. В следващите години
след Освобождението юношата
Алеко Констнатинов продължа-
ва и завършва своето гимнази-
ално образование в гр. Никола-
ев в известния пансион на То-
дор Минков, където в тези годи-
ни е ученик и Георги Кирков. А
след това завършва право в Но-
ворусийския университет в гр.
Одеса.

Двамата руски възпитаници
Алеко Константинов и Георги
Кирков освен като ярки общест-
вени и политически дейци са и
забележителни автори на фей-
летони и сатира и наследници
на яркия талант на Христо Бо-
тев. Високообразован,

блестящ
професионалист
и интелектуалец

изключително обаятелен като
личност, с впечатляваща
външност, Алеко би могъл да се
нареди сред най-влиятелните
политици, като преуспяващ фаб-
рикант или собственик, като висш
държавен служител в нова Бълга-
рия. Но и той, както е писано и за
неговия съученик Георги Кирков,
би могъл да стане, какъвто поже-
лае, но остава верен на себе си,
на идеите си, на истинските на-
родни корени и морал. Алеко
Константинов избира постоянни-
те политически преследвания и
уволнения от системата на пра-
восъдието, безуспешното канди-
датиране за народен представи-
тел, непрестанната борба с ко-
рупцията, беззаконията и проза-
падната политика и преследва-
ния на Фердинанд и Стефан
Стамболов.

В годините на политическата
и Стамболовата непоносимост
към Русия и славянството Алеко
Константинов е в центъра на
събитията около създаването и
дейността на дружество “Славян-
ска беседа”, което първо обеди-
нява славянофилските и русо-
филските настроения на българ-
ската интелигенция и общество.
За него един от създателите на
дружеството Н. Николаев пише:
“В “Славянска беседа” също до-
минираше незабравимият Але-
ко... Той бе олицетворение на
акуратност и чистота на душата.
Великолепен човек. Незабрави-
ми времена на идеализъм и чи-
стота на нравите.”

В ръководството на “Славян-
ска беседа” Алеко Константинов
работи години наред със своя
братовчед Иван Шишманов, а
още с Иван Вазов, Марин Дри-
нов, Антон Безеншек, Стоян
Михайловски и други дейци. В
своето творчество той дори ос-
тавя един малкоизвестен стих, в
който синтезира своите идеи и
положителното, и градивното в
дейността на “Славянска бесе-
да”:

Славянска беседа е мирна
ограда

за дружба сърдечна, за чис-
та услада.

Страстта тук немей.
Тук Българин е Сърбин и Чех

със Словак,
Хърватин със Словенец и

Русин с Поляк,
по братски живей!
Около този духовен кръг

Алеко Константинов поставя
началото и на организираното
туристическо движение в Бълга-
рия с Урвич-клуб.

Политическите идеи и поли-
тическото и интелектуалното
обкръжение на Алеко Констан-
тинов са свързани с русофилст-
вото, с

обичта му към Русия

наследени от семейната среда,
от годините на обучението си в
Русия и верността към българ-
ската народна традиция. Това е
отпечатано завинаги и в сатира-
та му, където често не пропуска
да припомни за Стамболовата
омраза към Русия: “Мигар Стам-
болов на 1 януари 1994 година
не е получил хиляди честитява-
ния и насърчения да следва
храбро борбата със северната
мечка, а пък северната мечка,
стъпила върху една пета част от
земното кълбо, хич не мига даже
и не щеше да знае, че някаква
си бълха пълзяла под опашката
й. Мечката едва-едва си
помръдна опашката и бълхата
отиде, та се не видя.” Политиче-
ски пейзаж, който ни напомня и
за днешния ден...

Алеко Константинов е Чо-
векът, който във времената на
келепира и политическия ци-
низъм поставя духа, духовното
начало и идеализма като прин-
цип на човешката същност. Със
своето творчество, със своя про-
фесионален опит на юрист, на
човек, на гражданин Алеко Кон-
стантинов се стреми да внесе
нов тон в отблъскващата обще-

ствена действителност, да насо-
чи развитието и българите към
друг път и друг морал.

С безпощадната си критика
и със злободневните си произ-
ведения срещу тиранията и ко-
рупцията, срещу капитала, кой-
то задушава личната свобода,
Алеко изразява настроенията и
идеите на най-будната демокра-
тично настроена българска ин-
телигенция. В условията на по-
литическите преследвания и
терор това е и проява на граж-
данска смелост, на будна обще-
ствена съвест, на съхраненото

„царствено величие”
на големия българин

за което заплаща с живота си.
Алеко преживява и ужасна

семейна трагедия - за няколко
години загубва родителите и
трите си сестри и в ужаса на
най-големите си страдания на-
мира сили да се нарече “Щаст-
ливец”. Щастливец е Алеко и
когато пише за политическата
и социалната действителност на
България. И тогава той възклик-
ва: “Че аз съм щастливец, това
го знае цяла България”, въпре-
ки, че често няма дори четире-
десет и пет стотинки да си купи
тютюн.  В същото време, както
пише той, “нашите богаташи не
представляваха пред моите очи
нещо повече от пепелта на
снощната ми последна цигара”.

В своята изповед, наречена
“Страст”, Алеко Константинов
прави най-точната и най-блес-
тящата характеристика не само
на първия български капита-
лизъм, чийто съвременник е той,
но и на днешния, който бълга-
ринът вече двадесет и четвърта
години мъчително преживява,
без да се е родил и да го е
описал съвременен Алеко.

Затова пък Алеко Констан-
тинов ни е завещал: “Ето кое
съзнание ме кара да се взирам
с почтение само в кръга на бед-
ността, като мисля, че доволст-
вото и богатството са заклейме-
ни, ако не с позор, то поне с
малко подлост. И аз гледам на
богатството почти с презрение.
Това не е завист, съвсем не. И
как можеш да завиждаш на
това, което ти докарва отвраще-
ние, понеже знаеш, че не е плод
на честен труд или щастлив
случай, а рента на унижението
и лакейството... и като сравня-
вам с тези нещастници моето
положение, аз отново давам
подкрепа на убеждението си, че
съм щастивец, и се успокоявам.”

Днес са милиони българите,
които трябва да сме също тол-
кова щастливи, горди, достойни,
но и непримирими като великия
Алеко, който ни остави истините
за нашето минало, а и за насто-
ящето, който сякаш днес, но
всъщност преди 115 години, с
нашата мъка е изплакал: “Бълга-
рио, майко моя... дали там ще
може да те познае твоето чедо,
о, моя простичка, и бедничка, и
хитричка, и умничка, и набож-
на, и безбожна, и измъчена, и
изплашена, но храбра Бълга-
рио...”

 Поклон...Паметникът на Алеко Константинов

З
българин и общественик Алеко
Константинов. В Русия в чест на
200-годишнината от рождение-
то на Александър Пушкин цяла-
та година, в цялата страна бе
посветена на неговото чества-
не, така беше и с годишнините
на големи писатели в други
страни, където има държавност
и духовност.

И изведнъж в последния
момент и в България някой се
сети 150-годишнината от рож-
дението на Щастливеца да бъде
чествана през цялата 2013 г. И
ние се наредихме сред хората,
както се казва, макар и късно, в
дванадесет без минута...
Всъщност за това само бе съоб-
щено и повече нищо не се чу и
разбра.

Дано в тази година повече
хора в България, особено поли-
тици, да отворят томчетата на
Щастливеца (отдавна неиздава-
ни) да прочетат неговите фей-
летони, неговите ненатрапчиви,
деликатни уроци по състрада-
ние, човещина, почтеност, иде-
ализъм, морал, култура, ценнос-
ти, политическа последовател-
ност, русофилство, славянофил-
ство..., а също и неговите призи-
ви да не се примиряваме, да не
сме търпеливи в страданията, в
беззаконието, в шмекериите и в
насилието на властите.

Цяла енциклопедия

е нашият Алеко Константинов!
И не само в литературното си
творчество. Своите социални и
политически идеи, социалната
си чувствителност и непримири-
мост Щастливеца защитава с
цената на живота си, а преди
това и през всичките си дни и с
битието си на кристално честен,
неподкупен и последователен
борец срещу алчността, безпар-
донността, мизерията и жесто-
костта на първия български ка-
питализъм. Той и заради това е
в редицата на убитите българ-
ски поети и писатели - Хр. Бо-
тев, Никола Вапцаров...

Дано в тази паметна година
повече хора да разтворят стра-
ниците, изписани и завещани от
Алеко Константинов. Защото в
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Спорт

Б

гледайте

кратки

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹6

ФУТБОЛ

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Астън Вила -

Брадфорд Сити
ПО ЕВРОСПОРТ

КУПА НА
АФРИКА

16.45 Кот д‘Ивоар -
Того

19.30 Тунис - Алжир
ПО ЕВРОСПОРТ 2

14.00 Замбия - Етиопия

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ: 14, 27, 34, 36, 38, 40
I гр. (6) няма
II гр.(5) 7 по 12 152.90 лв.
III гр. (4) 607 по 140.10 лв.
IV гр. (3) 14585 по 8.20 лв.
ДЖАКПОТ: 405 370.78 лв.
II ТЕГЛЕНЕ: 1, 7, 9, 18, 30, 46
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 3 378 527.17 лв.

6 от 42
8, 14, 17, 24, 29, 40
I гр. (6) няма
II гр. (5) 15 по 1349.70 лв.
III гр. (4) 678 по 29.90 лв.
IV гр. (3) 11 447 по 2.50 лв
ДЖАКПОТ: 625 185.60 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ: 7, 15, 30, 33, 35
I гр. (5) 1 от 23 564.50 лв.
II гр. (4) 355 по 66.40 лв.
III гр. (3) 11 540 по 2.70 лв.
II ТЕГЛЕНЕ: 13, 18, 22, 26, 29
I гр. (5) 5 по 4712.90 лв.
II гр. (4) 561 по 42.00 лв.
III гр. (3) 13 321 по 2.40 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиции: 2, 5, 9
Цифри: 0, 5, 7
I гр. (3) няма
II гр. (2) 791 по 29.20 лв.
ДЖАКПОТ: I гр. 43 757.60 лв.

ПОЧИНА БИВШИЯТ
ПРЕДСЕДАТЕЛ
НА БФС
ДАНАИЛ НИКОЛОВ

Бившият капитан на ЦСКА Тодор
Янчев пристигна в лагера на Славия.
Роденият в Казанлък футболист прие
предложението на “белите” да играе
за тях през пролетта, като отказа офер-
тата на Георги Иванов-Гонзо да подси-
ли Черно море. Заедно с Тодор Янчев
на лагера в Сандански пристигна и юно-
шата на клуба Спас Георгиев, който
игра през есента под наем в Монтана.

36-годишният Янчев има 17 мача за
националния тим, а напусна “червени-
те” след некоректното изгонване на
бившия треньор Стойчо Младенов.

С привличането на Тодор Янчев
треньорът Велислав Вуцов ще търси
по-голяма широчина в халфовата ли-
ния и ще подсили отбора преди 100-
годишния юбилей на най-стария сто-
личен клуб.

ТВ7 ще предава мачове от “А” гру-
па през пролетния дял от шампио-
ната. Това стана ясно след сключен
договор между фирмата “Футбол

Холандският национал Уесли Снайдер
премина в Галатасарай от Интер за 7,5

млн. евро. За да избият поне част
сумата, турците пускат на пазара 2

милиона фланелки с името на халфа с
цена по 125 турски лири (около 50

евро). Снайдер подписа договор за 3,5
години, като ще получава по 4 млн.

евро на сезон и още по 25 000 евро за
всеки изигран мач. В Турция вече

нарекоха плеймейкъра “Уесли Снайпер”

На 81-годишна възраст почина
заслужилият деятел на  физкулту-
рата Данаил Николов, бивш предсе-
дател на Българска федерация по
футбол (1970 - 1975 г.), първи зам.
председател на ДФС “Левски Спар-
так” (1975 - 1990 г.) като председа-
тел на Футболния клуб и председа-
тел на Съвета за високо спортно
майсторство. Бил е член на Апела-
тивната комисия и Комисията за
провеждане на европейски първен-
ства на УЕФА. Многократно е на-
граждаван с държавни и правител-
ствени награди за принос към наци-
оналния спорт. Поклонението ще се
извърши утре, 23 януари, в 13.00 ч.
в ритуалната зала на Централните
софийски гробища.

Снимка ГОНГ

Тодор Янчев
избра Славия

ТВ7 и ББТ ще предават
мачовете от „А” група

И

ече са осигурени
премиите за отли-
чилите се участни-
ци в Олимпийските
и Параолимпийски-

Про Медиа” с “Нова българска медийна
група” на Ирена Кръстева и сина й Дилян
Пеевски. Групировката освен на 4 всекид-
невника е собственик на ТВ7 и БиБиТи.
Двете телевизии заедно с БНТ ще излъчват
общо 4 мача на кръг. Те ще имат право на
първи, трети и четвърти избор, а БНТ оста-
ва с втори избор, както беше досега.

Договорът е валиден до края на сезона.
С него любителите на най-популярния
спорт в България ще имат удоволствието
да проследят на живо по телевизиите по 4
срещи от всеки кръг, което не се случвало
от година и половина. Амбициите и идеите
на “Футбол Про Медиа” за широко отразя-
ване на българския футбол, съчетан с тра-

дициите и опита на ТВ7 и БНТ, ще повишат
интереса към родните отбори.

 “Още с учредяването си “Футбол Про
Медиа” обеща на професионалните клубо-
ве няколко важни неща и стъпка по стъпка
ги изпълнява. Компанията осигурява дого-
ворените с БФС и ръководствата на отбо-
рите от “А” група финансови средства, сло-
жи край на “затъмнението” на мачовете от
първите десет есенни кръга и търси начи-
ни все повече срещи от шампионата да се
излъчват на живо. Дарик радио ще допри-
несат значително за реализацията на още
едно амбициозно наше обещание - да
повишим качеството на продукта “българ-
ско футболно първенство”, който има уни-
кален потенциал за развитие заради сво-
ята безспорна популярност и водещо място
в спортния живот у нас”, изтъкват от “Фут-
бол Про Медиа”.

Осигуриха премии
за олимпийците
В

БСТ стартира нова система за приемане и обработка на залози

те игри в Лондон. Елитните ни
състезатели ще получат пари-
те си в края на месеца или най-
късно в началото на фев-руа-
ри. Това трябваше да стане
преди Нова година, но ведом-
ството на Свилен Нейков из-
харчи бюджета още през есен-
та. Парите, които са към 2,5
млн. лв., ще бъдат взети от
настоящия бюджет за спорта,
след като финансовият ми-
нистър Симеон Дянков не по-
жела да отпусне допълнитено
средства за призьорите. “Пари-
те вече са по сметка и остава
да бъдат съгласувани и раз-
пределени по банковите кар-
ти”, каза Нейков. Треньор №1
на България за 2008 г. присъ-
ства на старта на новата систе-
ма за приемане и обработка на
залози в реално време за ха-
зартните игри, организирани от
Българския спортен тотализа-
тор. До края на март ще бъдат
въведени еднопластови фишо-
ве, а след това издавани квитан-
ции, потвърждаващи направе-
ните залози. Срещу тях ще
бъдат изплащани печалбите.

“След модернизирането
приходите за българския
спорт са увеличени с 50% и се
надяваме да имаме повече
средства. Тотото вече е с об-
лик на съвременно търговско
предприятие. Основната цел е
събиране на пари за физиче-
ско възпитание и спорт в
България”, допълни още Сви-
лен Нейков.

Премиерът Бойко Борисов дава банкнота от 20 лв.,
за да пусне първия фиш в новата система за обработка на залозите в БСТ

Аржентинецът Анхел ди Мария скача върху падналия Кристиано Роналдо след
отбелязан гол срещу Валенсия в мача, спечелен от Реал М с 5:0 на стадион
“Местая”. Двамата вкараха по 2 пъти за разгрома, а тимът им запази 3-ото

място с 40 т. - на 15 от лидера Барселона и на 7 след Атлетико М

Въвеждането на системата ще позво-
ли да се удължи времето за приемане на
залози в игрите, като ще могат да се
пускат фишове до 1 час преди тегленето
на тиража, а 30 мин. след това ще се
приемат залози за следващия тираж.
Печалбите до 200 лв. ще се изплащат във
всеки тото пункт час след тегленето на
даден тираж. Ще бъдат открити денонощ-
ни тото пунктове за приемане на залози.
Прдвижда се абонаментно залагане за 2
и 10 тиража.

Реализираното на тази система довеж-
да до оптимизиране и повишаване на
ефективността на дейността на БСТ, до
внедряване на съвременни технически

решения и оборудване, които улесняват
достъпа до игрите. Вече са изградени,
оборудвани и свързани 2 компютърни
центъра (основен и резервен). Инсталира-
ни са над 1000 терминални устройства.

За работата с новата система са прове-
дени редица обучения - както на служите-
лите от приемателната мрежа, така и на
административния персонал, който пряко
ще борави, ръководи и контролира дей-
ността.

Системата за приемане на залози дава
на БСТ възможност за участие в рамките
на европейските мегалотарии “Евромили-
они” и “Евроджакпот”, както и залагане
чрез интернет и SMS игри.

Снимки БГНЕС

САШО ВЕЗЕНКОВ
ПОЕМА ЛУКОЙЛ

С
Сашо Везенков ще бъде новият тре-

ньор на ЛУКойл Академик. Спортният
директор на шампионите ще замени
уволнения преди 9 дни Марин Докузов-
ски. Очаква се само окончателното ре-
шение на собственика на “студентите”
Валентин Златев.

По всяка вероятност сегашният тре-
ньорски щаб ще бъде запазен и Миро-
слав Ралчев, Иван Коцев и Георги Да-
видов ще продължат да изпълняват
функциите, които имат от началото на
сезона.

Везенков вече до някаква степен вле-
зе в ролята на треньор, след като на
последния мач на ЛУКойл бе на пейка-
та при победата с 87:65 над Черно море
Порт Варна през уикенда. 49-годишният
бивш баскетболист няма опит като тре-
ньор след отказването си от баскетбола
през 2002 г. Оттогава той е шеф на клу-
ба, който спечели 10 поредни титли, как-
то и 8 купи на България.
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Григор Димитров и
кипърският му партньор Мар-
кос Багдатис отпаднаха дра-
матично от турнира на двой-
ки на Откритото първенство
на Австралия по тенис. В мач
от III кръг, игран на “Марга-
рет  Корт Арина”, третият по
престиж корт в комплекса
“Мелбърн Парк”, балканците
отстъпиха с 6:7 (6),  6:7 (5) на
колумбийците Хуан Себасти-

Гришо отпадна
и на двойки

Калоян Махлянов-
Котоошу и Даниел
Иванов-Аоияма стар-
тираха неуспешно
втората половина на
турнира “Хацу башьо”
в Токио. И двамата
българи претърпяха
поражения в IХ кръг
на надпреварата в
токийския дворец

Връща се в София за мача с Финландия за купа „Дейвис

Хокеистите на България до 20 години подхвърлят треньора си
Мартин Миланов, след като надвиха Турция с 4:3 и заслужиха

сребърните медали на световното първенство в Дивизия III.
Нападателят ни Иван Ходулов, играещ за словашкия Пиешчани,

стана най-добър реализатор на турнира със 7 гола и 3 асистенции

Сумистите губят в Токио
“Кокугикан”. Първият
европейски “одзеки”
бе избутан от дохио-
то с “йорикири” от
монголеца Какурю.
“Синята гора” пък по-
вали японския си
съперник Фуджиадзу-
ма, но бе наказан с
черна точка за
извършено техничес-

ко нарушение, дока-
то отбиваше атаката
на японеца. Калоян и
Даниел са с еднакъв
баланс от 5 победи и
4 загуби. Днес Кото-
ошу ще се бори с
монголеца Кьокутен-
хо, а Аоияма излиза
срещу дагестанеца
Аран.

ан Кабал и Роберт Фара. В
първата част при 6:5 в своя
полза Димитров и Багдатис
пропуснаха 1 топка за спе-
челване на сета при сервис
на латиноамериканците, ко-
ито спасиха точката за про-
бив, а после спечелиха тайб-
рек с 8:6.

Във втория сет отново
съперниците не успяха да се
пробият и в 13-ия гейм Гришо

и Маркос поведе с 1-0 след
минипробив, но после сбърка
в 3  поредни разигравания.
Григор и Маркос успяха да да
върнат минипробива, но мал-
ко по-късно вече бяха изпра-
вени пред 4 поредни мачбола.
Кабал и Фара допуснаха двой-
на грешка на първия, вторият
бе спасен след добра игра на
Димитров и Багдатис, а при
третия Гришо наниза ас от
втори сервис и резулатът бе
намален до 5:6, но след добър
начален удар, последван от
печелившо воле,  колумбий-
ците си осигуриха място на
четвъртфиналите след битка,
продължила 101 минути.

Все пак Григор Димитров
стана първият български те-
нисист, играл във втората сед-
мица на турнир от Големия
шлем, и първият, достигнал до
III кръг. Двмата си осигуриха
по 180 т. за световната ранг-
листа на двойки, което ще
изстреля Димитров с около
250 места в класацията.

Очаква се първата ни ра-
кета да се завърне у нас и да
се готви за мача срещу Фин-
ландия от II група на Евро-
африканката зона на купа
„Дейвис”, който ще се прове-
де до 1 до 3 февруари в сто-
личната зала „София”. Баща
му Димитър Господинов е ка-
питан на нашия отбор.

Роджър Федерер раздава автографи на публиката, след
като отстрани №13 в схемата Милош Раонич (Канада) с
6:4, 7:6 (4), 6:2 за 1:53 часа в Мелбърн. Четирикратният

шампион в Откритото първенство на Австралия по
тенис се класира за рекорден 35-и пореден 1/4 финал в

турнир от Големия шлем. 31-годишният швейцарец е
започнал впечатляващата си серия от “Уимбълдън 2004”

Снимки БГНЕС


